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فرمانده نیروی انتظامی:

مرزهای ایران برای تکفیری ها ناامن است

احمدی نژاد اگر ردصلاحیت شود چه می کند؟

کاندیدای سایه در نقش تخریب روحانی

آیا حامیان احمدی نژاد از این نمد»کلاهی« برای خود خواهند بافت؟!

خواب تندروها برای 
»تک  دوره  ای« شدن روحانی

تندرو بودن اما ویژگی اکثر کسانی است که پیگیر پروژه تک دوره ای شدن دولت حسن روحانی هستند. گمانه ای که اولین 
بار در سال 93 حمیدرضا ترقی از اعضای مرکزی حزب موتلفه اسلامی مطرح کرد و کلیدی شد برای فتح باب پروژه تک دوره 
ای شدن روحانی و حملات جدید بر ضد دولت. یک سال بعد هفته نامه یالثارات ارگان رسانه ای منتقد دولت، دوباره به این 

موضوع ورود کرد تا پروژه یک دوره ای شدن ریاست جمهوری روحانی جدی تر از قبل توسط منتقدان دولت پیگیری شود.
پروژه ای که تندروها کلید زده بودند، راه جدیدی را پیش روی حامیان محمود احمدی نژاد گذاشت، گرچه آنها تلاش دارند 
سفرها و تحرکات این ماه های اخیر رییس دولت سابق را امری در راستای تبیین خط امام معرفی کنند اما کیست که نداند 
احمدی نژادی های حاضر در سیاست به جد به دنبال بازگرداندن آن مرد رفته به پاستور هستند و »یک دوره« ای شدن دولت 

روحانی همان چیزی است که آنها را در تحقق این آمال و آرزوها کمک خواهد کرد...

آمار انصراف  ایرانی ها از حج تمتع و عمره

مسعود پزشکیان:

هیچ کس قادر به ایستادن 
در مقابل اراده ملت نیست

به  بنا  گفت:  اسلامی  مجلس شورای  اول  رئیس  نایب 
فرموده امام علی )ع( اگر انسانی دو روزش همانند هم باشد او 
ضرر کرده است، بنابراین همه ما باید به تغییر مثبت و سازنده 

بیاندیشیم و از ایستایی و رکود پرهیز داشته باشیم.

مسعود پزشکیان در همایش اصلاح طلبان و حامیان 
دولت تدبیر و امید که به مناسبت 24 خرداد، به میزبانی 
شورای اصلاح طلبان بابل برگزار شده بیان کرد: به هیچ 

عنوان نباید انتظار داشته باشیم  ...
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روزنامه صبح ایران

رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه سرعت ایجاد بحران ها در منطقه از 
سرعت حل آ ن ها بیشتر است، گفت: نفع اصلی بحران های ایجاد شده در منطقه نصیب 

صهیونیست ها می شود.
علی لاریجانی در جمع سفرای کشورهای اسلامی ضمن عرض تبریک به مناسبت 
حلول ماه مبارک رمضان، افزود: رمضان ماهی است که مسلمان ها برای وحدت و نزدیکی 

افکار به یکدیگر تلاش می کنند. 
رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه مسائل کنونی جهان اسلام و دغدغه های 
آن برای امت اسلامی دردآور است، ادامه داد: در دهه های اخیر سرعت ایجاد بحران های 

به وجود آمده در منطقه از سرعت رفع آن ها بیشتر است و در هر ماه با بحران جدیدی 
در منطقه روبه رو می شویم. لاریجانی گفت: تلاش ها برای رفع این مشکلات کم 

خاصیت بوده و سرعت ایجاد و حل آن متفاوت است. وی با بیان اینکه 
ناتوانی های موجود در منطقه برای حل بحران ها یا عواملی 

خارج از منطقه بر افزایش مشکلات افزوده اند، تصریح 
کرد: مشکلات و مسائل منطقه مستقیماً از درون در حال 

افزایش است؛ لذا باید بر این نکته تمرکز کرد که نفع 
ایجاد و ادامه این مشکلات نصیب چه کسانی می شود...

لاریجانی در جمع سفرای کشورهای اسلامی؛

سرعت ایجاد بحران ها در منطقه از سرعت حل آن ها بیشتر است
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تلاش برای ایجاد شکاف 
بین دولت و نظام انحرافی است

صالحی امیری در جلسه شورای اداری استان قم:

با مجوز هیئت مدیره به شماره 55/15286 مورخ 1394/06/08در نظر دارد از طریق مزایده عمومی نسبت به فروش تعدادی از اراضی شهرک محدث قمی و انسجام  
و واحدهای مجتمع امام خمینی ) ره ( طبق مشخصات ذیل اقدام نماید.

توضیحات:
1- بهای پیشنهادی باید از حیث مبلغ، مشخص، معین و بدون ابهام بوده و در پاکت لاک و مهر 

شده)دربسته( تسلیم گردد.
2- مبلغ سپرده شرکت در مزایده معادل5 درصد مبلغ پایه واحد یا قطعه مورد مزایده مندرج در آگهی 
می باشد که شرکت کنندگان باید به حساب سپرده شماره 1006220288 بانک شهر شعبه صفائیه به نام 

سازمان توسعه و عمران واریز و یا به صورت اوراق مشارکت و اوراق ضمانت تحویل نمایند.
3- شرکت در مزایده و ارائه پیشنهاد به منزله قبول شروط طبق ضوابط جاری آئین نامه معاملات 

شهرداری می باشد.
4- متقاضیان محترم می توانند جهت دریافت مدارک و اطلاعات تکمیلی و اسناد شرکت در مزایده و 
ارائه پیشنهادات از آگهی نوبت دوم تا تاریخ 1395/04/10 از ساعت 8 الی13 به نشانی قم، خیابان معلم، 
مجتمع ناشران، طبقه پنجم، سازمان توسعه وعمران قم مراجعه و یا با تلفن 37840660 الی 61 تماس 

حاصل نمایند.
5- تمامی اوراق و اسناد شرکت در مزایده باید از سوی متقاضیان با قید کلمه)قبول است( امضا شود.

6- مدت قبول پیشنهادات از تاریخ نشر آگهی نوبت دوم، تا تاریخ 1395/04/10 می باشد.
7-  محل تسلیم پیشنهادات : قم،خیابان معلم،مجتمع ناشران،طبقه پنجم،سازمان توسعه وعمران،مسئول 

حراست سازمان.
8- سازمان توسعه وعمران شهرداری قم در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات واصله مختار است.

9- برنده مزایده موظف است ظرف یک هفته از تاریخ ابلاغ نتیجه مزایده نسبت به انجام معامله اقدام 
نماید. در غیراین صورت ضمن ضبط سپرده وی به نفع سازمان توسعه و عمران شهرداری قم موضوع مزایده 

به شخصی که پیشنهاد او در رتبه دوم قرار گیرد واگذار می گردد.
10- کلیه هزینه نقل و انتقال ) عوارض – مالیات و غیره( به عهده برنده مزایده می باشد.

11- هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مزایده می باشد.
12- شرکت کنندگان می بایست در چارچوب لایحه قانونی منع مدخله کارکنان دولت)مصوب 1337( 

اقدام نمایند.
13- پیشنهادات رسیده در تاریخ 1395/04/12 ساعت10صبح در محل سازمان توسعه و عمران مفتوح و 

قرائت می گردد.

سازمان توسعه و عمران شهرداری قم

سازمان توسعه و عمران شهرداری قم

آگهی مزایده )نوبت دوم(
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اخبار شنبه - بیست و نهم خردادماه 1395 - سال نوزدهم - شماره 24028

مبارزه با خرافات
انقلاب با افکار امام، طالقانی، مطهری، شریعتی و کسانی 
که در این خط سیر بودند برآمد. اسلامی که این جماعت 
ترویج می کردند، با اسلام پیش از مشروطه تفاوت داشت و 
از صافی مبارزاتی که علیه خرافه شده بود، گذشته بود. به 
نظرم، این نگرش به اسلام، یکی از مولفه های اصلی اسلامی 

است که انقلاب کرد. اگر به آن بی توجهی شود، در مقابل تجدد و فشار آن، کم خواهد آورد. 
اتفاقی که اسلام سنتی در برابر جریان تجدد خواهی و مشروطه خواهی به آن گرفتار شد.

ما تا مشروطه، با دین سنتی که ترکیبی از اصل دین به علاوه خرافات و باورهای غیر 
رسمی دینی بود، روبرو بودیم. این جریان در مشروطه از تجدد شکست خورد و از هم 
گسست. از پس از مشروطه، مصلحان اسلامی تلاش کردند تا بین اصل اسلام و آنچه 
خرافه می نامیدند تفکیک قائل شوند. بنابر این در یک دوره طولانی، به ویژه دوره بیست 
ساله، مبارزه با خرافات یا آنچه خرافه تلقی می شد، آغاز شد و طی دو دهه با قدرت ادامه 
یافت. ضمن آن که همان زمان به اصل اسلام اذعان داشتند و آثاری هم در این زمینه 
انتشار می یافت. پس از دوره بیست ساله، جریان اسلام تهذیب شده، در دوره سی و پنج 
ساله، در میان متدینیان اهل فرهنگ و هم میان برخی از روحانیون قم، بسط یافت. حتی 
به صورت معکوس، آثار کسروی، تاثیر در رشد اسلام ضد خرافی داشت. به این معنا که 
انتقادات او، سبب می شد تا نوگرایان، باز هم اسلام را از خرافات دور نگاه دارند. به نظر می 
رسد در انتهای این دوره سی و پنج ساله، این روایت اصلاحی از اسلام بود که در انقلاب 
بکار آمد و توانست با مظاهری از تمدن خود را هماهنگ و سازگار نشان داده و حتی مجلس 
و مشروطه و قانونگذاری و قانون اساسی و این قبیل مفاهیم را بپذیرد. حضور طالقانی، 
شریعتی، بازرگان، مطهری، بهشتی و حتی نمونه هایی چون فلسفی، هاشمی نژاد و بسیاری 
دیگر چون مکارم شیرازی و مکتب اسلام و جز اینان که اسلام منهای خرافات را طرح می 
کردند، در انقلاب، نشانی از همین نکته بود. امام خود حامی این جریان بود و لذا از جریان 
سنتی به مقدار زیادی فاصله گرفت ضمن آن که جلوی تندروی نوگرایان را هم گرفت. البته 
اگر قرار بود اسلام سنتی پیش از مشروطه در کار باشد، بعید بود بتواند در دوره جدید تاریخ 
ایران، یعنی سه دهه قبلا از انقلاب تاثیر گذار باشد. مسلما الان هم باید عالمانه و عامدانه 
راه تهذیب دین ادامه یابد و روایتی از اسلام اصیل مبنای کار باشد. این رویه با مشی رایج 
که میدان دادن به اندیشه های بی پایه است سازگار نیست و همین الان هم نشان از بروز 
مشکلاتی دارد که در برخورد با تجدد پیش آمده و احتمال شکست و سرخوردگی را فراهم 
می کند و می تواند دردسر ساز باشد. بنابرین اگر قرار است انقلابی باشیم، یکی از خطوط 
اصلی، مبارزه با خرافات، هم در سطح باورها و هم روش دین شناسی و هم داشتن نگاه به 

آینده و حل معضلات عصر جدید است...

آیت الله امامی کاشانی  مطرح کرد:

سعودی، رژیم صهیونیستی و آمریکا 
مثلث شوم در برابر اسلام

خطیب جمعه تهران با بیان اینکه دنیای استکبار دنیایی است که خود را روز به روز 
نشان می دهد، گفت: همه جهان اسلام چه شیعه و چه سنی می دانند که پول سعودی، 
سیاست گذاری صهیونیست ها و قدرت آمریکا این مثلث شوم را تشکیل می دهند و همه 

فسادها در برابر اسلام ناشی از آنهاست.
به گزارش خبرنگار سیاسی ایرنا، آیت الله محمد امامی کاشانی در خطبه دوم نماز جمعه 
این هفته تهران افزود: اوضاع و احوال حکایت از آن دارد که انقلاب اسلامی و اسلام اصیل 
یعنی اسلام علوی و فاطمی، نه آن اسلامی که یک عده ای به عنوان مسلمان، تکفیری و 

وهابی درست کردند و آنها را به جان مسلمانان انداختند، با سرعت جلو می رود.
وی ادامه داد: الان جهان اسلام چه سنی و چه شیعی بر این مساله توجه دارد چه 
در یمن و چه در سوریه و چه کشورهای دیگر همه جا پول سعودی ها، سیاست گذاری 

صهیونیست ها و قدرت آمریکا این مثلث شوم قرار دارد.
خطیب نماز جمعه تهران در ادامه با طرح این سوالات که انقلاب اسلامی چیست؟ چه 
عظمتی دارد ؟ چگونه باید حفظش کرد و دنیا چه برخوردی با آن دارد و با دنیا چگونه باید 
برخورد کرد؟ گفت: تنها کسی که این مسایل را از همه بهتر و روشن تر و آگاه تر در کشور 

و خارج کشور خوب تحلیل می کند، شخص رهبر معظم انقلاب است.
امامی کاشانی با بیان این که ایشان در قله ای در جهان قرار گرفته که از فراز آن همه 
دنیا را می بیند و اظهار نظر می کند، گفت: فقط می خواستم به جوانان، دانشگاهیان و 
استادها بگویم که باید قدر این رهبر ، این فکر و این انسان بزرگ را بدانیم و نگذاریم در 
قربت، کلمات و نظرات ایشان به سر برود و نظرات دیگر هم اگر غیر از این باشد اشتباه 
است و مطلب همین است که ایشان تشخیص می دهند. چرا که رمز بقا انقلاب توجه به 
این توصیه ها است. وی با بیان این که دنیای استکبار برنامه هایی را که در جهان اسلام از 
جمله عراق، سوریه ، یمن و نقاط دیگر طرح ریزی می کند، گفت: با این استکبار آمریکایی 
صهیونیستی باید دنیای اسلام متحد شود. مسلمان شیعه و سنی ندارد و همه باید با یک 
وحدت و انسجام درست نگذاریم دشمنان اسلام پیامبر اکرم )ص( و قرآن را به زمین بزنند 

و باید دانست که در این مسیر تمام جهان اسلام مسوول است .
خطیب نماز جمعه تهران با ابراز همدردی با مسلمانان بحرین گفت: می بینید که در 

بحرین چه می کنند. مساجدشان را می بندند و علمای شیعه را شکنجه می کنند.
خطیب نماز جمعه تهران با تشکر از نیروهای انتظامی که با مواد مخدر مبارزه می کنند، 
گفت: مواد مخدر امروز به صورت شیشه و روان گردان بچه های ما را اینگونه می برد که باید 
گفت این سیاست آمریکا است. امامی کاشانی با بیان این که آمریکا از یک طرف از تروریسم 
و از طرف دیگر از گسترش مواد مخدر حمایت می کند، گفت: این مواد مخدر خانواده ها 
را از بین می برد و این وظیفه ای برای همه نخبگان، استادان، دانشمندان، دبیران و معلمان 
است که در مدارس در این خصوص صحبت کنند و حتی جلوی استفاده از سیگار را بگیرند. 
وی افزود: این وظیفه ما است و فقط درس گفتن وظیفه ما نیست بلکه باید به این تکلیف 

عمل کنیم و مردم هم باید از مسوولان در مبارزه با مواد مخدر حمایت کنند.
خطیب نماز جمعه تهران همچنین خطاب به مسوولان گفت: در باره مصلی به کسانی 
که تصمیم گیر هستند توصیه می کنم که هرچه سریعتر در خصوص مصلی تصمیم گیری 
شود و اگر مساله و مشکلی هست آن را حل کنند. امامی کاشانی ادامه داد، در این خصوص 
جلساتی تشکیل دهند و به این مساله اهمیت بدهند و این گونه نباشد که در وقت نماز 
جمعه بخصوص در این ایام ماه مبارک رمضان و هوای گرما نماز در دانشگاه برگزار شود. 
اهمیت بدهید و این مشکل را به سرعت حلش کنید. وی همچنین به سالروز شهادت شهید 

دکتر چمران اشاره و برای ایشان و همه شهدای و امام شهدا طلب مغفرت کرد.

آیت الله اعرافی در خطبه های نماز جمعه قم:

نگرانی های رهبری در حوزه فرهنگ رفع شود
امام جمعه قم با بیان اینکه امروز در جامعه با آسیب های اجتماعی و تهاجم های فرهنگی 
روبه رو هستیم گفت: قابل قبول نیست که رهبری نگرانی هایی در حوزه فرهنگ داشته 

باشند، مسؤولان باید تلاش کنند که در حوزه فرهنگ مشکلات برطرف شود.
آیت الله علیرضا اعرافی ظهر دیروز در خطبه های این هفته نمازجمعه شهر مقدس قم 
با بیان اینکه رمضان ماه وصول به مراتب عالی تقوا و کمالات معنوی است، اضافه کرد: تقوا 
دارای مراتب است و باید تلاش کنیم که در ایام ماه مبارک رمضان در مدارج تقوا صعود 
کنیم و امیدواریم که خداوند این ماه شریف را ماه نیل به عالی ترین مدارج تقوا برای همه 
ما قرار دهد. وی در ادامه با اشاره به اینکه باید مبانی قدرت سالم و اسلامی در کشور استوار 
شود، تاکید کرد: همه باید در پرتو اندیشه امام و رهبری و آرمان های انقلابی اسلامی 
کشوری نیرومند و صاحب قدرت بسازیم. اعرافی با تاکید بر اینکه دانش و فناوری یکی از 
مبانی قدرت در جهان است، خاطرنشان کرد: اگر بخواهیم به سمت احیای ارزش های الهی 
حرکت کنیم باید در این حوزه تلاش جدی داشته باشیم و مسؤولیت حوزه های علمیه و 
دانشگاه در این عرصه بسیار مهم است، مهم ترین مدافع رشد علمی کشور در طول سال های 
گذشته مقام معظم رهبری بوده اند و همواره با دقت کامل جریان پیشرفت علمی را رصد 
کرده و نکات لازم را تذکر  دادند. وی با بیان اینکه رشد علمی ما نباید متوقف شده و تلاش 
دانشمندان باید برای عبور از مرزهای دانش باشد، گفت: پایه های علمی ما باید با همت 
همگان بیش از پیش تقویت شود و اگر پایه های علمی کشور استوار شود دنیا در برابر ما 
تواضع خواهد کرد. امام جمعه قم مولفه دیگر برای قدرت نظام را تحقق اقتصاد مقاومتی 
دانست و تاکید کرد: اقتصاد مقاومتی شعار نیست و باید در عمل آن را محقق کنیم، یکی 
از ارکان اقتصاد مقاومتی حوزه کشاورزی است و وزارت جهاد کشاورزی با تکیه بر روحیه 
انقلابی باید به تحقق اقتصاد مقاومتی اهتمام داشته باشد، باید کشاورزی ما علمی شده و 
الگوی مصرف آب و کشت اصلاح شود و در کالاهای اساسی به خودکفایی برسیم. وی با 
اشاره به عهدشکنی غربی ها در قضیه برجام خاطرنشان کرد: این شرایط نشان می دهد که 
ما نباید نگاهمان به غرب باشد؛ رهبری هم در دیدار کارگزاران فرمودند در قصه برجام به 
عهدهای خود عمل کردیم در حالی که طرف مقابل به درستی به عهدهای خود عمل 
نکردند و اگر بخواهید عهدنامه را زیرپا بگذارند مطمئن باشید که ملت با روحیه انقلابی عهد 
شکسته شما را آتش خواهد زد. اعرافی اصل دیگر در اقتدار کشور را صنایع دفاعی و آمادگی 
رزمی دانست و افزود:  باید در این حوزه اقتدار لازم را داشته باشیم و ما در برابر توطئه ها 
نیازمند آمادگی رزمی هستیم. وی تکیه بر فرهنگ دینی را مورد تاکید قرار داد و اضافه کرد: 
امروز در جامعه با آسیب های اجتماعی و تهاجم های فرهنگی روبه رو هستیم؛ قابل قبول 
نیست که رهبری نگرانی هایی در حوزه فرهنگ داشته باشند، مسؤولان باید تلاش کنند 
که در حوزه فرهنگ مشکلات برطرف شود. رئیس جامعة المصطفی العالمیه به جنایات 
تکفیری ها و حمایت آل سعود و آمریکا از تروریست ها اشاره و خاطرنشان کرد: در عراق 
حلقه بر جریان تکفیر و معاند اسلام در حال تنگ شدن است. وی به اوضاع کشور بحرین 
اشاره کرد و افزود:  دولت بحرین معیارهای اسلامی و انسانی را دنبال نکرده و سیاست های 
خشن را در دستور کار قرار داده و به نمازهای جمعه و جماعت تعرض کرده و دوران حبس 
رهبران اسلامی را افزایش داده است. ملت مسلمان قم همبستگی خود را با ملت بحرین 
اعلام کرده و به دولت بحرین اعلام می کنیم که حرکت زشت شما قابل تداوم نیست و 
ملت ایران در کنار مردم بحرین قرار داشته و حرکت های شما را با تمام قوا محکوم می کند.

احمدی نژاد اگر ردصلاحیت شود چه می کند؟

کاندیدای سایه در نقش تخریب روحانی
عضو شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان به حضور محمود احمدی نژاد در 
انتخابات خرداد آینده اشاره کرد و گفت: حدس می زنم که احمدی نژاد در انتخابات 96 
یکی از نقش آفرینان فعال خواهد بود. البته اینکه آیا این نقش آفرینی با عبور از صافی شورای 
نگهبان مواجه خواهد شد و از این طریق در جایگاه رقیب اصلی روحانی در انتخابات قرار 

بگیرد مورد بحث و تردید است.
یکی  نشود  چه  و  بشود  ردصلاحیت  چه  احمدی نژاد  داد:  ادامه  رسولی  حسن 
نقش  انتخابات  سرنوشت  در  می تواند  که  بود  خواهد  انتخابات 96  نقش آفرینان  از 
تعیین کننده ای داشته باشد. او در پاسخ به این سوال که آیا چنین امکانی وجود دارد 
که با حضور احمدی نژاد و ردصلاحیت او زمینه را برای ردصلاحیت نامزد اصلاح طلبان 
فراهم کنند، گفت : من این مساله را قبول ندارم. من فکر می کنم که احمدی نژاد با 2 
فرض ردصلاحیت شدن و تایید صلاحیت شدن در انتخابات شرکت می کند. رسولی افزود: 
احمدی نژاد اگر ردصلاحیت بشود به عنوان یک کاندیدای سایه و بستر ساز برای کاندیداهای 
رقیب روحانی ایفای نقش می کند و از این طریق با برخورد چالشی و انتقادی علیه دولت 
و مواظع روحانی سعی می کند تا به شکلی دولت را در اذهان عمومی زیر سوال ببرد. این 
عضو شورای عالی اصلاح طلبان همچنین به عملکرد دولت دهم اشاره کرد و ادامه داد : 
احمدی نژاد در عین تخریب دولت روحانی سعی می کند تا در جهت اعاده سیاسی اقدام و از 
عملکرد دولت خود دفاع کند و مهمتر از همه یک تسهیل گر برای کاهش محبوبیب روحانی 
و امکان موفقیت رقبای او در انتخابات باشد. به گفته او، هرچند که مجموعه این تلاش ها 
خیلی در رای و نظر مردم تاثیری نخواهد داشت و در نهایت این مردم هستند که انتخاب 
می کنند چه کسی خدمت گذار آنان باشد و من فکر می کنم که سرانجام این اصولگرایان و 

احمدی نژاد هستند که در انتخابات خرداد 96 شکست خواهند خورد.

دبیر کل حزب موتلفه اسلامی:

 با فقر مهره کلیدی برای انتخابات مواجه نیستیم
دبیر کل حزب موتلفه اسلامی اعلام کرد:  در حزب موتلفه بحث های انتخابات ریاست 

جمهوری 96 را از چند هفته پیش آغاز کرده ایم.
محمد نبی حبیبی با اشاره به اینکه هنوز در ابتدای کار انتخابات ریاست جمهوری هستیم 
اظهار کرد: با وجود برگزاری جلسات، هنوز درباره موضوعی تصمیم گرفته نشده است. وی 
در ادامه افزود:  هنوز فرصت کافی درباره انتخابات وجود دارد. در حال حاضر اصولگرایان کم و 
بیش مشغول بحث و تبادل نظر درباره انتخابات هستند، ولی هنوز به هیچ جمع بندی راجع 
به افراد و نامزدها نرسیده اند. این فعال سیاسی در واکنش به این دیدگاه که اصولگرایان فاقد 
مهره کلیدی برای رقابت با روحانی هستند، تصریح کرد: من این دیدگاه را قبول ندارم، هنوز 
کسی را انتخاب نکرده ایم، اما اصولگرایان از داخل جبهه خود نامزد معرفی می کنند و با نبود 
نامزد مواجه نخواهیم بود. حبیبی درباره احتمال حمایت اصولگرایان از احمدی نژاد اظهار 
کرد: در جریان اصولگرایی هنوز هیچ جمع بندی راجع به افراد انجام نشده است به همین 
دلیل اظهارنظر من در این باره منطقی نیست. به گفته وی اصلاح طلبان در انتخابات ریاست 
جمهوری سال آینده همانند دوره گذشته از روحانی حمایت خواهند کرد. دبیر کل موتلفه در 
پایان درباره احتمال دو دوره ای بودن دولت روحانی خاطر نشان کرد: یک سال تا انتخابات باقی 
مانده است و از حالا نمی توان اظهارنظر قاطعی راجع به این موضوع داشت. پیروزی روحانی 
بستگی به عملکرد دولت او در ماه های پیشرو و تایید یا عدم تائید این اقدامات از سوی مردم 
دارد. در حال حاضر دولت هم مورد انتقاد عده ای و هم مورد تائید عده دیگری است. اقدامات 

دولت در یک سال پیش رو مشخص کننده آرای عمومی است.

ابراهیمی عضوجامعه روحانیت:

احتمال رای آوردن دوباره روحانی بالاست
عضو جامعه روحانیت مبارز گفت: اگر دولت بتواند مشکل بیکاری و رکود را مهار کند 

پیروز میدان رقابت ریاست جمهوری سال 96 خواهد بود.
حجت الاسلام حسین ابراهیمی نماینده پیشین مجلس در گفت و گو با خبرآنلاین 
عملکرد دولت یازدهم را در کنترل نرخ تورم و ایجاد آرامش در جامعه در سه سال گذشته 
مثبت برشمرد. وی مذاکرات هسته ای و دستاورد برجام را نیز یک اتفاق مثبت در کارنامه 
دولت یازدهم دانست و گفت: پس از تصویب برجام در زمینه صادرات و واردات و همچنین 
در خصوص استخراج نفت و فروش آن، گشایشی درکشور اتفاق افتاد اما نحوه عملکرد 
بانک های خارجی در پرداخت پول معاملات همچنان با مشکل روبروست و دولت ایران 
نتوانسته است آنطور که باید از این معاملات پولی دریافت کند. ابراهیمی موضوع اقتصاد و 
اشتغال را از مسائلی برشمرد که همه مسئولین، حتی دولت و وزرا اذعان دارند دامن گیر 
جامعه امروز است و حل این مشکلات نسبت به هر مشکل دیگری در اولویت قرار دارد. وی 
درباره جوسازی ها و شایعات در مورد یک دوره ای بودن ریاست جمهوری روحانی ابراز بی 
اطلاعی کرد و افزود: اگر دولت گام های خوبی در جهت رفع مشکل بیکاری و رکود بردارد 
پیشانی سفیدی پس از پایان 4 ساله دوره کار خود خواهد داشت و امکان پیروزی خود را 

در انتخابات ریاست جمهوری به شدت بالا خواهد برد.

مسعود پزشکیان:

هیچ کس قادر به ایستادن 
در مقابل اراده ملت نیست

نایب رئیس اول مجلس شورای اسلامی گفت: بنا به فرموده امام علی )ع( اگر انسانی دو 
روزش همانند هم باشد او ضرر کرده است، بنابراین همه ما باید به تغییر مثبت و سازنده 

بیاندیشیم و از ایستایی و رکود پرهیز داشته باشیم.
مسعود پزشکیان در همایش اصلاح طلبان و حامیان دولت تدبیر و امید که به مناسبت 
24 خرداد، به میزبانی شورای اصلاح طلبان بابل برگزار شد، بیان کرد: به هیچ عنوان نباید 
انتظار داشته باشیم که خارج از جامعه، شخص یا گروهی بتوانند وضعیت مان را بهبود 
ببخشند بلکه خودمان با توجه به داشته های خود باید در مسیر درست و با صداقت گام 
برداریم و وضعیت را بهبود ببخشیم. وی اظهارداشت: در جامعه ما اگر کسی سخن راست 
می گوید نباید در مقابلش ایستاد و حرف درست در اقتصاد، سیاست و فرهنگ قابل پذیرش 
است. وی گفت: هیچ کس قادر به ایستادن در مقابل اراده ملت و جامعه نیست و اگر با علم 
و ایمان حرکت کنیم به طور قطع پیروز خواهیم شد. به گفته پزشکیان اصلاح طلبی یعنی 
ارتقاء کیفیت و کارآیی و اگر معنای اصلاح طلبی را این اصل بدانیم، هیچ کس نمی تواند 
به آن اعتراض کند. وی دراین همایش که استاندار مازندران، فرماندار بابل و جمع زیادی از 
مردم و مسئولان حضور داشتند اظهار کرد: دغدغه هایی که رهبر معظم انقلاب مطرح می 
کنند مگر با تغییر تحقق نمی یابد و اگر همان کار سابق را ادامه دهیم و بگوئیم تغییرایجاد 
می شود این موضوع یک دیوانگی است. وی اظهارداشت: اگر یک جامعه تقوا و ایمان را اصل 
بداند و در مسیر درستی حرکت کند، آن جامعه نجات می یابد و در جایی که خودمان قرار 

داریم باید با تقوی و ایمان خود را اصلاح کنیم.

جلالی در واکنش به حذف عربستان از لیست سیاه:

سازمان ملل محلی برای لابی 
قدرت های بزرگ است

نماینده مردم تهران در مجلس معتقد است تأمین بخشی از درآمد سازمان ملل از 
عربستان و فشارهایی که از سوی آمریکا بر این سازمان وارد است باعث حذف عربستان از 

لیست سیاه شده است.
کاظم جلالی در گفت و گو با خانه ملت با بیان اینکه بان  کی مون در موضوع عربستان 
تحت فشار شدید قدرت های بین المللی قرار گرفته بود، گفت: در نهایت فشار قدرت های 
جهان منجر به حذف عربستان از لیست سیاه محکومان ناقضان حقوق کودکان به خصوص 
در قضیه یمن شد. نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس در مجلس 
شورای اسلامی بر همین اساس تصریح کرد: استکبار قدرت های بزرگ جهانی منجر به 
عدم شفافیت رفتار سازمان های بین المللی در برخورد با کشورها شده است به گونه ای که 
نفوذ این کشورها در تصمیم گیری ها ارجح است. رئیس مرکز پژوهش های مجلس شورای 
اسلامی در ادامه تعاملات پشت پرده کشورهای غربی به خصوص آمریکایی ها را موثر در 
تصمیمات سازمان ملل دانست و گفت: متأسفانه سازمان های بین المللی به جای اینکه 
محلی برای تصمیمات تخصصی و کلان پیرامون اوضاع بین المللی باشد عملا تبدیل به 
لابی قدرت های بزرگ شده اند. نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس 
در مجلس شورای اسلامی در پایان خاطرنشان کرد: از طرفی سازمان های بین المللی به 
خصوص سازمان ملل عامل اجرایی آمریکا هستند، از طرف دیگر عربستان به نوعی تأمین 
کننده بخشی از دارایی های این سازمان است لذا توانسته اند با تحت فشار قرار دادن، باعث 
تبرئه عربستان درخصوص فعالیت های تروریستی این کشور باشند تا آمریکا بتواند روند 

گذشته خود در قبال سیاست های منطقه ای را با استفاده از عربستان دنبال کند.

وزیر بهداشت:

کشور نیازمند اخلاق و آرامش است
وزیر بهداشت گفت: کشور نیاز به اخلاق و آرامش دارد تا معیشت مردم مورد توجه قرار 
گیرد و درست نیست که یک سری رفتارها و صحبت های نادرست از برخی از سیاستمداران 

دیده و شنیده شود.
دکتر سیدحسن هاشمی پنجشنبه شب در مراسم محفل انس با قرآن جامعه پزشکی 
که به میزبانی سازمان نظام پزشکی برگزار شد، گفت: باعث افتخار من است که در محفلی 
که تلاوت کلام خداست حضور داشته باشم و با قاریان جامعه پزشکی آشنا شوم. وزیر 
بهداشت با اشاره به فرازهایی از دعای افتتاح افزود: زمانی آرزو می کردیم که دولتی داشته 
باشیم که در آن اسلام، عزت داشته باشد و نفاق در آن سرکوب شود و خدا را شاکر هستیم 
که در حال حاضر در مملکتی هستیم که در حکومت آن اسلام دارای عزت و احترام است 

و به مستضعفین توجه شده است. 

یادداشت

اخبــار

رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
سرعت ایجاد بحران ها در منطقه از سرعت حل 
آ ن ها بیشتر است، گفت: نفع اصلی بحران های 
ایجاد شده در منطقه نصیب صهیونیست ها 

می شود.
علی لاریجانی عصر چهارشنبه در جمع 
سفرای کشورهای اسلامی ضمن عرض تبریک 
به مناسبت حلول ماه مبارک رمضان، افزود: 
رمضان ماهی است که مسلمان ها برای وحدت 

و نزدیکی افکار به یکدیگر تلاش می کنند.
رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
مسائل کنونی جهان اسلام و دغدغه های آن 
داد:  ادامه  است،  دردآور  اسلامی  امت  برای 
بحران های  ایجاد  اخیر سرعت  دهه های  در 
به وجود آمده در منطقه از سرعت رفع آن ها 

بیشتر است و در هر ماه با بحران جدیدی در منطقه روبه رو 
می شویم. لاریجانی گفت: تلاش ها برای رفع این مشکلات 

کم خاصیت بوده و سرعت ایجاد و حل آن متفاوت است.
وی با بیان اینکه ناتوانی های موجود در منطقه برای 
حل بحران ها یا عواملی خارج از منطقه بر افزایش مشکلات 
افزوده اند، تصریح کرد: مشکلات و مسائل منطقه مستقیماً 
از درون در حال افزایش است؛ لذا باید بر این نکته تمرکز 
کرد که نفع ایجاد و ادامه این مشکلات نصیب چه کسانی 
می شود. رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه یکی 
از گروه هایی که از مشکلات منطقه نفع اصلی را می برند، 
صهیونیست ها هستند، افزود: اگر عملیات تروریستی و ایجاد 

تروریسم در منطقه را رصد کنیم شاهد رشد این گروهک ها 
به لحاظ کمی و کیفی خواهیم بود. لاریجانی با اشاره به 
تشکیل گروهک های تروریستی در افغانستان و توسعه آن ها 
به تجهیزات روز کنونی در سایر کشورها ادامه داد: کشورهایی 
در خارج منطقه برای مبارزه با تروریست ها ائتلاف ایجاد 
می کنند و تبلیغات زیادی در این زمینه انجام می دهند اما 
باید دید که ریشه ایجاد تروریست ها در کجا پیدا می شود. 
رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه رفتار تروریست ها 
در منطقه جهشی است، گفت: اگر همین رفتار و مسلک 
سیاسی و امنیتی در منطقه ادامه پیدا کند با رشد و گسترش 
تروریسم ها مواجه خواهیم بود و شاید اقدامات غربی ها به 
ازدیاد جریان های تروریستی کمک می کند. لاریجانی با اشاره 

به ایجاد اختلافات فرقه ای در میان مسلمانان 
و دامن زدن برخی کشورهای اسلامی به این 
اختلافات، افزود: در گذشته اختلافات فرقه ای 
به شدت زمان حاضر نبود و اختلافات تنها در 
بین نحله های فکری خلاصه می شد. رئیس 
مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه برخی 
کشورها از ایجاد اختلافات میان شیعه و سنی 
اهداف دیگری را دنبال می کنند، ادامه داد: 
شرایط منطقه برای مسلمان ها حساس است 
و کشورهای اسلامی نباید به دنبال رقابت های 
کودکانه در منطقه باشند. وی با بیان اینکه 
اشتباهی  تروریستها  از  ابزاری  استفاده 
کشورهای  کرد:  تصریح  است،  استراتژیک 
مسلمان باید استراتژی وحدت گرایانه را دنبال 
کنند و از ایجاد مسائل و اختلافات فرقه ای 
بپرهیزند. لاریجانی با بیان اینکه تفکر و راهبرد جمهوری 
اسلامی ایران ایجاد وحدت و اخوت اسلامی است، افزود: 
مجلس ایران از هر تلاشی که به وحدت مسلمانان و پیروزی 
کشور فلسطین منجر شود حمایت می کند. رئیس مجلس 
شورای اسلامی با ابراز امیدواری از تقویت ارتباطات سیاسی 
بین الملل اسلامی تصریح کرد: درهای پارلمان جمهوری 
اسلامی ایران بر روی تمامی کشورهای اسلامی گشوده 
است و کمیسیون امنیت ملی و معاونت بین الملل مجلس 
شورای اسلامی از آمادگی های لازم برای همکاری با کشورها 
و سفرای کشورهای اسلامی برای حل مسائل جهان اسلام و 

کمک به مردم فلسطین برخوردار هستند.

سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری گفت: اصولگرایان نیروهای باتجربه، مدیر و مدبر 
برای انتخابات 96 کم ندارند.

 سیدکمال سجادی در گفت وگو با ایسنا، درباره آرایش سیاسی جناح ها برای انتخابات 
ریاست جمهوری سال 96، اظهار کرد: بحث انتخابات در جلسات داخلی اصولگرایان آغاز شده 
و احتمالا اصلاح طلبان در جلسات حزبی خود به این موضوع ورود کرده اند. وی در ادامه در 
پاسخ به این دیدگاه که اصولگرایان نامزد جدی برای رقابت با روحانی ندارند، تصریح کرد: این 
دیدگاه صحیح نیست. جناح وسیعی مثل اصولگرایان حتما نیروی کافی دارد. من حاضرم اسم 
سی نفر را ببرم. ما اصولگرایان زیادی داریم که سابقه سیاسی، علمی و مدیریتی دارند. این 
فعال سیاسی با اشاره به اینکه اصولگرایان دچار قحط  الرجالی نشده اند، افزود: ما نامزدهایی 
داریم که می توانند روحانی را در انتخابات ریاست جمهوری دوازدهم به چالش بکشند. روحانی 
پیش از ریاست جمهوری، سابقه اجرایی چندانی نداشت و اصولگرایان افرادی که سوابق 
شبیه روحانی داشته باشند زیاد دارند که آنها کم کم و با نزدیک شدن به زمان انتخابات 
مشخص می شوند. به گفته وی، احمدی نژاد هم ابتدا استاندار اردبیل و بعد شهردار تهران شد 
و سپس به ریاست جمهوری رسید. سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری درباره احتمال 
حضور احمدی نژاد در انتخابات و حمایت اصولگرایان از وی، اظهار کرد: رفتار احمدی نژاد قابل 
پیش بینی نیست و وضعیت وی فعلا مبهم است که اصلا می آید یا نه و اینکه آیا تاییدصلاحیت 
می شود؟ آمدن یا نیامدن احمدی نژاد و عواقب این آمدن یا نیامدن در یک ابهام شدیدی قرار 
دارد و از حالا نمی شود گفت که او حتما می آید و تایید صلاحیت می شود و اصولگرایان از 
او پشتیبانی می کنند یا نه. سجادی همچنین درباره نحوه آرایش سیاسی اصلاح طلبان برای 
انتخابات ریاست جمهوری دوازدهم تصریح کرد: آینده نگری درباره اصلاح طلبان سخت است، 
زیرا بعضی از آنها بحث عبور از روحانی را مطرح کردند و بعضی هم دنبال ادامه کار با روحانی 
هستند و معلوم نیست کدام دیدگاه پیروز می شود. با اینکه اصلاح طلبان زیادی در دولت 

هستند، اما آنها هنوز از میزان سهم خود در دولت خرسند نیستند. 

یک نماینده پیشین مجلس با بیان اینکه فضاسازی های مخالفان دولت به ضرر خودشان 
تمام خواهد شد ،تصریح کرد: دولت می تواند با قرار دادن اصلاحاتی در دستور کار خود با 
کسب آرای قابل توجه در انتخابات سال آتی برای دومین دوره ریاست جمهوری موفقیت به 

دست آورد.
 ابراهیم نکو در گفت وگو با ایسنا، درباره برخی تحلیل های مطرح در فضای سیاسی کشور 
مبنی بر  عبور از روحانی در انتخابات دوازدهم ریاست جمهوری، اظهار کرد: با توجه به نگاه 
تحلیلگرانه و واقع بینانه و پیگیر مردم بعید می دانم در انتخابات سال 96 شاهد تحقق آن 

چیزی باشیم که امروز تحلیلگران مغرضانه و یا با قصد فضاسازی سیاسی مطرح می کنند.
وی با اشاره به اینکه در انتخابات مجلس دهم پدیده نو و جدیدی را شاهد بودیم که 
توانست تحلیل های کارشناسان فضای سیاسی را به هم بریزد، تصریح کرد: در انتخابات 
مجلس دهم شاهد بودیم که مردم با آگاهی و تحلیل واقع بینانه خود از فضای سیاسی کشور 
بخصوص از طریق فعالیت در شبکه های مجازی توانستند مسیر انتخابات را تغییر دهند و 
این مطلب نشان می دهد که انتخابات در ایران موضوع پیچیده ای است و از فرمول خاصی 
پیروی نمی کند و تحلیل های کارشناسی به راحتی برعکس از آب در می آید. این نماینده 
سابق مجلس شورای اسلامی افزود: احتمال اینکه در انتخابات ریاست جمهوری دوازدهم نیز 
با تاثیرگذاری مردم شاهد نتیجه ای متفاوت از تحلیل های کارشناسان از فضای سیاسی باشیم 
بسیار زیاد است. نکو خاطرنشان کرد: طیف مخالف دولت سعی می کند با غیرواقعی جلوه دادن 
واقعیات و سیاه نمایی در روزهای باقیمانده تا انتخابات وانمود کند دولت در مسائل اقتصادی و 

سیاسی موفق نبوده است، غافل از آنکه مردم به خوبی همه چیز را رصد می کنند. 
نکو با تاکید بر اینکه دولت باید مراقب تاکتیک های جدید اصولگرایان باشد، گفت: احتمال 
دارد اصولگرایان بتوانند با تغییر تاکتیک های خود مسیر دولت را عوض کنند و دولت با تصور 
اینکه آنها دلسوز شده اند انعطاف بیشتری نشان دهد و یاران خود از جبهه اصلاحات را از 

دست بدهد.

لاریجانی در جمع سفرای کشورهای اسلامی؛

سرعت ایجاد بحران ها در منطقه از سرعت حل آن ها بیشتر است

سخنگوی جبهه پیروان خط امام و رهبری:

اصولگرایان قحط    الرجال ندارند
یک فعال سیاسی تشریح کرد:

تاکتیک های جدید اصولگرایان

اخبار

فرمانده نیروی انتظامی کشور با اشاره 
به انهدام گروهک پژاک و هلاکت ۵ شرور، 
گفت: اعضای این باند توسط نیروهای سپاه 
شناسایی و به هلاکت رسیدند و مقادیری 

سلاح و مهمات از آنان کشف شده است.
سردار حسین اشتری صبح پنجشنبه 
در مراسم تودیع و معارفه فرمانده انتظامی 
در  کشوری  هیچ  اینکه  بابیان  مازندران، 
ندارد  امنیت  ایران اسلامی  منطقه نظیر 
یادآور شد: امنیت موجود در کشور برگرفته 
از اعتقادات و ایمان مردم است و ریشه در 
دین دارد. وی اظهار داشت: استقرار نظم و 
تأمین امنیت از کارکردهای مهم ناجا به 
شمار می رود و امنیت بالاترین موهبت و 

سرمایه کشور محسوب می شود.
فرمانده انتظامی کشور به حضور فعال نیروی انتظامی 
در مرزها، جاده ها و راه های کشور اشاره و اضافه کرد: به 
برکت تعامل و همدلی بین ناجا و بخش های مختلف، 
شاخص های امنیتی در کشور مطلوب و روبه رشد بوده 

است.
سردار اشتری، در بخشی از سخنانش به کشف سالانه 
۵۰۰ تا 6۰۰ تن مواد مخدر در کشور و گرایش جوانان به 
مواد مخدر صنعتی اشاره کرد و آن را نگران کننده دانست و 
گفت: باید نظارت بیشتری برای مقابله با آن صورت گیرد.

وی بروز پدیده حاشیه نشینی را سبب مضاعف شدن 
برخی معضلات اجتماعی بیان کرد و گفت: برای مقابله با 

این آسیب اجتماعی باید تلاش و اهتمام جدی تری شود.

فرمانده ناجا، در بخشی از سخنانش به دیدار فرماندهان 
ناجا با مقام معظم رهبری اشاره و اضافه کرد: ناجا برای 
تحقق شعار سال جاری و اقدام و عمل نقش اساسی ایفا 
می کند وبرای تأمین امنیت سرمایه گذاری و تقویت تولید 
داخلی برخورد جدی تر با قاچاق کالا و ارز را در دستور 

قرار داده است.
سردار اشتری، بر لزوم بهره گیری از ظرفیت نیروی 
انتظامی برای مقابله و برخورد جدی تر با پدیده قاچاق کالا 
یادآور شد: این پدیده ضربه شومی به اقتصاد و تولید داخلی 

وارد کرده است.
فرمانده ناجا، به طلاق و دیگر آسیب های اجتماعی 
اشاره کرد و گفت: طلاق سبب بروز برخی ناهنجاری های 
با این  اجتماعی در جامعه می شود و باید برای مقابله 

آسیب ها تلاش بیشتری کرد.
و  کاهش  برای  مؤثر  اقدامات  به  وی 
پاک سازی مناطق آلوده در مازندران اشاره 
کرد و یادآور شد: کاهش ۳2 درصدی قتل، 
و  دسته جمعی  نزاع  درصدی  کاهش 6۰ 
ازجمله  زورگیری  درصدی   ۳۸ کاهش 

اقدامات و تلاش ها است.
فرمانده ناجا بیان کرد: سالانه بیش از 
2۰ میلیون مسافر به مازندران سفر می کند 
و نیروی انتظامی زمینه حضور پررنگ تر را 
در سواحل فراهم می کند تا امنیت اجتماعی 

طرح ها افزایش یابد.
وی در حاشیه این مراسم نیز با اشاره 
به تجهیز مرزهای کشور از نظر تجهیزات 
مرزهای  در  مرزداران  افزود:  الکترونیکی 
کشور حضوری فعالانه دارند و مرزهای کشور برای جریان 
به  اشتری  است. سردار  ناامن  داعشی  و  تکفیری  های 
انهدام اعضای باند گروهک پژاک در درگیری چهارشنبه 
شب گذشته در مرزهای غربی کشوراشاره کرد و گفت: 
اعضای این باند توسط نیروهای سپاه شناسایی و به هلاکت 
رسیدند و مقادیری سلاح و مهمات از آنان کشف شده 
است. فرمانده ناجا، همچنین، از هلاکت پنج شرور در 
درگیری با نیروی انتظامی در خاش در روزهای گذشته 
خبر داد و گفت: یک مامور انتظامی نیز در این درگیری به 
شهادت رسیده است. وی امنیت موجود در مرزهای کشور 
را مطلوب برشمرد و گفت: مرزهای کشور برای جریان های 

تکفیری و داعشی ناامن است.

فرمانده نیروی انتظامی:

مرزهای ایران برای تکفیری ها ناامن است

را  روحانی  از  عبور  طرح  زاهد  فیاض 
بی سلیقگی سیاسی می داند و معتقد است 
پیش رو،  انتخابات  در  روحانی  رقیب  که 
نه چهره ایی مانند احمدی نژاد که خود او 

خواهد بود.
در  طلب  اصلاح  سیاسی  فعال  این 
برخی  افزود:  خبرآنلاین،  با  گو  و  گفت 
عملکردهای دولت فعلی ممکن است به 
پاشنه آشیل این دولت در انتخابات مبدل 
هم  رقیب  جناح  که  که  هرچند  شود. 
تمایلی به تکرار تجربه حضور احمدی نژاد 

در قوه مجریه ندارد.
به گفته وی، طرح عبور از روحانی که 
اخیرا از جانب برخی دوستان نزدیک به 
جریان اصلاح طلب از قبیل آقای زیباکلام 
مطرح شده،  دلیلش ناتوانی آقای روحانی 
نیست. بلکه این دوستان با توجه به تجارب 
در  اصلاح طلبان  باید  معتقدند  گذشته 
بررسی  موضوع  در  نگهبان  شورای  برابر 
صلاحیت ها گزینه جایگزین داشته باشند؛ 
اما به اعتقاد وی، آنها با مطرح کردن طرح 
عبور از روحانی یک بی سلیقگی سیاسی 

انجام داده اند.
فیاض زاهد خاطرنشان کرد: در حال 
رقیب  جناح  امنیتی  بخش های  حاضر 
دنبال طرح عبور از روحانی از طریق باز 
کردن پرونده هایی در این حوزه هستند. 
لذا افراد منتسب به جریان اصلاحات نباید 
امیدهای آنها را نسبت به تحقق این امر با 
طرح موضوعات این چنینی افزایش دهند.  
این فعال سیاسی در ادامه یادآورشد: 
در همین راستا جبهه پایداری و تندروها 
جریان راست چندی قبل دوگانه رهبری 
و روحانی را کلید زدند که رییس جمهور 
با هوشیاری  متوجه آن شد و بر این مبنا 
در چند سخنرانی اخیر خود پایبندی اش 

را به رهبری، ولایت  و ساختارهای نظام 
اعلام کرد. دوگانه روحانی- رهبری بازی 
خطرناکی بود که جریان جبهه پایداری 

کلید زد.
جریان  داد:  ادامه  نگار  روزنامه  این 
رد  موضوع  هم  حاضر  حال  در  پایداری 
صلاحیت روحانی را دنبال می کند و هم 
به دنبال طرح مجدد  نام احمدی نژاد برای 
انتخابات سال 96 است. این در حالی است 
که نام  احمدی نژاد برای بسیاری تهدیدی 
برای منافع ملی محسوب می شود و باعث 
نگرانی است؛ اما جریان رقیب این روزها 
از این دو طریق می خواهد به نوعی خود 
را مطرح کند و طرح این مباحث بیشتر 
سیاسی   عرصه  واقعیت های  با  آنکه  از 
همخوانی داشته باشد بلوف سیاسی است.

کرد:  تصریح  ادامه  در  زاهد  فیاض 
تردیدی ندارم که معرفی هرگونه آلترناتیو 
برای آقای روحانی در انتخابات سال 96 
نگرانی  است.  استراتژیک  خطای  یک 
نسبت به رد صلاحیت روحانی در انتخابات 
ریاست جمهوری سال آینده نمی تواند با 
واقعیت ها همخوانی داشته باشد. چراکه به 
اعتقاد من شرایط اقتصادی، تحولات پس 
از برجام، اوضاع منطقه، رانتخابات آمریکا 
و ...  شرایط را به سمتی می برد که همه 
بزرگان نظام به این تحلیل می رسند که 
باطنی  از روحانی بخواهند علیرغم میل 
خود کاندیدای انتخابات ریاست جمهوری 

دوازدهم شود.
وی در ادامه با اشاره به سرنوشت طرح 
عبور از خاتمی در دوران اصلاحات گفت: 
آن طرح هم یقینا از سوی جریان اصلاح 
طلبی مطرح نشد، طرح مذکور از سوی 
جریان  تئوریستین های  از  نفر  دو  یکی 
اصلاحات طرح شد و رای قاطع مردم در 

دوره دوم کاندیداتوری خاتمی برای ریاست 
جمهوری که حتی بیشتر از مرحله اول بود 
نشان داد که مردم به بحث های اینچنینی 
توجهی ندارند. این فعال سیاسی در عین 
حال تاکید کرد: نباید بحث های مثل عبور 
از خاتمی و روحانی را که از جانب یک یا 
چند چهره جریان اصول گرا یا اصلاح طلب 
مطرح می شود تعمیم داده و به حساب 

همه آن جریان بگذاریم.
فیاض زاهد ادامه داد: در حال حاضر 
جریان اصلاحات هیچ برنامه ای برای عبور 
حاکم  شخصیت های  و  ندارد  روحانی  از 
هاشمی  آیت الله  جمله   از  جریان  این 
و  اصلاحات  دولت  رئیس  رفسنجانی، 
از  مطلق  حمایت  بر  عارف  محمدرضا  
روحانی و دولت وی تاکید دارند. نتیجه 
این حمایت ها را در انتخابات 96 خواهیم 
بحث  که  دوستانی  اساس  این  بر  دید، 
باید  را مطرح می  کنند،  روحانی  از  عبور 
دقت کنند و در این مباحث ابهام آفرین 
که تنها موفقیت رقیب را تضمین می کند، 

وارد نشوند.
در  روحانی  رقیب  بزرگترین  که  وی 
انتخابات پیش رو را خود روحانی می خواند، 
بزرگترین  حاضر  حال  در  کرد:  اضافه 
که  است  این  اصولگرایی  جریان  مشکل 
اعتقادی به احمدی نژاد ندارند، اما در عین 
نیز نمی توانند  حال جایگزینی برای وی 
معرفی کنند. البته در این شرایط بزرگان 
این جریان از جمله آقای لاریجانی نه تنها 
با روحانی ندارند، بلکه همانطور  زاویه ای 
که در گذشته  و در موضوع برجام نشان 
دادند با او همراه نیز هستند. آقای روحانی 
مدرسین  جامعه  مهندسین،  جامعه  در 
خاصی  مخالف  نیز  روحانیت  جامعه  و 
ندارد، لذا به اعتقاد من در انتخابات پیش 

رو مهمترین رقیب روحانی می تواند خود 
او باشد. فیاض زاهد در ادامه با پیشنهاد 
به رییس جمهور در جهت ترمیم کابینه 
انتخابات،  تا  مانده  زمان  سال  یک  برای 
گفت: رییس جمهور باید  با ترمیم کابینه 
در جهت ساده و روان کردن عملکرد تیم 
همراه خود خصوصا درحوزه اقتصاد عمل 
فیش های  مانند  مسایلی  که  چرا  کند؛ 
ناتوانی های  و  مدیران  برخی  حقوقی 
مدیریتی می تواند به پاشنه آشیل دولت در 
انتخابات آینده تبدیل شود. علاوه بر این، 
بی توجه عبور کردن از مقابل مسائلی نظیر 
عدم صدور مجوز برای دفن پیکر یکی از 
خوانندگان قدیمی در قطعه هنرمندان که 
احمدی نژاد به آن واکنش داشت، همچنین 
مسایلی مثل اجتماع دهه هشتادی ها و؛ 
که نشان می دهد تحولاتی در زیر پوست 
توجهی  دولت  و  است  در جریان  جامعه 
بدان ندارد؛ می تواند پیام های ناخوشایندی 
از جانب روحانی و تیم همراهش به جامعه 

ارسال کند.
این فعال سیاسی که ورود احمدی نژاد 
با  را  آینده  انتخاباتی سال  رقابت های  به 
بعید  امری  اصولگرایی  جریان  حمایت 
فعلی  شرایط  در  داد:  ادامه  می دانست، 
یک جریان هوشمند از احمدی نژاد برای 
برهم زدن فضای و ایجاد هراس در جریان 
اصلاحات استفاده می کند. آنها می خواهند 
اینطور وانمود کنند که احمدی نژاد رقیب 
روحانی خواهد بود ولی به خاطر اختلافاتی 
لحظات  در  دارند،  او  با  آنها  خود  که 
می کنند  معرفی  را  دیگری  آخرشخص 
که هنوز مشخص نیست چه کسی باشد؛ 
بنابراین در این شرایط لازم است هوشیارانه 
که  نشد  مرتکب  را  رفتاری  و  کرد  عمل 

موجب ریزش آرای روحانی شود.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب:

اصلاح طلبان برنامه ای برای عبور ازروحانی ندارند

رسول جعفریان



3 اقتصادی
شنبه  بیست ونهم خرداد 1395 -  سال نوزدهم  - شماره 4028

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,617,000یک مثقال طلا

1,065,800یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,460,000سکه بهار آزاد ی

10,480,000سکه امامی

5,230,000نیم سکه

2,750,000ربع  سکه

1,820,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 37,000,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,800,000 پژو 

SLX 405 30,700,000 پژو 

ELX 40,200,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,500,000 تند ر 

LX 32,900,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,300,000 سمند LX سال

EF7 30,300,000 سمند 

ELX 35,800,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

راهکارهای موثر برای حفظ اشتغال موجود

 بازار کار چگونه رونق می گیرد؟
دبیرکل کانون عالی انجمن های صنفی کارفرمایی ایران درباره راهکارهای موثر برای رونق 

بازار کار توضیح داد.
سید محمد مروج حسینی در گفت وگو با خبرآنلاین درباره راهکارهای موثر برای حفظ 
اشتغال موجود و ارائه برنامه برای رونق اظهار داشت: »یکی از سیاست هایی که در حال حاضر 

وزارت کار به آن توجه کرده و دنبال می کند، ایجاد اشتغال های سریع است.«
وی افزود: »اولین اقدام در خصوص ایجاد اشتغال های سریع می تواند در حوزه گردشگری 
باشد. حوزه گردشگری هم سرمایه کمتری می خواهد و هم سرعت زیادی دارد. در این 

خصوص به سیستم حمل ونقل و هتل داری باید کمک کنند تا اشتغال بگیرد.«
دبیرکل کانون عالی انجمن های صنفی کارفرمایی ایران تصریح کرد: »بعد از آن در برخی 

رشته های صنعتی می توان اقداماتی داشت؛ مثلا در صنعت نساجی.«
مروج حسینی توضیح داد: »در حال حاضر بخش عمده ای از نیاز در این بخش از طریق 
قاچاق و واردات تامین می شود، بنابراین اگر بتوانیم جلوی آنها را بگیریم که به طور جدی تری 

شروع شده، اشتغال زیادی ایجاد خواهد شد.«
وی عنوان کرد: »خوشبختانه وزارت صنعت، معدن و تجارت به طور جدی به دنبال ایجاد 

شهرک های پوشاک است و امیدواریم سریع به نتیجه برسیم.«
دبیرکل کانون عالی انجمن های صنفی کارفرمایی ایران متذکر شد: »رشته های دیگر 
صنعتی نیز وجود دارد که سرمایه کمی می خواهد و اشتغال زیادی ایجاد می کند. کشورهای 

بنگلادش، ویتنام، کامبوج، سریلانکا و... دارند در حوزه پوشاک فعال می شوند.«
مروج حسینی در ادامه گفت: »اصولا برای فعال کردن اشتغال و سرعت دادن به اشتغال، 

پروژه های عمرانی نقش بسیاری دارد.«
وی افزود: »بودجه پروژه های عمرانی باید تامین شود؛ چراکه در حال حاضر دو هزار پروژه 

نیمه تمام داریم که به یک شکلی باید فعال شود.«

در افت بازار سرمایه در هفته جاری که سبب ورود شاخص 
از کانال 76هزار واحدی به کانال 7۳هزار واحدی شده، عوامل 
مختلفی دخالت دارند که از جمله می توان به هیجانی شدن 
بازار، نزدیکی به زمان تشکیل مجامع شرکت ها، ناامیدی 
سهامداران کوتاه مدت، کاهش نرخ نفت و انتشار شایعات 

تعطیلی کارخانجات اشاره کرد. 
به گزارش ایرنا، افت بازار سرمایه و ورود شاخص کل به 
کانال 7۳هزار واحدی، سهامداران را نسبت به آینده این بازار 
نگران کرده است؛ این کاهش سبب شده که هیجان فروش 
در بازار شکل گرفته و برخی سهامداران تمایل خود برای 

فروش سهام و خروج موقت از بازار را نشان دهند.
* توصیه به پرهیز از رفتار هیجانی در بازار سرمایه

در مواجهه با این موضوع، کارشناسان، سهامداران را به 
پرهیز از رفتار هیجانی و عدم فروش توصیه می کنند؛ به 
نظر آنها سهامداران به جای سود کوتاه مدت بهتر است به 

سودهای میان مدت و بلند مدت بیندیشند.
برخی کارشناسان، افت شاخص را طبیعی و جزئی از فرایند 
اصلاح بازار سرمایه می دانند که در آینده نزدیک در مسیر 

رشد و صعود قرار خواهد گرفت.
»سیدمحمد هاشمی نژاد« مدیر توسعه فرهنگ سرمایه 
گذاری بورس اوراق بهادار تهران در این باره به ایرنا گفت: 
بخشی از این رکود بازار سرمایه، ناشی از روند اصلاحی 
شاخص کل است؛ اواخر پارسال، رشد سریعی را در بازار 
شاهد بودیم که سبب شد بورس از سایر بازارها سبقت بگیرد، 

اما پس از مدتی بازار وارد مرحله اصلاحی شد.
همچنین برخی کارگزاری ها و فعالان بازار سرمایه، شروع 
روند کاهش سود بانکی و اعطای مجوز افزایش سرمایه از 
محل تجدید ارزیابی برای شماری از شرکت ها را به سود 
بازار سرمایه دانسته و اعلام کرده اند که بزودی، بازار به ثبات 

و تعادل خواهد رسید.
* عوامل کاهش شاخص کل بورس

در این میان، آنچه که نقش مهمی در کاهش شدید 
اطلاعات  ارایه  بر  مبنی  خبری  اعلام  داشت،  شاخص 
سهامداران به سازمان هدفمندی یارانه ها بود که البته رئیس 
سازمان بورس، آن را تکذیب کرد و حتی تاکید کرد: انجام 

چنین کاری، برخلاف قانون است.

همچنین کارشناسان، شایعات و تبلیغات منفی علیه دولت 
و انتشار وسیع اخباری مانند تعطیلی کارخانجات را نیز در 

ناامیدی سهامداران و افت شاخص تاثیر گزار می دانند.
کارشناسان همچنین کاهش قیمت نفت در روزهای اخیر 
را نیز عامل دیگر کاهش شاخص ها می دانند؛ به نظر آنها 
افت قیمت نفت از بشکه ای ۵2 دلار به زیر ۵۰ دلار، سبب 
تاثیر منفی بر گروه های پالایشی و پتروشیمی در بازار بورس 
بازار سرمایه  است. »حمیدرضا صفری« کارشناس  شده 
درباره روند معاملات در هفته جاری با بیان اینکه اتفاق 
خاصی در بازار رخ نداده است، گفت: واضح ترین اتفاقی که 
از ابتدای هفته بازار را متاثر کرد افت حدود دو دلاری قیمت 

نفت در بازارهای جهانی بود.
وی به پایگاه اطلاع رسانی بازار سرمایه گفت: طبق اخباری 
که منتشر شده عرضه بیش از اندازه نفت در قیمت های ۵۰ 
دلار باعث شده که قیمت این کالا نزولی شود. همچنین از 
آنجایی که فروشنده نفت در نرخ ۵۰ دلار در بازارهای جهانی 
زیاد است، عبور و شکست این مرز برای بازار جهانی نفت تا 

حد قابل توجهی سخت است.
این کارشناس بازار سرمایه، با تاکید بر اینکه این اتفاق بر 
صنایعی که از نوسان قیمت نفت تاثیر می گیرند، خبر خوبی 
نیست، ادامه داد: بر همین اساس در این هفته سهام گروه 
پالایشی و پتروشیمی به ویژه شرکت های بزرگ این گروه 

در افت شاخص نقش مهمی داشتند.
وی با بیان اینکه در این هفته نمادهای گروه پالایشی یک 
دست قرمز پوش بودند، گفت: گروه خودرو و پتروشیمی ها 
نیز همین روند را داشتند.هم اکنون ریسک مهمی پیش روی 
بازار سرمایه قرار ندارد و بر این اساس، فعالان بازار سرمایه 
انتظار دارند که شاخص پس از مدت کوتاهی در مسیر تعادل 

و ثبات قرار گیرد.
 *توقف رشدهای هیجانی

 حتی شماری از تحلیلگران معتقدند که با توجه به افت 
بازار در این هفته، اصلاح خوبی در قیمت سهام پس از رشد 
هیجانی سال گذشته صورت گرفته و از این به بعد، خرید 

سهام جذابیت بیشتری خواهد داشت.
»حمیدرضا صفری« کارشناس بازار سرمایه پیش بینی 
کرد: در هفته آینده افت بازار متوقف می شود و تجمع 

فروشندگان نیز از بین می رود و حتی ممکن است به صف 
های خرید و رشد بازار نیز تبدیل شود اما با توجه به اینکه 
همه ساله در ماه مبارک رمضان به طور سنتی بازار دچار 
رکود می شود امسال نیز بازار سرمایه از این قاعده پیروی 

می کند.
»فردین آقابزرگی« مدیرعامل کارگزاری بانک آینده نیز 
درباره وضعیت بازار گفت: افت های اخیر، قیمت ها را به 
محدوده های جذابی رسانده است، بعید می دانم این روزها 

چنین افت های سنگینی در بازار تکرار شود. 
وی به اصلاح قیمت ها در برخی صنایع اشاره کرد و گفت: 
به عنوان نمونه در یک ماه اخیر بیش از 2۵ درصد اصلاح 
قیمتی در صنعت خودرو داشتیم که می تواند خریدها را در 

نرخ های کنونی جذاب کند.
آقابزرگی معتقد است از این به بعد دغدغه کاهش قیمت 
ها با شیب تند احتمالا در بازار وجود نخواهد داشت و حتی 
در برخی صنایع با توجه به شناسایی سودهای خوب و آغاز 
فصل مجامع سهامداران می توانند برنامه ریزی خوبی برای 

دریافت سود نقدی داشته باشند.
وی با تاکید بر اینکه سهامداران پس از رکود طولانی مدت 
حاکم بر بازار بهتر است امسال از فصل مجامع به خوبی بهره 
ببرند، گفت: هرچند به دلیل کمبود نقدینگی در بنگاه های 
اقتصادی سیاست تقسیم سود نقدی برای بسیاری از شرکت 
ها سخت است اما این سیاست ابزاری برای جذب سهامدار 

است زیرا جذابیت خاصی برای همه سهامداران دارد.
 * انتظار چشم انداز روشن در بلندمدت

 مدیرعامل کارگزاری بانک آینده با پیش بینی اینکه، فصل 
مجامع امسال بهتر از سال گذشته خواهد بود، تاکید کرد: 
چشم انداز پیش رو روشن خواهد بود.پوی افزود:  هرچند 
افق های روشنی پیش روی بازار سرمایه ترسیم شده است 
اما نباید فراموش کرد این اتفاق ها یک شبه و به سرعت رخ 
نمی دهد و نیازمند زمان است و تاثیر این اتفاق های مثبت 
نیز در بلندمدت خود را در صنایع و شرکت ها نشان می 
دهند.مدیر توسعه فرهنگ سرمایه گذاری بورس اوراق بهادار 
تهران نیز چشم انداز بازار بورس را تا پایان امسال، مثبت 
دانسته و به سهامداران توصیه کرد: با تحمل و صبر و انتخاب 
سهام مناسب می توان تا پایان امسال، به سودآوری رسید؛ 
پیش بینی می شود که وضعیت بازار سرمایه همانند پارسال، 

نسبت به بازارهای رقیب شرایط بهتری را داشته باشد.
هاشمی نژاد گفت: به نظر من، بازدهی بازار سرمایه در سال 
9۵ از سایر بازارها از جمله بازار مسکن و بازار پولی )سود 
بانکی( بیشتر خواهد بود و احتمالا در نیمه دوم امسال شرایط 

بهتری را در بورس شاهد خواهیم بود.
با به نتیجه رسیدن مذاکرات  ادامه داد: همچنین  وی 
شرکت ها با شرکای خارجی خود و امضای قراردادها، شرایط 

شرکت ها بهتر شده و سودآوری آنها افزایش می یابد.
ایرنا، شاخص کل بورس در هفته جاری از  به گزارش 
وضعیت مساعدی برخوردار نبود به گونه ای که سهامداران 
دراین هفته شاهد افت شاخص کل از کانال 76 هزار واحدی 

به کانال 7۳ هزار واحدی بودند.
همچنین در همه روزهای این هفته، شاخص کل افت 
داشت و حتی دو کاهش سنگین 1۰26 و 74۰ واحدی 
نیز به ترتیب در روزهای شنبه و سه شنبه به ثبت رسید.

شاخص کل بورس و اوراق بهادار در آخرین روز کاری هفته 
جاری )چهارشنبه( با ۸2 واحد افت به رقم 7۳ هزار و ۸77 

واحد رسید.

خرید و فروش قسطی مسکن با ضمانت بانك مسکن امکان پذیر شد. 
به گزارش ایسنا، طرح تضمین معاملات اقساطی خریداران و فروشندگان مسکن، توسط 

بانك مسکن اجرایی شده است.
در این طرح، به منظور اطمینان بخشی به طرفین قرارداد، بانك مسکن به عنوان ضامن 
در معامله خرید و فروش اقساطی مسکن وارد شده و پرداخت اقساط ثمن معامله را مطابق 

ضوابط مصوب تضمین می می کند.
برای این منظور لازم است ابتدا بین خریدار و فروشنده، عمل بیع به منظور معامله واحد 
مسکونی و نیز بین خریدار و بانك منعقد شود. بر این اساس، خریدار تعهد می کند مطالبات 
فروشنده را به صورت اقساط به بانك پرداخت و بانك نیز متعاقبا وجوه حاصله را به حساب 

فروشنده واریز کند.
قیمت فروش نقدی و فروش اقساطی واحدها با توافق طرفین )خریدار و فروشنده( تعیین 
می شود. همچنین تضمین ثمن معامله حداکثر تا ۵۰% ارزش کارشناسی ملك و تاسقف 
1.۵۰۰.۰۰۰ هزار ریال و نیز مشروط به عدم تجاوز مبلغ اقساط ماهانه خریدار از ۳۰.۰۰۰ 

هزار ریال خواهد بود.

مدت زمان تقسیط براساس توافق طرفین )خریدار و فروشنده( و حداکثر به مدت ۵۰ ماه 
تعیین می شود. بانك ضمن به رهن گرفتن ملك مورد معامله ، پرداخت اقساط خریداران را در 

مقاطع مشخص به صورت ماهیانه تضمین می کند.
بانك واریز اقساط سررسید شده را در پایان ماه به حساب فروشنده، در ازای ترهین پلاك 

مورد معامله تضمین می کند.
مهمترین مزایای طرح برای خریدارن و فروشندگان، افزایش قدرت خرید خریداران مسکن 
بدون افزایش سقف مسکن و بدون نیاز به تسهیلات بانکی که در نتیجه آن امکان فروش 

واحدهای مسکونی فراهم خواهد شد عنوان شده است.
همچنین ترغیب فروشندگان به پیش فروش واحدهای در حال احداث و تامین مالی طرح 
های نیمه تمام بدون استفاده از منابع بانکی با این اطمینان که پس از تکمیل و آماده شدن 
اسناد و انتقال واحدها، امکان دریافت بخش عمده ای از ثمن معامله به شرح این طرح وجود 

خواهد داشت از دیگر مزایای این طرح است.
امکان شروع و افتتاح پروژه های جدید با توجه به فروش واحدهای در اختیار سازندگان 

واحدهای مسکونی نیز دیگر مزیت این طرح بیان شده است.

چرایی افت بازار سرمایه در هفته ای که گذشت

ردپای شایعات و تبلیغات منفی 

فروش اقساطی مسکن امکان پذیر شد 

ظریف:

 ایران می تواند شریک مهمی برای آلمان 
در منطقه باشد 

محمد جواد ظریف گفت: ایران می تواند شریکی مهم در زمینه های تجاری، سیاسی و 
اقتصادی برای آلمان در منطقه باشد.

 به گزارش ایسنا، محمد جواد ظریف، وزیر امور خارجه کشورمان پس  از دیدار با همتای 
آلمانی خود در جمع خبرنگاران ایرانی و آلمانی گفت: روابط ایران و آلمان مستحکم و دیرینه 
است که با دشواری هایی مواجه شد و ما آن را پشت سر گذاشته ایم.وی با اشاره به اینکه نگاه 
ما به آلمان نگاه خوبی از روابط دوکشور است، خاطرنشان کرد: حضور موسسات مالی آلمانی 
در ایران و متقابلا ایرانی ها در آلمان به نفع دو کشور و ثبات در منطقه  و جهان خواهد بود.

ظریف با بیان اینکه در حوزه های زیادی مثل صلح و امنیت منطقه، دو کشور نظرات نزدیکی 
دارند افزود: افراط گرایی خطری همگانی است و امروز در موج حضور پناهندگان در آلمان 
نتایج افراط گرایی را مشاهده می کنید.وزیر امور خارجه کشورمان با تاکید براینکه نیاز به 
همکاری جهانی برای مقابله با افراط وجود دارد اظهار کرد: ما معتقدیم برای مبارزه با تروریسم 
و افراط باید به راه حل های سیاسی بیاندیشم.وی ادامه داد: راه حل نظامی تنها بخشی از این 
مبارزه علیه افراط شامل اقتصاد، امور اجتماعی و باز گرداندن افراد به متن جامعه و جلوگیری 
از دستیابی افراطیون به منابع مالی و انسانی جدید است.ظریف گفت: ما بیش از هرچیز نیاز 
داریم که مشکلات منطقه را از راه سیاسی حل کنیم.ظریف اضافه کرد: به عنوان شریک 
آلمان علاقه مند به همکاری با اتحادیه اروپا و کشورهای مهم آن مانند آلمان برای حل و 
فصل موضوع سوریه، عراق، یمن و لبنان هستیم و امیدواریم بحث های بیشتری داشته باشیم.

رتبه کشتیرانی ایران ارتقاء یافت
کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران در آخرین رده بندی بین المللیِ منتشرشده از سوی 

موسسۀ آلفالاینر با یک پله صعود در جایگاه 21 جهان قرار گرفت.
 IRISL به گزارش گروه بین الملل مانا، گروه کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران با برند
Group توانست برای دومین بار متوالی در سال جاری میلادی یک پلۀ دیگر در رده بندی بین 
المللی صعود کند.شرکت کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران با در اختیار داشتن 1۵۵ فروند 
کشتی و یا به عبارتی 12۰ هزار و TEU 79 و پنج میلیون و 1۳1 هزار و دو DWT در جایگاه 
بیست و یکم برترین کشتیرانی دنیا قرار گرفت.بر اساس گزارش منتشر شده از سوی آلفالاینر، 
سه شرکت حمل و نقل کانتینری مرسکِ دانمارک، MSC سوئیس و CAM CGM فرانسه 
همچنان جایگاه نخست تا سوم را در رده بندی بین المللی دارند.شرکت مرسک دانمارک با 
جای گرفتن در رتبۀ نخست، 62۳ فروند شناور به ظرفیت سه میلیون و 1۵6 هزار و ۳69 
TEU را در ناوگان خود ثبت کرده است که از این تعداد 262 فروند ملکی و ۳61 فروند 
چارتر هستند.شرکت MSC سوئیس متشکل از 497 فروند شناور به ظرفیت دو میلیون و 
7۵۰ هزار و TEU ۳۸9 است که 19۰ فروند از شناورها در مالکیت این شرکت و ۳۰7 فروند 
دیگر استیجاری هستند.سومین جایگاه برترینها در رده بندی بین المللی به شرکت فرانسوی 
CAM CGM با ۸۳۳ فروند شناور تعلق دارد که 14۰ فروند از شناورهای این ناوگان ملکی و 
۳9۳ فروند استیجاری هستند.لازم به ذکر است شرکت حمل و نقل کاسکو چین و اورگرین 

تایوان به ترتیب رتبه های چهارم و پنجم را در رده بندی بین المللی دارند.

وزارت صنعت اعلام کرد:

۱۵۸ هزار خودرو در ۶2 روز تولید شد

در 2 ماهه اول امسال تولید خودرو توسط خودروسازان داخلی کشور به مرز 1۵۸ هزارو 
۵71 دستگاه رسید. 

به گزارش مهر، طی ماههای فروردین و اردیبهشت امسال، تولید وانت به 11 هزار و ۳۸4 
دستگاه، تولید کامیون به یک هزار و 169 دستگاه؛ تولید اتوبوس به ۵9 دستگاه و تولید مینی 

بوس به 29 دستگاه رسیده است.
طی دو ماهه نخست امسال بیشترین آمار خودروهای سواری تولید شده شامل سمند به 
تعداد 6۳ هزار و 4۸۳ دستگاه، مونتاژ پراید )پراید و دوگانه سوز( 2۵ هزار و 164دستگاه؛ پژو 
4۰۵ به تعداد 2۰ هزار و 679دستگاه؛ پژو 2۰6 به تعداد 17 هزار و 21 دستگاه؛ پژو پارس به 
تعداد 1۵ هزار و 167 دستگاه؛ تیبا X2۰۰به تعداد 12 هزار و 9۳ دستگاه گزارش شده است.

همچنین طی دو ماهه منتهی به اردیبهشت ماه سال جاری MVMبه تعداد 7 هزار و 
6۳۰ دستگاه؛ تندر 9۰ به تعداد 7 هزار و 2۳ دستگاه؛ پراید نسیم و صبا به تعداد 6 هزار و 
1۳2 دستگاه؛ جک و لیفان به تعداد 4 هزار و 7 دستگاه؛ دنا به تعداد 2 هزار و 9۳1 دستگاه؛ 
برلیانس به تعداد 2 هزار و ۸۸۵ دستگاه؛ )ساندرو( B9۰ به تعداد 2 هزار و 67۰ دستگاه تولید 
شده است. در این مدت؛ رانا به تعداد یک هزارو ۸7۵ دستگاه؛ سراتو به تعداد یک هزار و 664 
دستگاه؛ پارس تندر به تعداد یک هزار و ۵1۳ دستگاه؛ تیبا X2۰۰ دوگانه سوز به تعداد ۵91 
دستگاه؛ مزدا به تعداد 4۳۰ دستگاه؛ هایما به تعداد ۳۰1 دستگاه و تیبا X1۰۰ به تعداد ۵۳ 

دستگاه تولید شده است.

دولت یازدهم هرچند میراث دار قوانینی است که شکل گیری 
دستمزدهای کلان برخی مدیران را منجر شده، اما اقدامات عملی 

خود را برای ساماندهی حقوق مدیران دولتی آغاز کرده است. 
در حالی موضوع دستمزدهای چند ده میلیونی برخی مدیران 
دولتی، همچنان سوژه منتقدانی است که آن را دستمایه ای برای 
سیاهنمایی علیه دولت قرار داده اند که همین منتقدان در دولت های 
گذشته در قبال این پرداخت ها به مدیران وقت، سکوت کرده بودند.

با این وجود، دولت یازدهم اقدامات علمی برای ساماندهی حقوق 
های نامتعارف مدیران خود را آغاز کرده است که مهمترین آن دستور 
ویژه رئیس جمهوری به معاون اول برای شناسایی همه موارد تخلف، 

استرداد وجود و عزل مدیران متخلف بود.
در کنار این دستور، وجود قوانین متعددی که راه تبعیض و پرداخت 
های نامتعارف را باز گذاشته اند سبب شده تا دولت اصلاح این دسته 
قوانین را در دستور کار خود قرار دهد تا راه سوء استفاده از بیت المال 

برای همیشه سد شود.
در این رابطه محمدباقر نوبخت سخنگوی دولت از اصلاح قانون 
مدیریت خدمات کشوری و دیگر قوانین مرتبط خبر داده و گفته 
است: هیچیک از قوانین و مقرراتی که طبق آن این حقوق های بالا 

پرداخت شده است، مصوب دولت یازدهم نبوده است.
 * روزنه دریافت های نجومی در قانون خدمات کشوری و 

برنامه پنجم 
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی تاکید کرده، قانون مدیریت 
خدمات کشوری و قانون برنامه پنجم و سوم از جمله قوانینی هستند 
که به موجب آنها روزنه های دریافت نجومی ایجاد شده است.در راس 
قوانینی که زمینه ساز تبعیض ناروا در پرداخت حقوق کارکنان دولت 
شده است، قانون مدیریت خدمات کشوری قرار دارد که در بخش 
فوق العاده مستمر و غیرمستمر، روزنه هایی برای سوء استفاده دارد و 
ممکن است برخی از دستگاه ها به خود اجازه دهند از فوق العاده های 
غیر مستمر یا پاداش ها دریافت بیشتری داشته باشند. قانون مدیریت 
خدمات کشوری در مجلس هفتم به تصویب رسید و از سال ۸۸ و در 
دوران دولت دهم اجرای آن آغاز شد.مشکل دیگر در ماده 117 قانون 
مدیریت خدمات کشوری است که به برخی دستگاه ها اجازه داده تا 
در پرداختی خود به کارکنان مقررات خاص داشته باشند.همچنین 
در فصل دهم قانون مدیریت خدمات کشوری ضرایبی برای تعیین 
حقوق و مزایای شغل و شاغل در نظر گرفته که در نتیجه آن هرچه 
امتیاز فرد بیشتر باشد، ضرایب شغلی وی نیز افزایش می یابد و در 
نتیجه حقوق نیز به صورت تصاعدی بالا می رود که همین رویکرد 
در ایجاد و تشدید شکاف میان دریافتی کارکنان اثرگذار است. مشکل 
دیگر قانونی، دوگانگی قوانین در دولت است زیرا بخشی از دولت تابع 
قانون مدیریت خدمات کشوری است اما برخی شرکت های دولتی 
که بر مبنای قانون تجارت تاسیس شده اند، تابع این قانون نیستند.به 
این ترتیب شرکت هایی که تابع قانون تجارت هستند به هیئت مدیره 
اجازه می دهند به میزان سود خالص پاداش دریافت کنند. این  موارد 
را دیگر دولت تصویب نمی کند بلکه مجمع عمومی شرکت ها درباره 
آن تصمیم گیری می کند.همچنین آنگونه که غلامرضا تاجگردون 
نماینده مردم گچساران در مجلس به ایسنا گفته، برداشت غیرقانونی 

برخی دستگاه ها از یک مصوبه قانونی در دولت قبل عامل دیگر ایجاد 
فاصله زیاد پرداختی ها بوده است.به گفته وی، دولت قبل برای پر 
کردن بخشی از فاصله زیاد پرداختی ها بین مدیران بانک ها و بیمه 
ها در بخش دولتی با خصوصی، مصوبه ای گذراند که فوق العاده شغل 
برای مدیران عامل بانک ها و بیمه ها در نظر گرفته شود اما برخی این 
فوق العاده شغل را به سایر موارد حقوق نیز تسری دادند و این ضریب 
را در سایر بخش ها نیز اعمال کردند که نتیجه آن حقوق های چند 

ده میلیونی مدیران بانکی و بیمه بود.
*اقدامات عملی دولت برای اصلاح قانون 

علی طیب نیا وزیر امور اقتصادی و دارایی، ساماندهی حقوق و مزایا 
را از سیاست های اصلی این وزارتخانه در دو سال گذشته عنوان کرده 
است.به گفته او، از مردادماه پارسال ساماندهی پرداخت ها به مدیران 
دولتی به دولت پیشنهاد شد تا در ضوابط اجرایی بودجه 9۵ اعمال 

شود که امسال شاهد به نتیجه نشستن این تمهیدات بودیم.
به گزارش ایرنا، در ضوابط اجرایی بودجه 9۵ آمده است: روسای 
دولتی  شرکت های  مدیره  هیات  اعضای  و  اجرایی  دستگاه های 
نمی توانند در مورد پاداش و کمک های رفاهی دستگاه متبوع تصمیم 

هایی اتخاذ کنند که خود در آن ذی نفع باشند.
به گفته محمد نهاوندیان رئیس دفتر رئیس جمهوری، در گذشته 
مدیران از طریق حضور در مجامع و هیات مدیره شرکت های 
دولتی یا وابسته به دولت می توانستند مصوبه هایی در پاداش و وام و 
تسهیلات رفاهی داشته باشند که شامل حال خود آنها نیز می شد 
و این انتفاع انگیزه ای ایجاد می کرد که با رعایت صرفه و صلاح بیت 

المال در تعارض قرار می گرفت. 
از دیگر مواردی که در ضوابط اجرایی به رویکرد ساماندهی حقوق 
کارکنان دولت ذکر شده است، می توان به تعیین حداقل و سقف 

افزایش حقوق و مزایا اشاره کرد.به گفته نوبخت، دولت برای محدود 
کردن پرداخت های مربوط به شرکت های دولتی مصوبه ای در 
سال 9۳ داشته است که بر اساس آن حداکثر دریافتی نباید بیش از 
1۰ برابر کف باشد به گونه ای که تحت هیچ شرایطی نباید دریافتی 
بالای 1۰ میلیون وجود داشته باشد.همچنین چندی پیش شاهد 
اصلاح قانون تجارت در مجلس شورای اسلامی بودیم که با اصلاح 
ماده 241 قانون تجارت و الحاق دو تبصره به آن، دیگر هیچ فردی 
نمی تواند همزمان در بیش از یک شرکت که همه یا بخشی از سرمایه 
آن متعلق به دولت، نهادها یا موسسه های عمومی غیردولتی است، 
به عنوان مدیرعامل یا عضو هیات مدیره انتخاب شود و در صورت 
تخلف فرد از قانون، متخلف افزون بر استرداد وجوه دریافتی به شرکت 
به پرداخت جزای نقدی معادل همان وجوه محکوم می شود. از آنجا 
که طبق قانون تجارت، مبنای پرداخت پاداش به هیات مدیره و 
مدیرعامل شرکت ها، سود خالص آن شرکت در سال مالی مورد 
نظر است، در قانون جدید پیش بینی شده پرداختی شرکت های 
سهامی عام نباید از سه درصد و در شرکت های سهامی خاص از 
6 درصد سودی که در همان سال به صاحبان سهام قابل پرداخت 

است، تجاوز کند. 
در قانون پیشین تجارت، سقف پرداخت پاداش پنج درصد در 
شرکت های سهامی عام و 1۰ درصد در شرکت های سهامی خاص 
)به نسبت سود خالص شرکت ها( بود. در تمهیدی دیگر، پاداش 
پرداختی برای هر عضو موظف نمی تواند از معادل یکسال حقوق پایه 
وی و برای هر عضو غیرموظف از حداقل پاداش اعضای موظف هیات 

مدیره بیشتر باشد. 
همچنین هر نوع تصمیم گیری در مجمع عمومی شرکت ها یا 
مقررات اساسنامه که مغایر با قانون جدید باشد، باطل است و از این 

رو، مجمع عمومی نمی تواند مبالغی را با عناوینی چون حق جلسه، 
حق الزحمه و مانند آن به اعضای هیات مدیره پرداخت کند یا پاداش 
آنان را افزایش دهد. در این قانون شرکت های دولتی در زمینه 
پرداخت پاداش هیات مدیره خود از قانون تجارت جدا و تابع قانون 
مدیریت خدمات کشوری شدند. اسفندماه سال گذشته نیز بانک 
مرکزی با هدف تهیه صورت های مالی استاندارد و نیز ضوابط حاکم 
بر فعالیت  و بهبود گزارشگری در افشای اطلاعات و قابلیت مقایسه 
صورت های مالی بانک ها و موسسه های اعتباری، بازنگری صورت 
های مالی بانک ها و موسسه های اعتباری در چارچوب )IFRS( را 

در  دستور کار قرار داد.
بخشی از این صورت مالی به میزان پرداخت حقوق و مزایا به 
مدیران بانکی شامل مدیرعامل و اعضای هیات مدیره موظف و 
غیرموظف، معاونان بانکی، اعضای کمیته های مرتبط با هیات مدیره 
باز می گردد که در صورت های مالی جدید باید اطلاعات یادشده به 
صورت شفاف به بانک مرکزی گزارش شود.در این بخش باید حقوق 
و مزایای ناخالص، حق حضور، پاداش، پاداش پایان خدمت و سهام 
اعطاشده به اشخاص مورد نظر در پایان هر سال مالی به تفکیک 
مشخص شود.همچنین در بخش سایر معاملات با مدیران بانکی در 
صورت های مالی جدید بانک مرکزی، از بانک ها خواسته شده است 
تا میزان تسهیلات مسکن، املاک و مستغلات، تسهیلات ضروری، 
چک، تسهیلات تعمیر مسکن، سفته، کارت اعتباری، سپرده گذاری 
و سایر تسهیلات لحاظ شده به مدیران بانکی تبیین شود.علاوه بر 
این ضوابط و دستورالعمل ها، اصلاح برخی قوانین نیز مورد توجه 
دولت است؛ رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور امیدوار است 
با همکاری مجلس دهم قانون مدیریت خدمات کشوری را قانون 
ناعادلانه ای در پرداخت حقوق به شمار می رود، اصلاح کند.نوبخت 
تاکید کرده است: به طور قطع برای اصلاح قانون مدیریت خدمات 
کشوری و مسدود کردن همه راه هایی که پاداش ها و پرداخت های 
غیرمتعارف را ایجاد می کند با همکاری مجلس شورای اسلامی اقدام 
خواهیم کرد و با کمک گرفتن از مجلس در زمینه اصلاح ماده 1۳4 
قانون تجارت نیز وارد عمل خواهیم شد. ماده 1۳4 قانون تجارت به 
مجمع عمومی عادی صاحبان سهام اجازه می دهد با توجه به ساعت 
های حضوراعضاء غیرموظف هیات مدیره در جلسات هیات مدیره 
شرکت ها، پرداخت مبلغی را به آنها بطور مقطوع بابت حق حضور 
آنها در جلسات تصویب کند؛ مجمع عمومی این مبلغ را با توجه 
به تعداد ساعات و زمان هایی که هر عضو هیات مدیره در جلسات 
هیات حضور داشته است، تعیین خواهد کرد.همچنین درصورتی که 
در اساسنامه پیش بینی شده باشد مجمع عمومی می تواند تصویب 
کند که نسبت معینی از سود خالص سالانه شرکت به عنوان پاداش 
به اعضای هیات مدیره تخصیص داده شود.در کنار همه این اقدامات، 
دولت در برنامه ششم توسعه نیز این موضوع را مورد توجه قرار داده 
و آنگونه که نوبخت اعلام کرده است، در لایحه آن که بزودی به 
مجلس شورای اسلامی تقدیم می شود، رویکرد تحقق عدالت در 
پرداخت حقوق به کارکنان دولت مورد توجه دولت قرار گرفته است 
تا کسانی که دریافتی کمتری دارند، با ضریب بالاتری افزایش حقوق 

را تجربه کنند.

واکاوی ریشه قوانینی که مبنای تبعیض در حقوق شدند

اقدامات دولت در ساماندهی دستمزدهای کلان 
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شکست تیم ملی والیبال ایران برابر برزیل

 ناهماهنگ و بدون دریافت بودیم!
تیم ملی والیبال ایران در دیدار افتتاحیه رقابتهای لیگ جهانی 2۰16 برابر برزیل به 
میدان رفت و در حالی که از شادابی لازم برخوردار نبود با ارایه یک بازی دور از انتظار ۳ 

بر صفر شکست خورد. 
به گزارش  مهر، تیم های ملی والیبال برزیل و ایران از ساعت 21:4۰ روز پنجشنبه 
دیدار افتتاحیه رقابتهای لیگ جهانی 2۰16 در سطح یک را برگزار کردند که در پایان 
تیم ملی برزیل با حساب ۳ بر صفر پیروز شد. شاگردان رزنده به ترتیب با امتیازات 2۵ بر 
19، 2۵ بر 16 و 26 بر 26 برنده شدند. تیم ایران در این بازی از شادابی لازم برخوردار 
نبود و در دریافت اول با مشکلات زیادی مواجه شد تا با ارایه یک بازی نسبتا ضعیف ۳ بر 
صفر نتیجه را واگذار کند. به نظر می رسد خستگی ناشی از دیدارهای انتخابی المپیک و 
مسیر طولانی سفر به برزیل در کنار غیبت غفور و قائمی روی کیفیت کار تیم ایران کاملا 

اثر منفی گذاشته بود.
شروع محتاط و ناهماهنگ

 تیم کشورمان بازی را با ترکیب شهرام محمودی، سعید معروف، میلاد عبادی پور، حمزه 
زرینی، عادل غلامی، سیدمحمد موسوی و مهدی مرندی )لیبرو( آغاز کرد. شاگردان لوزانو 
تحت تاثیر جو سالن بازی را خوب شروع نکردند و بعد از اینکه ۵ بر یک عقب افتادند در 
ادامه اگرچه فاصله را کاهش دادند ولی در نهایت وقت اول استراحت فنی را ۸ بر ۵ به 

حریف واگذار کردند.
در ادامه این ست دریافت های ایران به بدترین شکل ممکن انجام گرفت و برزیل در دفاع 
روی تور هم عالی ظاهر شد. شاگردان رزنده در دفاع روی تور هم فوق العاده بودند و وقت 
دوم استراحت فنی را 16 بر 1۰ به نام خود ثبت کردند. پس از آن لوزانو تغییراتی را ایجاد 
کرد و با به میدان فرستادن مباشری و میرزاجانپور تا حدی فاصله را کاهش داد. در نهایت 

این ست با برتری 2۵ بر 19 تیم برزیل پایان یافت.
دریافت کننده نداشتیم!

 تیم ایران در ست دوم تا امتیاز ششم با میزبان برابر پیش رفت اما پس از آن تیم میزبان 
2 امتیاز متوالی کسب کرد و وقت نخست استراحت فنی را ۸ بر 6 به نام خود ثبت کرد. 
بعد از آن بود که برزیلی ها با سرویس های خود امان دریافت کننده های تیم ایران را 
بریدند و وفت دوم استراحت فنی را هم 16 بر 1۰ پیش افتادند. لوزانو بار دیگر دست به 
تغییر زد و معنوی نژاد را به ترکیب اضافه کرد اما برزیل از ناهمانگی تیم کشورمان نهایت 

بهره را برد و با امتیازگیری متوالی این ست را نیز 2۵ بر 16 برنده شد.
موتور ایران دیر روشن شد

 در ست سوم تیم ایران شروع بهتری داشت و 6 بر ۳ پیش افتاد اما رزنده تقاضای تایم 
اوت کرد و در ادامه تیم میزبان سه امتیاز متوالی کسب کرد با این حال وقت نخست 
استراحت فنی را تیم ایران ۸ بر 7 به سود خود پایان داد. در حالی که ایران 14 بر 12 پیش 
بود وقت دوم استراحت فنی را 16 بر 1۵ به میزبان واگذار کرد. سرمربی تیم ایران به طور 
مداوم تغییرات را در تیم ایجاد کرد و در برتری 22 بر 19 به سود حریف نیز تقاضای تایم 
اوت کرد. تیم ایران در امتیاز 24 به برزیل رسید و یک امتیاز پیش افتاد. این ست با وجود 

حساسیتی که داشت با برتری 2۸ بر 26 به سود برزیل ثبت شد. 
رائول لوزانو:

شکست برابر برزیل درس بزرگی برای ما بود
سرمربی تیم ملی والیبال ایران گفت: شکست مقابل برزیل این درس را برای ما داشت 
که باید خودمان باشیم.  رائول لوزانو پس از شکست سه بر صفر تیم ملی ایران مقابل برزیل 
اظهار داشت: بازی را به دو بخش تقسیم شد. بخش نخست ست های اول و دوم که داخل 
بازی نبودیم و نتوانستیم خودی نشان دهیم. بخش دیگر ست سوم بود که خود را پیدا 

کردیم و بازی پایاپایی ارائه دادیم اما در نهایت نتوانستیم به پیروزی برسیم.
وی افزود: مقابل تیم قدرتمندی بازی کردیم که می توانست ما را شکست دهد اما 
نتوانستیم خود را در ست های اول و دوم نشان دهیم و فقط در ست سوم خوب کار 
کردیم. لوزانو خاطرنشان کرد: بازی امروز به ما این درس را داد که باید خودمان باشیم و 
قابلیت های خود را در میدان اجرا کنیم. امیدوارم این شکست و درسی که گرفتیم، در 
مسابقات بعدی به تیم کمک کند. امیدوارم با این درس گرفتن از این بازی به خودمان 

بیاییم و بتوانیم با توجه به قابلیت ها یمان بازی بهتری ارائه دهیم.

ترانسفر مارکت اعلام کرد:

 20 بازیکن گران قیمت لیگ فو                        تبا                          ل ایران
پایگاه اینترنتی ترانسفرمارکت 2۰ بازیکن گران قیمت لیگ برتر فو                        تبا                          ل ایران را اعلام کرد 
که نام امید ابراهیمی هافبک استقلال در صدر این فهرست قرار گرفته است و خسوس، 

د              ر                     وازه                         بان استقلال خوزستان بیشترین صعود را در این رده بندی داشته است.
ر                                                  قا                                                  بت های باشگاهی در فو                        تبا                          ل ایران با قهرمانی استقلال خوزستان به پایان رسید و 
پر    سپولیس در جایگاه دوم قرار گرفت. با پایان ر                                                  قا                                                  بت های باشگاهی در فو                        تبا                          ل ایران سایت 
ترانسفر مارکت که مرجع نخست برای نقل و انتقالات فو                        تبا                          ل جهان محسوب می       شود اقدام 
به ارزشگذاری بازیکنان فو                        تبا                          ل در لیگ ایران کرد که در نهایت 2۰ بازیکن گران قیمت 

فو                        تبا                          ل ایران را نیز معرفی کرد.
در این رده بندی امید ابراهیمی، هافبک ملی           پوش استقلال با یک و نیم میلیون یورو گران 
قیمت ترین بازیکن لیگ ایران لقب گرفت. فهرست 2۰ بازیکن گران قیمت لیگ فو                        تبا                          ل 

ایران به انتخاب این پایگاه اینترنتی به شرح زیر است:
1. امید ابراهیمی )استقلال( یک و نیم میلیون یورو 2. مهدی طارمی )پر    سپولیس( یک 
میلیون و دویست هزار یورو ۳. رامین رضاییان )پر    سپولیس( یک میلیون یورو 4. خسوس 
)استقلال خوزستان( یک میلیون یورو ۵. سروش رفیعی )تراکتورسازی( یک میلیون یورو 
6. کمال کامیابی نیا )پر    سپولیس( یک میلیون یورو 7. بختیار رحمانی )استقلال( 9۰۰ 
هزار یورو  ۸. آندرانیک تیموریان )سایپا( 9۰۰ هزار یورو  9. علیرضا بیرانوند )پر    سپولیس( 
۸۰۰ هزار یورو  1۰. وحید امیری ) پر    سپولیس( ۸۰۰ هزار یورو  11. محسن مسلمان 
)پر    سپولیس( ۸۰۰ هزار یورو  12. امید عالیشاه )پر    سپولیس( ۸۰۰ هزار یورو  1۳ . محمد 
رشید مظاهری )ذوب آهن( ۸۰۰ هزار یورو  14. احسان پهلوان )ذوب        آهن( ۸۰۰ هزار یورو  
1۵. مهدی ترابی )سایپا( ۸۰۰ هزار یورو  16. موسی کولی بالی )استقلال خوزستان( ۸۰۰ 

هزار یورو  17. سجاد شهباززاده )استقلال( ۸۰۰ هزار یورو
 1۸. آگوستو )تراکتورسازی( ۸۰۰ هزار یورو  19. فرشاد احمد زاده )پر    سپولیس( 7۵۰ 

هزار یورو  2۰. مرتضی تبریزی )ذوب آهن( 7۰۰ هزار یورو

 شهریاری: سروش سرباز تراکتور است

رفیعی، پرسپولیسی نمی شود
باشگاه تراکتورسازی پیوستن سروش رفیعی به پرسپولیس را تکذیب کرد.  در روزهای 
گذشته اخبار متناقضی درباره ترک تراکتورسازی توسط سروش رفیعی به گوش می رسید. 
در این گفته می شد پرسپولیسی ها دنبال راهکاری می گردند تا بتوانند خدمت سربازی 
سروش رفیعی را پایان دهند واو را به عضویت تیم خود در آورند. کاظم شهریاری، 
مدیررسانه ای تیم تراکتورسازی با تکذیب این موضوع می گوید: سروش رفیعی سرباز است 
و قطعا تا پایان خدمت سربازی اش در تراکتورسازی خواهد ماند. او باید ماه های باقی مانده از 

سربازی اش را سپری کند. شایعه حضورش در پرسپولیس هم کذب است.

سیدصالحی به لیگ تایلند می رود
مهاجم فصل گذشته تیم گسترش فولاد به لیگ تایلند می رود.

 سیدمهدی سیدصالحی که سابقه پوشیدن پیراهن تیم های سپاهان، پیکان، استقلال، 
پرسپولیس، استقلال خوزستان، گسترش فولاد و ... را دارد، قصد دارد فوتبالش را در لیگ 
تایلند ادامه دهد.سیدصالحی درباره این موضوع به "ورزش سه" می گوید: مدیربرنامه هایم 
صحبت هایی را با یکی، دو تیم تایلندی انجام داده است. دوست دارم فوتبالم را در خارج از 

کشور و لیگ تایلند ادامه دهم. امیدوارم هرچه خیر است اتفاق بیفتد.

خارجی های گسترش فولاد به ایران آمدند
دو بازیکن خارجی تیم گسترش فولاد روز گذشته به ایران رسیدند.

فرناندو دخسوس و مگنو باتیستا که با کسب اجازه از کادرفنی گسترش فولاد به مرخصی 
رفته بودند، روز گذشته به ایران برگشتند و امروز در تمرینات این تیم شرکت می کنند.

منتفی شدن انتقال حاج صفی
 به تیم آ.ا.ک یونان

سایت ورزش یونان در خبری اعلام کرد سالیو سیس، مدافع 26 ساله یونانی به عنوان 
مدافع چپ جدید تیم آ.ا.ک انتخاب شد. سایت ورزش یونان در خصوص گزینه نهایی دفاع 
چپ تیم آ.ا ک نوشت: احسان حاجی صفی )ایران( سالیو سیس )سنگال( و امانوئل سوزا ) 
آرژانتین( سه بازیکن مد نظر باشگاه آ.ا.ک در پست دفاع چپ بودند که سیس سنگالی گوی 
سبقت را از دو بازیکن دیگر ربوده است. سالیو سیس، مدافع 26 ساله سنگالی در سه فصل 
اخیر در تیم والنسینس فرانسه حضور داشته و در صورت توافق نهایی تا پایان هفته جاری 
به تیم آ.ا.ک خواهد پیوست. احسان حاج صفی، ملی پوش ایرانی تیم FSV فرانکفورت 
آلمان با توجه به سقوط این تیم به لیگ دسته سوم باشگاه های این کشور قصد دارد به تیم 
جدیدی در اروپا بپیوندد. طبق خبر رسانه یونانی حضور حاج صفی در تیم آ.ا ک منتفی شد 

و انصاری فرد همچنان تنها  لژیونر ایرانی سوپر لیگ یونان به شمار می رود.

مهدی بی باک:

 اتفاق های خوبی در المپیک رخ می دهد
مهدی بی باک می گوید اگر تکواندوکاران در المپیک خود واقعی شان باشند قطعا نتایج 

درخشانی رقم می خورد.
مربی تیم ملی تکواندو در خصوص تورنمنت تکواندوی یونان، اظهار کرد: این آخرین رقابت 
تکواندوکاران المپیکی پیش از اعزام به المپیک بود و محک خوبی خوردند. گرفتن امتیاز در این 

تورنمنت برایمان مهم نبود. بیشتر می خواستیم به نقاط قوت و ضعف تکواندوکاران پی ببریم.
وی ادامه داد: تیم ایران عملکرد بسیار خوبی داشت. کسب پنج مدال در پنج وزن نتیجه 
درخشانی است. البته از بین اینها چهار مدال طلا بود و این نتیجه در حالی رقم خورد که بسیاری 

از حریفان قدرتمند نیز حضور داشتند اما ایران اقتدار خود را به نمایش گذاشت.
بی باک با بیان این که تورنمنت های خارجی خیلی به درد تکواندوکاران می خورد گفت: بعد 
از مشخص شدن سهمیه، مدتی را به ۳ تکواندوکار المپیکی استراحت دادیم تا بعد از دو سال 
خستگی و مبارزه ریکاوری کنند و همچنین مصدومیتهای کهنه آنها برطرف شود. با شروع اردوها 
در تورنمنت های بسیار خوبی شرکت کردیم. فکر میکنم برنامه ریزی خوبی تا المپیک داریم. 

حضور در تورنمنت های خارجی باعث آمادگی بیشتر المپیکی ها شده است.
وی افزود: از حالا نیز اردوهای داخلی داریم و اردوی مشترکی نیز با استان های دیگر خواهیم 
داشت. طوری برنامه ریزی شده که تکواندوکاران در المپیک در اوج باشند. تمرینات بسیار و 

سخت و فشرده است و دوام آوردن در این تمرینات کار بزرگی است.
بی باک در ادامه سخنان خود تصریح کرد: هر چهار تکواندوکار ایران لیاقت کسب مدال دارند. 
قول می دهم اتفاقات خوبی در المپیک بیفتد و اگر تکواندوکاران ایران خود واقعیشان باشند قطعا 

نتایج درخشانی در المپیک رقم می خورد. 
به هر سه تکواندوکارمان ایمان دارم و می دانم از هیچ تلاشی دریغ نمی کنند.قهرمان سابق 
تکواندو در خصوص کیمیا علیزاده اضافه کرد: علیزاده دختر بسیار مستعدی است. افتخارات 
زیادی کسب کرده و ترس از حریفان قدرتمند خارجی ندارد. اگر او علیزاده همیشگی باشد 
مطمئنا مدال المپیک هم می گیرد.وی در پایان گفت: حالا زمان همدلی جامعه تکواندو است و 
امیدوارم همگی از این تیم حمایت کنند. این تیم لایق بهترین هاست و با کسب قهرمانی جهان، 
قهرمانی بازی های آسیایی و بسیار از مقام های دیگر خود را ثابت کرده است. امیدوارم در المپیک 

هم این اتفاق رخ دهد و تیم ایران بهترین باشد.

برای حضور در المپیک ریو؛

3۵ فرنگی کار به اردوی تیم ملی دعوت شدند
شانزدهمین مرحله اردوی آماده سازی تیم ملی کشتی فرنگی برای حضور در بازیهای المپیک 

از روز پنجشنبه آغاز شد.
 اسامی نفرات دعوت شده به این اردو که طی روزهای 2۸ خرداد تا ۸ تیرماه در خانه کشتی 

شماره یک تهران برگزار می شود به شرح زیر است:
۵9 کیلوگرم: حمید سوریان )تهران( سامان عبدولی- مهرداد مردانی )خوزستان( شیرزاد 

بهشتی طلا - رضا خدری )تهران(
66 کیلوگرم: امید نوروزی )فارس( مهدی زیدوند )خوزستان( علی ارسلان )مازندران( کرامت 

عبدولی )خوزستان(
71 کیلوگرم: افشین بیابانگرد )اردبیل( عظیم گرمسیری )خوزستان( پژمان پشتام )تهران( 

عرفان سعادتی فر )تهران( محمدعلی گرایی )فارس(
7۵ کیلوگرم: سعید عبدولی- رسول گرمسیری- پیام بویری )خوزستان( جمال اسماعیلی 

)تهران(
۸۰ کیلوگرم: رامین طاهری )خوزستان( مهدی فلاح )تهران( یوسف اخباری )البرز(

۸۵ کیلوگرم: حبیب اله اخلاقی )خوزستان( حسین نوری )البرز( یوسف قادریان )البرز(
9۸ کیلوگرم: قاسم رضایی )مازندران( مهدی علیاری- مجید علیاری )تهران( مهرداد بایندور 

)فارس( مهدی عسگری )خوزستان( سید مصطفی صالحی زاده )خوزستان(
1۳۰ کیلوگرم: بشیر باباجان زاده )مازندران( امیر قاسمی منجزی )خوزستان( بهنام مهدی زاده 

)تهران( مهدی نوری )اردبیل( آرش عرب )گلستان(
سرمربی: محمد بنا

مربیان: ایرج اسفندیاری فر )خوزستان( رسول جزینی )اصفهان( حمیدرضا اسماعیل نژاد 
)مازندران( بهروز حضرتی پور - فرشاد علیزاده )تهران(

پزشک: تورج ملک محمدی
متخصص تغذیه: رامین امیرساسان

ماساژور: حسین غلامزاده
سرپرست: حسام الدین جعفری

کشتی گیران حاضر در دو تورنمنت بین المللی لهستان و رومانی پس از شرکت در این 
مسابقات که روزهای شنبه و یکشنبه برگزار می شود، با چند روز استراحت با نظر کادر فنی به 

جمع اردونشینان اضافه می شوند.

کمیل قاسمی:

 المپیک بروم بهتر از این ها مبارزه می  کنم
آزادکار سنگین وزن تیم ملی با بیان اینکه از عملکردش در رقابت های جام جهانی راضی 
نیست گفت: به دلیل اینکه تمرین های استقامتی را پشت سر می گذاشتیم از چابکی لازم در این 

رقابت ها برخوردار نبودیم.
کمیل قاسمی درباره قهرمانی تیم ملی کشتی آزاد در رقابت های جام جهانی اظهار کرد: خدا 
را شکر می کنم که برای پنجمین بار متوالی و همچنین سومین مرتبه متوالی در خاک آمریکا 
توانستیم پرچم پرافتخار ایران را به اهتزاز درآوریم و دل مردم را شاد کنیم. کشتی های سخت و 
حساسی را پشت سر گذاشتیم و سطح رقابت های جام جهانی نسبت به سال گذشته با توجه به 

ترکیب دو سه تیم حاضر در این رقابت ها مانند آمریکا، گرجستان، روسیه و ایران بسیار بالا بود.
آزادکار سنگین وزن ایران درباره عملکردش در این مسابقه ها گفت: عملکردم خیلی خوب نبود 
چرا که تمرین های استقامتی را در اردوی تیم ملی پشت سر می گذاشتیم و از سرعت لازم در 

این رقابت ها برخوردار نبودیم. 
در مجموع بدن های ما سنگین بود و من نیز از این قاعده مستثنی نبودم. به خاطر همین از 

کشتی هایم و نتیجه ای که در مسابقه های آمریکا گرفتم راضی نیستم.
وی افزود: شرایط به گونه ای نبود که با اوج آمادگی در جام جهانی شرکت کنم چرا که دو ماه 
دیگر رقابت های المپیک در پیش است و برنامه ریزی کادر فنی به گونه ای است که ما باید خود را 
برای رقابت های المپیک به اوج آمادگی برسانیم. اگر قسمت شود و من به عنوان نماینده ایران در 

المپیک حاضر شوم مطمئن باشید با شرایط دیگری کشتی خواهم گرفت.
دارنده مدال برنز المپیک درباره برنامه های پیش رو گفت: قرار است در تورنمنت ارمنستان 
شرکت کنیم تا در نهایت کادر فنی با توجه به عملکردمان در این رقابت ها نسبت به انتخاب 
نفر نهایی در وزن 12۵ کیلوگرم برای حضور در المپیک اقدام کند. امیدوارم بتوانم بار دیگر 
توانایی هایم را برای پوشیدن دوبنده تیم در المپیک نشان دهم و در ریو به دنبال کسب 

خوش رنگ ترین مدال باشم.

سرمربی تیم فوتبال استقلال تهران با بیان اینکه باشگاه 
ذوب آهن برای خرید دو بازیکن این تیم باید 6 میلیارد تومان 
بدهد گفت: اولین کاری که می کنم این است که ساختار 

بازی استقلال را عوض کنم.
علیرضا منصوریان در حاشیه تمرین تیم فوتبال استقلال در 
جمع خبرنگاران اظهار کرد: از تمام هواداران استقلال تشکر 
می کنم. روزی که از استقلال رفتم ورزشگاه صد هزار هوادار 
داشت و الان هم که سر تمرین حاضر شده ام محل تمرین 

پر از جمعیت است. دست تک تک هواداران را می بوسم.
وی تاکید کرد: قول می دهم اولین کاری که می کنم 
این است که ساختار بازی استقلال را عوض کنم تا نشاط 
روی سکوها برگردد و مردم وقتی به ورزشگاه می آیند با 
نشاط بیایند. در مرحله دوم سعی می کنم افتخاراتی که پرویز 
مظلومی داشت همین مسیر را برویم و حتی بهتر. مسیر 
سختی داریم. سال بسیار سختی است ولی با امید به هواداران 

و پیشکسوتان و بازیکنان برای این سال آماده ایم.
سرمربی استقلال درباره نقل و انتقالات این تیم تاکید کرد: 
ما شش بازیکن جذب کرده ایم که چهار نفر آنها را شما می 
شناسید. دو نفر از بازیکنان را از تیم نفت آورده ام ولی چون 
چهره آنها به نام نیست مردم آنها را با چهره های دیگر مقایسه 
می کنند. دانه دانه بازیکنانی که آوردیم کارشناسی کرده ایم. 
در نقل و انتقالات عقب نشینی نمی کنیم و دو بازیکن خوب 
دیگر به ما اضافه خواهند شد. یک دفاع برزیلی هم جذب 

کرده ایم که مقدمات سفرش هفته آینده فراهم می شود.
منصوریان یادآور شد: می دانم هواداران نگران هستند. من 
هم نگرانم که تیم به خواسته ای که هواداران در نظر دارند 
برسد ولی ایمان داشته باشند در جاهایی که احساس کمبود 
کردیم بازیکن گرفتیم. دوست داریم بازیکنانی بیاوریم که 
تشنگی پیشرفت داشته باشند. با تمام وجود پیراهن استقلال 
را قبول کنند. اگر قرار باشد کسی برای پیراهن استقلال 
ناز کند و با عشق و علاقه نیاید ترجیح می دهم ستارگان 
جوانی را بیاورم که تشنه پیشرفت باشند. در آینده نزدیک 
از همین بازیکنانی که به تیم ملی راه نیافته اند سعی می 
کنیم به تیم ملی برسند. یکی دو بازیکن شاخص هم هفته 
بعد خواهیم گرفت. وی درباره شرط باشگاه ذوب آهن برای 
در اختیار دادن قاسم حدادی فر به استقلال و معاوضه وی 
با دو بازیکن آبی پوش تاکید کرد: به قاسم حدادی فر علاقه 
شخصی زیادی دارم. او فوتبالیست شاخصی است. نمی دانم 
شرط آذری قطعی است یا نه. قاسم بازیکن خوبی است ولی 
برای خرید وی حاضریم پول رضایتنامه را بدهیم ولی حاضر 
نمی شویم دو بازیکن کلیدی را به ذوب آهن بدهیم. این 
یعنی اینکه یا سراغ قاسم نیایید و اگر سراغ وی می آیید ما 
هم روی دو بازیکن کلیدی شما دست می گذاریم. هر تیمی 
بازیکنان ما مثل علی قربانی و فرشید باقری را بخواهد باید ۳ 
میلیارد تومان بدهد! اینکه آن تیم دو بازیکن تاپ ما را خواسته 
است نه ما فقط حاضریم پول رضایتنامه اش را بدهیم و ستاره 
هایمان را از دست نمی دهیم. آقای آذری از دوستان خوب 
من است ولی چون برند استقلال روی بازیکنان ما خورده 
است برای خرید قربانی و باقری باید 6 میلیارد تومان بدهند.

و  زادگان  کنعانی  به جذب  اشاره  با  استقلال  سرمربی 
ناراحتی پرسپولیس تاکید کرد: بخش اعظم این بازیکنان 
شاگردان قدیمی من هستند و طبیعی است که دنبال آنها 
باشم. پرسپولیس برای من تیم محترمی است و با آنها کری 
خوانی ندارم ولی بازار نقل و انتقالات هر تیمی که زودتر عمل 

کند بهترین بازیکنان را می گیرد.
منصوریان در خصوص احسان حاج صفی هم یادآور شد: 
برای احسان رایزنی هایمان را کرده ایم. اگر تصمیم وی بازی 

در داخل ایران باشد او را جذب می کنیم.
وی دربار آرش افشین گفت: من امروز با افشین صحبت 
کردم که وضعیت فیزیکی اش را کنترل کنیم. اگر وضعیت 

مناسبی داشته باشد او را جذب می کنیم.
منصوریان با اشاره به برنامه تمرینی آبی پوشان گفت: سه 
روز اول را تمرین می کنیم تا بازیکنان به شرایط بدنسازی 
برسند. روز 14 تیر به ترکیه می رویم و 12 روز آنجا تمرین 
سنگین را پشت سر خواهیم گذاشت. در 42 روز آینده تا 
شروع لیگ هم ۵ بازی دوستانه داریم که برنامه کامل را به 
منصور پورحیدری داده ام. اعتقاد دارم سال سختی است اما با 

این بازیکنان کارمان آسان می شود.
سرمربی تیم فوتبال استقلال در مورد جذب کنعانی زادگان 
و حاشیه های به وجود آمده در مورد او که واکنش پرسپولیسی 
ها را هم به دنبال داشت گفت: اگر اصالتا بخواهیم بدانیم او 
چه رنگی است باید بگویم این بازیکن کارش را با استقلال 
ماهشهر آغاز کرد. من دو سال پیش و در هتل اوین با او تمام 
کردم. به او گفتم اگر سربازی ات تمام شد می توانم کنار خودم 
ببرم. 1۰ دقیقه با او صحبت کردم و پس از آن قرارداد امضا 

شد. مطمئنا این بازیکن آینده فوتبال ایران است و یکسری 
حرفهای دلی با من زد که خوشم آمد.

علیرضا منصوریان که گفته است دربی را به پرسپولیس 
نخواهد باخت در این مورد گفت: تمام تمرکز ما فعلا روی 
تمرین است. قرعه کشی که شد همه چیز مشخص می شود و 

مطمئنا اولویت اول ما دربی خواهد بود.
سرمربی فصل پیش تیم فوتبال نفت در مورد وضعیت این 
تیم گفت: یک بار دیگر باید خطاب به وزیر نفت صحبت هایی 
را انجام دهم.امیدوارم که وضعیت این تیم را مشخص کند. 
علاوه بر طلبکاری بازیکنان بلاتکلیفی آنها هم در مورد 
قراردادشان وجود دارد. خود من هزار تومان هم نگرفتم. 
اگر می خواهند این تیم را سر پا نگه دارند که هیچ در غیر 
اینصورت پول بچه های ما را بدهند. بوعذار، حمدی نژاد و چند 
بازیکن دیگر گیر کرده اند. اگر آنها آسیبی در آینده ببینند این 
اتفاق بر عهده وزارت نفت خواهد بود. نه پولی می دهند و نه 

قرارداد می بندند.
منصوریان در مورد اینکه کمتر با بازیکنان نفت تماس 
داشته است گفت: شاید کم زنگ زده باشم تا فضای منفی به 
وجود نیاید. از مسئولان نفت خواهش می کنم یا تیم را رها 
کنند یا پول بازیکنان را بدهند تا بلایی که سر پاس همدان 
افتاد بر سر نفت نیاید. نفراتی مانند میرشیبانی، ایرانیان و .. در 
این باشگاه بوده اند. قدمت باشگاه 4۵ سال است اما اساس 

باشگاه 66 ساله است.
سرمربی تیم فوتبال استقلال در پایان در مورد تکمیل کادر 
فنی تیمش گفت: یک مربی خارجی به عنوان دستیار هفته 

آینده به ایران خواهد آمد.

سرمربی تیم فوتبال سپاهان اصفهان با بیان اینکه برای تعیین وضعیت محرم نویدکیا منتظر 
گذر زمان است، گفت: کارلوس کی روش گفت حاضر است برای کمک به من حتی به اصفهان 

بیاید!
عبدالله ویسی درباره حضورش در سپاهان بعد از قهرمانی با استقلال صنعتی خوزستان گفت: 

بازیکنان استقلال نقش زیادی در قهرمانی داشتند در کنار حمایت مسئولان و تماشاگران.
وی افزود: من از دو ماه قبل از اتمام لیگ با مسئولان باشگاه استقلال خوزستان صحبت کردم 
که برای سال آینده برنامه ریزی کنیم. آنها می گفتند فعلا زود است و اگر پیشنهادی دارم، می 

توانم بروم.
سرمربی سپاهان تاکید کرد: بازی های لیگ هم تمام شد و مجددا با مسئولان استقلال 
خوزستان جلسه داشتم که آنها گفتند اگر پیشنهاد داری برو. من گفتم می خواهم بمانم ولی 

آنها بحث بودجه را مطرح کردند.
ویسی ادامه داد: دوست داشتم به سپاهان کمک کنم. این تیم سال گذشته وضعیت خوبی 

نداشت. به سپاهان عِرق داشتم و دوست دارم به این تیم کمک کنم.
وی تصریح کرد: از روزی که تیممان قهرمان شد، دنبال کار سپاهان هستم و یک روز هم به 

خانه نرفته ام! هنوز قراردادی با سپاهان نبسته ام و بحث مالی نداشته ام.
سرمربی سپاهان در خصوص اینکه هزینه های سپاهان را نصف کرده است، گفت: هزینه های 
سپاهان را از ۳۰ به 1۵ میلیارد رساندم. حتی در سن و سال بازیکنان هم جوانگرایی داشتیم. الان 
قراردادهای ما منصفانه شده است. ویسی با بیان اینکه سپاهان به جز بازیکنان خارجی قراردادی 
بالای 7۰۰ میلیون تومان ندارد، گفت: تمام بازیکنان را خودم مستقیم مذاکره و جذب کردم. چه 
اشکالی دارد که در خانه ام قرارداد ببندم؟ مگر دزدی می کنم؟ یکی از دلال ها به سازمان لیگ 
رفته و گفته چرا استقلال خوزستان از ما بازیکن ندارد! بعضی مربیان لیستشان را به باشگاه می 
دهند و به مسافرت می روند تا باشگاه بازیکنانش را بگیرد ولی من اینطور نیستم و دلیل نمی بینم 
نفر دوم در مذاکرات باشد. وی با بیان اینکه دلال ها  فقط قیمت ها را بالا می برند، به آپشنهای 
عجیب بعضی بازیکنان اشاره کرد و گفت: مهاجم می گیرم 7۰۰ میلیون تومان و می گوید اگر 

گل بزنم باید برای هر گل پاداش بگذارید. این آپشنها به فوتبال ما خیانت است.
سرمربی سپاهان درباره لیست مازادش در سپاهان تاکید کرد: این بازیکنانی که اسامی آنها اعلام 
شد، در لیست مازاد من نبودند بلکه باشگاه توانایی پرداخت قراداد آنها را نداشت. به عنوان مثال 
محمدرضا خلعتبری گفته بود در پازل تاکتیکی ویسی نیستم و از سپاهان جدا شد در صورتی 
که این بازیکن در پازل تاکتیکی هر مربی ای قرار دارد ولی خجالت می کشیدم به او بگویم 6۰۰ 
یا 7۰۰ میلیون بگیرد. ویسی درباره وضعیت دو بازیکن برزیلی سپاهان خاطرنشان کرد: قرارداد 

پریرا و پادوانی بسیار بالاست که این در واقع ظلم به فوتبال است.
وی در خصوص وضعیت محرم نویدکیا تصریح کرد: محرم با صحبتهایی که انجام داد، کاری 

کرد که بین خودش با باشگاه و پیشکسوتان فاصله انداخت. فعلا درباره این بازیکن منتظر زمان 
هستیم.

سرمربی سپاهان با بیان اینکه هادی عقیلی و رحمان احمدی اصلا در لیست وی نبوده اند، 
در خصوص جدایی شهاب گردان هم گفت: گردان به خاطر قیمت قراردادش از ما جدا شد. 
شما نگاه کنید گردان و احمدی هر دو به اندازه همدیگر پول گرفته اند در حالی که یکی از آنها 

ذخیره بوده است. 
وی درباره رسول نویدکیا گفت: رسول پسر بسیار خوبی است. او اصلا حرف نمی زند و گاهی 
فکر می کنیم رسول با ما قهر است! محرم هم پسر خوبی است. او گیر مسائلی افتاد که الان دنبال 

پیشکسوتان سپاهان هستم تا هم اندیشی کنیم و از این وضعیت خارج شویم.
ویسی درباره اینکه سپاهان ستاره ندارد، گفت: کل تیم ما یک ستاره است. من تیمی را جمع 
کرده ام که قلبهایشان به هم نزدیک باشد. مگر محرم نویدکیا از اول ستاره بود؟ این جوانانی که 

ما جمع کرده ایم به تدریج تبدیل به ستاره می شوند.
وی در خصوص انتظار هواداران سپاهان از وی برای گرفتن جام، تاکید کرد: سپاهان دو هدف 
داشت که من آمدم. یک جوانگرایی و تعدیل قیمتها و دوم بازگشت تیم به بالای جدول. تمام 
تلاشمان این است که تیم آُسیایی شود. مطمئن باشید مردم اصفهان از دست ما خوشحال 
خواهند شد. سرمربی سپاهان در پاسخ به این سئوال که سقف آرزوهایش در فوتبال چیست، 
گفت: سرمربیگری سپاهان آرزویم بود که رخ داد. من خودم پرواز را یاد گرفته ام. در سن ۳1 
سالگی فوتبال را به خاطر امثال حسین کعبی کنار گذاشتم و مربیگری را آغاز کردم. سپاهان 

سقف آرزوهای من نیست ولی دوست دارم با این تیم قهرمان شوم.
 وی درباره وضعیت جدایی علی کریمی و احتمال حضورش در تیم دیناموزاگرب کرواسی، 

تاکید کرد: علی کریمی بندی در قراردادش بود که دارد از سپاهان جدا می شود.
 فوتبالیستها وقتی خودشان می خواهند بروند می گویند می خواهیم پیشرفت کنیم و اجازه 
بدهید ما برویم ولی وقتی ما آنها را نمی خواهیم، ما می شویم »آدم بده« و خائن. علی از بچه های 

خوب ما است ولی از سپاهان می رود. 
 وی درباره وضعیت شجاع خلیل زاده هم تاکید کرد: شجاع خلیل زاده 2۰ روز دیگر از خدمتش 
مانده ولی با ما تمرین می کند.  سرمربی سپاهان که در برنامه ورزش و مردم حاضر شده بود، 
همچنین با بیان اینکه سفرش به آلمان لغو شده است، گفت: فدراسیون فوتبال مدارک مرا گرفته 
است و احتمالا برای تماشای یکی از مسابقات یورو به فرانسه خواهم رفت.  ویسی با بیان اینکه 
ارتباطش با کارلوس کی روش خیلی خوب است، گفت: کی روش به من گفت حتی اگر نیاز 

باشد می آیم اصفهان کمکت می کنم!  
وی در پایان در پاسخ به این سئوال که کدام تیم در نقل و انتقالات بهترین عملکرد را داشته 

است، گفت: به نظرم سپاهان بهترین عملکرد را در نقل و انتقالات داشته است.

علیرضا منصوریان:

در خرید بازیکن عقب نشینی نمی کنیم

عبدالله ویسی: کی روش گفت حاضر است به من کمک کند

وضعیت مبهم سرمربی تیم ملی نوجوانان

از برکناری علیدوستی تا احتمال بازگشت به نیمکت تیم ملی

حمید علیدوستی هفته قبل از سرمربیگری تیم ملی 
فوتبال نوجوانان ایران برکنار شد و حالا ضمن مطرح 
شدن نام گزینه های مختلف برای هدایت این تیم شایعه 
شده احتمال دارد بار دیگر به عنوان سرمربی به این 

تیم باز گردد.
 تیم ملی نوجوانان در وضعیت مبهمی به سر می برد 
و به نظر می رسد مسئولان کمیته جوانان و فدراسیون 
فوتبال هیچ برنامه خاصی برای آینده این تیم در نظر 

ندارند.
تیم ملی نوجوانان کمتر از ۳ ماه دیگر باید از 2۵ 
شهریور در چارچوب رقابت های قهرمانی آسیا به مصاف 
رقیبان خود برود تا در میان 16 تیم حاضر در این 
مسابقات برای قرار گرفتن بین 4 تیم اول جهت کسب 

سهمیه جام جهانی تلاش کند. ایران در گروه اول این 
مسابقات با هند، عربستان و امارات هم گروه است و کار 

سختی برای رسیدن به جام جهانی دارد.
در شرایطی که اکثر حریفان در حال تدارک مناسب 
جهت حضور در این مسابقات هستند و در دیدارهای 
ایران  نوجوانان  ملی  تیم  می شوند  حاضر  تدارکاتی 
وضعیت بسیار عجیبی دارد و اصلا معلوم نیست تیم 

ملی نوجوانان ایران چه می کند.
برکناری مربی روی هوا و خارج از کشور

روز 19 خرداد در شرایطی که حمید علیدوستی در 
ایران حضور نداشت و همراه به  خانواده به مسافرت 
خارج از کشور رفته بود، خبری مبنی بر برکناری او از 

هدایت تیم ملی نوجوانان مطرح شد.

بعد از این اتفاق مسئولان کمیته جوانان و کمیته 
فنی یکی دو روزی از دسترس خارج شدند و هیچ 
صحبتی در این مورد مطرح نکردند. تا اینکه فریدون 
معینی سرپرست کمیته جوانان در مصاحبه ای اعلام 
کرد از روند آماده سازی تیم ملی نوجوانان و پیشرفت 
بازیکنان رضایت نداشتند و تصمیم به تغییر کادر فنی 

گرفتند.
خبر برکناری علیدوستی در شرایطی اعلام شده که 
هنوز هیچ اعلام رسمی در این مورد صورت نگرفته 
است. سایت فدراسیون فوتبال هنوز  هیچ خبر رسمی 
در این مورد روی خروجی خود قرار نداده و رئیس و 
دبیرکل فدراسیون هم در مصاحبه های خود اظهار 

نظری در این مورد نداشتند.

فرصت 20 روزه برای انتخاب مربی جدید!
نوع برکناری و قطع همکاری با علیدوستی با توجه 
به اینکه او در ایران حضور نداشته، امری غیر حرفه ای 
اما تعلل  انتقادات زیادی به آن وارد است  است که 
کمیته جوانان برای انتخاب مربی جدید و اظهار نظرات 
نگرانی ها  انجام می شود  مورد  این  در  متناقضی که 
را بیشتر می کند. یک هفته از برکناری علیدوستی 
می گذارد و معینی در مصاحبه های اخیر خود اعلام 
انتخاب  را  جدید  سرمربی  دیگر  هفته  که 2  کرده 
می کنند. بدین ترتیب 2۰ روز تیم ملی نوجوانان ایران 
بدون سرمربی بوده است. در این شرایط مربی جدید 
تنها ۸۰ روز فرصت آماده  سازی خواهد داشت تا تیم 
خود را برای دیدار با رقیبانی که بازیکنانشان شاید از 

سنین 1۰-11 سالگی کنار هم بوده اند آماده کند.
اظهارنظرهای متناقض در مورد گزینه های مربیگری

همچنین در مورد گزینه های این تیم هم حرف های 
مهدوی کیا  مهدی   روز  یک  می شود.  زده  متناقضی 
گزینه هدایت این تیم معرفی می شود که پیشنهاد 
کمیته جوانان را نپذیرفته و روز دیگر کمیته فنی 
می گوید بحث پیشنهاد به مهدوی کیا مطرح نبوده و او 
برای اینکه جهت برگزاری اردو در آلمان اعلام آمادگی 
کند در فدراسیون حضور یافته است! در این بین تنها 
چیزی که مشخص است تیم ملی نوجوانان اسیر بی 
برنامگی و بد سلیقگی شده است. تیم ملی نوجوانان 
که در سال 2۰1۳ توانست در جام جهانی بدرخشد 
و به مرحله یک چهارم نهایی برسد این روزها دچار 

سردرگمی شده است.
مسئولان کمیته جوانان و فنی اگر دلیل برکناری 
علیدوستی را چیزی به جز نتیجه گرایی اعلام می کنند 
و می گویند آنها پیشرفتی در بازیکنان نداده اند، در طول 
۸۰ روز انتظار چه معجزه ای از سرمربی جدید دارند؟ آیا 
آنها بعد از 1۸ ماه امروز به این نتیجه رسیدند که تیم 
ملی نوجوانان پیشرفتی نداشته است؟ چرا این تصمیم 
چند ماه زودتر گرفته نشد تا فرصت کافی برای مربی 
جدید برای آموزش صحیح و آماده کردن تیم جهت 

حضور در مسابقات وجود داشته باشد؟

بازگشت به عقب
موضوع عجیب تری که این روزها شاهد آن هستیم 
رفتن به سراغ گزینه های قبلی تیم ملی نوجوانان است. 
از مصطفی قنبرپور به عنوان یکی از گزینه های جانشینی 
علیدوستی نام برده می شود و مسئولان کمیته فنی از او 
برنامه گرفته اند. قنبرپور بعد از حذف تیم ملی نوجوانان 
در مرحله یک چهارم نهایی در ضربات پنالتی مقابل 
کره شمالی از سمت خود برکنار شد. نشان دادن علاقه 
مجدد از سوی کمیته فنی و جوانان به همکاری مجدد 
با قنبرپور نشان می دهد  قطع همکاری با این مربی 
این  اگر  است.  بوده  احساسی  و  عجولانه  تصمیمی 
مربی کیفیت لازم را داشته چرا او را برکنار کردند و 
اگر  کیفیت نداشته چرا بار دیگر به سراغش رفته اند. 
رحیم میر آخوری گزینه دیگری تیم ملی نوجوانان هم 
همینش شرایط را دارد او در مقطعی سرمربی تیم ملی 
جوانان و در مقطع دیگری دستیار علی دوستی در این 

تیم بوده است.
علیدوستی باز می گردد؟

از گوشه و کنار شنیده می شود قرار است مسئولان 
فدراسیون فوبتال جلسه ای برگزار کنند و بار دیگر در 
مورد وضعیت علیدوستی تصمیم گیری  کنند. با توجه 
به اینکه زمان کمی تا شروع مسابقات باقی مانده و هنوز 
برکناری علیدوستی به طور رسمی اعلام نشده است 
ممکن است این مربی بار دیگر به پست قبلی اش باز 
گردد. قرار است مسئولان فدراسیون فوتبال در بخشی 
از جلسه فردا هیأت رئیسه در این مورد صحبت کنند 
و در مورد ادامه کار یا قطع همکاری با علیدوستی 
تصمیم گیری کنند. اینطور که از اظهار نظرات مشخص 
است احتمال بازگشت علیدوستی قوت گرفته و سکوت 
این مربی در قبال برکناری در هفته  گذشته حکایت از 
این موضوع دارد. باید تا فردا منتظر ماند تا وضعیت تیم 
ملی نوجوانان مشخص شود. هر اتفاقی که فردا بیفتد 
فدراسیون، کمیته جوانان و کمیته فنی نمره منفی 
گرفتند چرا که تصمیمی را رسانه ای کردند که در مورد 
آن به اجماع نرسیدند و تیمی که تنها 9۰ روز دیگر باید 

وارد مسابقات حساسی شود را به حاشیه برده اند.
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یک شرکت اروپایی یخچال هایی را تولید کرده که با میدان مغناطیسی اقدام به خنک 
کردن محیط داخل خود می کنند.

شرکت Cooltech Applications یخچال هایی را تولید کرده که مجهز به سیستم تاثیر 
حرارت مغناطیسی هستند یعنی با قرار گرفتن یک شی در معرض میدان مغناطیسی، دمای 

آن می تواند تغییر کند.
در واقع مواد موجود در سیستم حرارت مغناطیسی زمانیکه آب سرد کن از میان این مواد 
پمپاژ می شود با بوجود آوردن یک چرخه مغناطیسی حرارت آب را به قسمت بیرون انتقال 

می دهد و این امر باعث خنک شدن محیط داخل یخچال می شود.
به عبارت دیگر با به کارگیری روش جدید دیگر نیازی به گاز مخصوص یخچال برای خنک 

کردن نیست.
از مزایای این فناوری جدید، مصرف انرژی به اندازه نصف مصرف انرژی در یخچال های 

فعلی است و از صدا و لرزه کمتری نیز بر خوردار هستند.  
تاثیر حرارت  از سیستم  بردن  بهره  با   Cooltech Applications یخچال های جدید

مغناطیسی می توانند دمای داخل یخچال را بین 2 تا ۵ درجه سانتیگراد نگه دارند.

میگرن با کمبود ویتامین ارتباط دارد

مولکول حیات در فضا کشف شد

تولید حسگری با قابلیت تشخیص سرطان پروستات 
محققان دانشگاه کردستان سنسورهایی برای تشخیص 
سرطان پروستات در فاز آزمایشگاهی تولید کردند که با 
اندازه گیری آنزیم اختصاصی ژن این بیماری را تشخیص 

می دهد.
دکتر عبدالله سلیمی عضو هیات علمی دانشگاه کردستان 
تمرکز  ایسنا،  خبرنگار  با  گفت وگو  در  طرح  مجری  و 
فعالیت های علمی خود را بر سنسورها و زیست حسگرها 
)بایوسنسور( دانست و گفت:  در سال های اخیر نیز فناوری 
نانو در این حوزه رسوخ کرده است از این رو مطالعاتی در این 

زمینه در دستور کار داریم.
بایو  افزود:  سنسورها  بایو  کارکردهای  به  اشاره  با  وی 
سنسورها سیستمی هستند که با استفاده از آنها می توان 
ترکیبات زیستی را اندازه گیری کرد و یا از یک ترکیب 

زیستی برای اندازه گیری مواد کمک گرفت.
سلیمی با بیان  این که سنسورهای زیستی در کلیه 
حوزه های پزشکی و بهداشتی، محیط زیست، کشاورزی و 
صنایع کاربرد دارد، خاطرنشان کرد: از این مواد همچنین 

می توان برای تشخیص بیماری های ناشناخته استفاده کرد.
این محقق دانشگاه کردستان با اشاره به دستاوردهای 
تحقیقاتی انجام شده یادآور شد: با انجام مطالعات موفق به 
طراحی و ساخت آزمایشگاهی سنسورهایی برای اندازه گیری 

میزان قند خون شدیم.
سلیمی از ارائه راهکاری برای تشخیص سرطان پرستات 
خبر داد و اظهار کرد: سنسوری را تولید کردیم که قادر به 

تشحیص سرطان پروستات است.
مجری طرح به بیان عملکرد این سنسور اشاره کرد و 

پروستات می شود،  به سرطان  مبتلا  فردی  وقتی  گفت: 
 Prostate( سیستم ایمنی وی آنزیم ژن اختصاصی پروستات
specific antigen( را تولید می کند که با اندازه گیری این 
آنتی ژن با استفاده از این سنسور در نمونه خون می توان بروز 

سرطان پروستات را در میان مبتلایان تشخیص داد.
این عضو هیات علمی دانشگاه کردستان به بیان تحقیقات 
در حال انجام اشاره کرد و یادآور شد: مطالعات بر روی 
سیستم های تولید انرژی در سیستم های زنده مانند بدن 

انسان در دستور کار است.
وی در این باره توضیح داد: باتری هایی که به عنوان ضربان 
ساز در بدن نصب می شوند باید پس از مدتی شارژ شوند 
ولی با استفاده از منابع انرژی موجود در بدن این باتری های 

را شارژ کرد.
سلیمی، اضافه کرد: در خون انسان مقادیری اکسیژن و قند 
وجود دارد که می توان باتری هایی را تولید کرد که از این دو 

ماده برای شارژ خود استفاده کنند.
این محقق همچنین تحقیقات بر روی سنسورهای تعیین 
توالی DNA  را از دیگر زمینه های مطالعاتی خود ذکر کرد و 
ادامه داد: توالی خاصی از DNA  نشان دهنده بروز بیماری در 
افراد است که در این مطالعات به دنبال ساخت سنسورهایی 

برای بررسی توالی DNA  هستیم.    
به گزارش ایسنا، دکتر عبدالله سلیمی دکتری شیمی 
تجزیه را در سال 1۳77 از دانشگاه تربیت مدرس تهران 
دریافت کرد و پایان نامه تحقیقاتی وی در مورد الکتروکاتالیز 

و کاربردهای آن بود.
در تازه ترین اعلام پایگاه استنادی طلایه داران علم تامسون 

اخیر  سال  فعالیت 1۰  اساس  بر  که   )ISI-ESI( رویترز 
پژوهشگران به ارائه فهرستی از دانشمندان برتر دنیا می پردازد 
دکتر سلیمی به عنوان عضوی از یک درصد دانشمندان برتر 
دنیا و یکی از نخبگان برجسته علمی جهان معاصر معرفی 

شد.
این پایگاه استنادی، هر دو ماه یک بار بر اساس آخرین 
تحولات در شبکه علم بین الملل به روز می شود و با انتخاب 
پژوهشگران برتر بر مبنای استنادهای علمی به مقالات 
صورت می گیرد که پیامد آن ارزیابی تولیدات علمی افراد در 

رشته ها و حوزه های موضوعی 22 گانه است.

گوشی هوشمند خود را با کیف پولتان شارژ کنید
شرکت Nomad سازنده لوازم جانبی برای محصولات اپل و دیگر دستگاه های iOS، کیف 

پولی با باتری غیرقابل جابجایی طراحی کرده که در آن تعبیه شده است. 
به گزارش سرویس علمی ایسنا به نقل از  TechCrunch، یکی از بزرگترین مشکلات 
کاربران گوشی های هوشمند این است که باتری گوشی آنها تنها پس از چند ساعت خالی 

از شارژ شده و شارژ 1۰۰ درصد آن خیلی زود به 1۵ درصد می رسد.
این کیف پول جدید در زمان تخلیه شارژ گوشی هوشمند شما به کمکتان خواهد آمد.

کیف شارژر با دو سایز باریک و تاشو عرضه شده است که هر دو دارای باتری 24۰۰ میلی 
آمپر بر ساعت هستند.

ظرفیت باتری این کیف پول به قدری است که می توان با آن یک گوشی iPhone 6 را 
کاملا شارژ کرد. این کیف همچنین شامل یک کابل نورافشان و یک پورت میکرو USB برای 

شارژ باتری بوده که در داخل آن تعبیه شده است.
نسخه باریک آن با قیمت 119.9۵ دلار و نسخه تاشوی آن با قیمت 149.9۵  دلار به 

فروش می رسد. این کیف پول همچنین از چرم با کیفیت ساخته شده است.
شرکت تولیدکننده این کیف اعلام کرده است که این محصول گرانترین کیفی است که 

تاکنون تولید شده است.

ساخت یخچالی با میدان مغناطیسی

یک پژوهش جدید نشان می دهد کودکان و نوجوانانی که 
اغلب دچار میگرن می شوند، دارای سطوح پایین تری از ویتامین 

و آنتی اکسیدان های خاص در خون هستند.
 Live Science به گزارش سرویس پژوهشی ایسنا به نقل از
، محققان دریافتند از میان کودکان و نوجوانانی که در این 
پژوهش برای سردرد میگرن به یک کلینیک مراجعه کردند، 
درصد نسبتا بالایی از آنها در مقایسه با کودکان دیگر دارای 
کمبود خفیف ویتامین D ، ریبوفلاوین)ویتامین B( و کوآنزیم 
CoQ1۰( Q1۰( - - ماده ای ویتامین مانند که در بدن ساخته 
شده و برای تولید انرژی در درون سلول مورد استفاده قرار 

می گیرد  هستند.
این پژوهش نشان داد که سطوح ریبوفلاوین 42 درصد 
از کودکانی که دچار میگرن هستند زیر سطح نرمال بوده و 
همچنین سطح CoQ1۰ 71 درصد از این کودکان زیر سطح 
 D نرمال بوده و 91 درصد سطح از آنها دچار کمبود ویتامین

بودند.
این یافته ها در نشست علمی سالانه انجمن سردرد آمریکا 
در سندیگو در 1۰ ژوئن ارائه شد و هنوز در یک مجله علمی 

کارشناسی شده منتشر نشده است.
این پژوهش نشان داد که کمبود ویتامین در کودکان و 
نوجوانان مبتلا به میگرن های مکرر شایع بوده و نشان می دهد 
که کمبود ویتامین ممکن است در پیشرفت این سردردها نقش 

مهمی داشته باشد.
به گفته محققان این پژوهش، کودکان و نوجوانان مبتلا به 
میگرن که دارای کمبود ویتامین هستند،باید از خوردن غذاهای 

سالم و مصرف مکمل های ویتامین بهره مند شوند.
این مطالعه، محققان داده های حدود 7۸۰۰ کودک،  در 
نوجوان و بزرگسال و جوان را در کلینیک سردرد مورد بررسی 

قرار دادند.
در این پژوهش قبل از اینکه برای کودکان هر نوع دارو یا 

مکمل تجویز شود، یک آزمایش خون برای بررسی سطح 
کوآنزیم   و  فولات   ،)B2 ویتامین( ریبوفلاوین   ،D ویتامین

Q1۰از آنها گرفته شد.
محققان همچنین از کودکانی که در این پژوهش حضور 

داشتند در مورد برنامه و عادات غذایی آنها سوال کردند.

  دانشمندان برای نخستین بار موفق به کشف یک مولکول آلی پیچیده در فضا شده اند که 
از ساختار نامتقارن مشابه مولکول های کلیدی برای حیات زمین برخوردار است.

 به گزارش سرویس علمی ایسنا، محققان مولکول اکسید پروپیلن را در یک ابر بزرگ گاز و 
غبار در نزدیکی مرکز کهکشان راه شیری شناسایی کرده اند.

 مولکول های آلی خاص مانند اکسید پروپیلن مانند دو دست  انسان از نسخه های آینه مانند 
با خودشان برخوردارند که یک ویژگی شیمیایی موسوم به "دست سانی" )chirality( است.

 دانشمندان از مدتها قبل به دنبال این بودند که چرا موجودات زنده تنها از یک نسخه 
از مولکول های خاص استفاده می کنند؛ برای مثال، شکل راست دست ریبوز، بخش اصلی 

دی ان ای است.
 کشف اکسید پروپیلن در فضا نشان داد که دست سانی از ریشه کیهانی برخوردار است.

 به گفته دانشمندان، این کشف یک جهش پیشگامانه به سوی درک چگونگی ساخت 
مولکول های پری بیوتیک در جهان و اثر آنها بر منشا حیات به شمار می رود.

 اینگونه مولکول ها که برای زیست شناسی ضروری هستند، پیش از این در شهاب سنگ های 
کشف شده بر روی زمین و دنباله دارهای موجود در منظومه شمسی مشاهده شده، اما هیچگاه 

در گستره عظیم فضای بین ستاره ای دیده نشده بودند.

 این یافته ها به تقویت این نظریه می پردازد که اجزای شیمیایی سازنده حیات پیش از 
این توسط اجسام سماوی مانند شهاب سنگها و دنباله دارهای حاوی این مولکول ها به زمین 

منتقل شده اند. 
در ماه مه، ستاره شناسان برای نخستین بار اسیدآمینه گلیسین را بر روی یک دنباله دار 

شناسایی کردند که توسط موجودات زنده برای تولید پروتئین استفاده می شود.
 محققان در تحقیق جدید از تلسکوپ های رادیویی برای بررسی جزئیات شیمیایی 
مولکول ها در ابر گاز و غبار تولید کننده ستاره در دوردست استفاده کردند. مولکول ها در زمان 
حرکت در خلاء فضا، ارتعاشاتی تولید می کنند که مانند امواج رادیویی خاص بنظر می رسند.

 سیگنال های پیچیده مرتبط با اکسید پروپیلن بقدر کافی برای اینکه دانشمندان به تعیین 
منشا چپ یا راست بودن مولکول ها بپردازند، کافی نبود. به گفته محققان، مانند سایه یک 

دست، نمی توان از راست یا چپ بودن آن خبر داد.
 تحقیقات آینده در مورد چگونگی تعامل نور پلاریزه شده با مولکول ها شاید بتواند غالب 

بودن یک نسخه از اکسید پروپیلن را در فضا آشکار کند.
 این تحقیق در مجله Science منتشر شده و در نشست انجمن نجوم آمریکا در سان دیگو 

ارائه شد.

آیا خانم های باردار و شیرده
 می توانند روزه بگیرند؟

متخصص تغذیه و عضو هیات علمی دانشگاه شهید بهشتی در مورد روزه داری در 
بارداری گفت: همانطور که در رساله ها آمده است بهتر است خانم های باردار از روزه داری 

خودداری کنند.
به گفته دکتر خدیجه رحمانی خانم های باردار در سه ماهه اول به دلیل عوارض بارداری 
)مانند ویار و ...( قادر به روزه داری نیستند و با توجه به این که رشد جنین بیشتر در سه 
ماهه دوم و سوم بارداری رخ می دهد نیز، در این مدت توصیه به روزه داری نمی شود؛ چون 
در این صورت خانم های باردار در معرض کتوژنیک )تولید ترکیبات ستونی برای حفظ 

قند خون( قرار می گیرند.  
به گفته دکتر رحمانی نتایج بررسی ها نشان می دهد اگر مادر باردار به مدت بیش 
از هشت ساعت گرسنه بماند لیپولیز آغاز و در این صورت نیز ترکیبات ستونی بیشتر 

می شود. 
این ترکیبات از خون مادر وارد خون جنین شده و برای رشد آن مضر است. این متخصص 
تغذیه با توجه به اینکه بیشترین سرعت رشد مغز جنین در دوره بارداری رخ می دهد مادران 

باردار را از روزه داری در سه ماه ی دوم و سوم بارداری منع می کند.
دکتر رحمانی در خصوص روزه داری در دوره شیردهی می گوید: در دوره شیردهی، 
سال اول و سال دوم و در سال اول نیز شش ماهه اول و دوم مطرح است. در شش 
ماهه اول، تغذیه نوزاد کاملًا به شیر مادر وابسته است و به هیچ عنوان روزه داری مادر 

توصیه نمی شود. 
در این دوره به خصوص در شش ماهه اول نیز مانند دوره بارداری مادر در معرض لیپولیز 
قرار دارد. یعنی چربی هایی که در دوره بارداری برای تولید شیر ذخیره شده وجود دارد و 
اگر ساعات گرسنگی طولانی شود لیپولیز تشدید شده و باز ترکیبات ستونی از طریق شیر 

مادر وارد بدن نوزاد می شود که برای رشد مغز مضر است. 
نتایج بررسی ها نشان می دهد اگر مادر باردار به مدت بیش از هشت ساعت گرسنه بماند 
لیپولیز آغاز و در این صورت نیز ترکیبات ستونی بیشتر می شود. این ترکیبات از خون مادر 

وارد خون جنین شده و برای رشد آن مضر است
دکتر رحمانی علت دوم عدم روزه داری مادران شیرده را کاهش شیر عنوان می کند 
و ادامه می دهد ممکن است مادر به دلیل روزه داری و کاهش کالری دریافتی دچار 
کمبود ریزمغذی ها شود که این مسئله به طور مستقیم روی میزان شیر تولید شده 

تأثیر دارد. 
 به گفته این متخصص تغذیه نتایج بررسی ها نشان داده است حتی مادری که به خوبی 
تغذیه شده است نیز به مدت یک هفته رژیم کمتر از 1۸۰۰ کالری داشته باشد دچار 

مشکل شده و شیر کمتری تولید می کند.
 دکتر رحمانی روزه داری در شش ماهه اول را توصیه نمی کند و در خصوص شش ماهه 
دوم که نوزاد در شروع تغذیه تکمیلی بوده و هنوز غذای کامل دریافت نمی کند نیز همین 
توصیه را دارد. اما بعد از ده یا یازده ماهگی که کودک غذا خوردن را شروع می کند مادر 

می تواند روزه داری را شروع کند. 
به عقیده این متخصص تغذیه اگر مادر بتواند در سال دوم به خوبی آب بدن خود را تأمین 
و میزان کالری کافی را دریافت کند روزه داری مشکل خاصی ایجاد نمی کند. چون کودک 

به غذا افتاده است و به طور کامل وابسته به شیر مادر نیست.

هشداری به خانم ها، هشداری به آقایان
سلامتی تک تک افراد جامعه چه مرد و چه زن از اهمیت بالایی برخوردار است. 
گاهی وقت ها می شود با در نظر داشتن ملاحظاتی و صرفا دقیق تر بودن از بروز فاجعه 
پیشگیری کرد. خیلی از خانم ها سردرد را امری عادی تلقی می کنند و یا اینکه آقایان 
داشتن شکمی برجسته و بزرگ را مایه مباهات دانسته و حتی آن را نشان مردانگی 

می دانند.
 اما واقعیت این است که هر دوی این مسائل، هشداری برای به خطر افتادن سلامتی 

خانم ها و آقایان است.
خانم ها سردرد مداوم شوخی نیست!

نتایج یک پژوهش انگلیسی نشان می دهد خانم هایی که به طور مداوم دچار سردرد 
می شوند، دو برابر بیشتر در معرض خطر مرگ و میر ناشی از سکته قرار می گیرند. در واقع 

سردرد می تواند هشداری برای خانم ها باشد. 
نتایج این پژوهش که در   British Medical Journalبه چاپ رسیده است نشان می دهد 
سردردهای مداوم در خانم ها، خطر سکته قلبی را ۳9 درصد و خطر سکته مغزی را 62 

درصد افزایش می دهد. 
محققان بر این عقیده هستند که آقایان باید مراقب وزن و اندازه دور شکم خود باشند و 

از انباشتگی چربی در این مناطق جلوگیری کنند
محققان نتایج بررسی های انجام شده روی 11۵۵۰۰ زن بین 2۵ تا 42 ساله را که 

مشکل سلامتی خاصی نداشتند، مورد بررسی قرار دادند. 
آنها مشاهده کردند 1۵ درصد این خانم ها مبتلا به میگرن بودند. در پایان بررسی ها 
1۳۰۰ نفر از این خانم های دچار سردرد قربانی حمله قلبی شده و 22۳ نفر از آنها جان 

خود را از دست دادند. 
با وجود اینکه به نظر می رسد نیاز به بررسی های تکمیلی وجود دارد، اما محققان توصیه 

می کنند که خانم ها سردرد را بی اهمیت ندانسته و آن را جدی بگیرند.
آقایان شکم بزرگ شوخی نیست!

محققان دانشگاه آکسفورد انگلیس به این نتیجه رسیدند که افزایش اندازه دور کمر 
می تواند خطر ابتلا به سرطان پروستات را افزایش دهد.

محققان به مدت 14 سال روی 1۵۰ هزار مرد از هشت کشور اروپایی با سنین متوسط 
۵2 سال بررسی هایی انجام دادند. در بین داوطلب ها 7۰22 نفر به سرطان پروستات مبتلا 

شده و 9۳4 نفر در اثر آن جان خود را از دست دادند. 
بعد از مقایسه اطلاعات پزشکی این افراد با پرونده پزشکی افراد سالم مشخص شد، آقایانی 
که اندازه دور کمرشان به 9۵ سانتی متر می رسد، به میزان 1۳ درصد بیشتر در معرض 
سرطان پروستات قرار می گیرند. متاسفانه هر ده سانتی متر بیشتر دور کمر نیز این خطر 

را افزایش می دهد.
محققان بر این عقیده هستند که آقایان باید مراقب وزن و اندازه دور شکم خود باشند و 

از انباشتگی چربی در این مناطق جلوگیری کنند.

کارشناس ارشد تغذیه عنوان کرد؛ 

راه های مقابله با کم آبی بدن
 کارشناس ارشد تغذیه سازمان غذا و دارو گفت: نوشیدن انواع شربت با درصد شیرینی 

بالا میزان تشنگی را افزایش می دهد. 
به گزارش  مهر، مهندس نسیم باقری نسامی در مورد راه های پیشگیری از تشنگی در 
ماه مبارک رمضان که یکی از مشکلات شایع روزه داری در روزهای گرم و طولانی تابستان 
است نکاتی را بیان نمود که می توان با رعایت این نکات از شدت احساس تشنگی و کم 

آبی بدن مقابله کرد.
- مصرف هرگونه نوشیدنی حاوی کافئین به دلیل مدر بودن موجب تشدید تشنگی 
می شود بنابراین نوشیدن چای پررنگ و انواع قهوه و نوشابه های گازدار کافئین دار مناسب 

نیست.
- مصرف آب به همراه غذا و به مقدار زیاد موجب رقیق شدن شیره گوارشی و انزیم های 
موثر در هضم غذا بوده بنابراین موجب اختلال در هضم و جذب مواد غذایی و درد شکم 

و نفخ خواهد شد.
- بهترین زمان نوشیدن آب کافی یک ساعت بعد از افطار تا نیم ساعت قبل از مصرف 

غذایی سحر است.
- بهترین روش برای کاهش عطش و رفع تشنگی مصرف سبزیجات و میوه جات آبدار و 

فیبردار در وعده های سحر و افطار است.
نوشیدن انواع شربت با درصد شیرینی بالا میزان تشنگی را افزایش می دهد. همچنین 

مصرف افراطی غذاهای پرپروتئین، پرچرب و شور موجب افزایش تشنگی می شود.

کاهش چربی های اضافی شکم
 با روغن حیوانی! 

یک متخصص تغذیه گفت: برای سلامتی قلب و عروق از هر روغنی استفاده نکنید.
محمد علی انوشه متخصص تغذیه ؛ گفت: روغن های خوراکی امروز روغن های سردی 
هستند که بیش از اینکه فواید خوراکی داشته باشند دارای کاربرد های صنعتی هستند.

انوشه یادآور شد: روغن های خوراکی امروز اغلب از مخلوط روغن هایی نظیر روغن دانه 
سویا، روغن کانولا، روغن پالم و روغن آفتابگردان تشکیل شده اند.

وی با اشاره به این که مصرف این روغن ها دارای مضرات فراوان است و عوارض غیر قابل 
جبرانی را به همراه دارد، افزود: برای جلوگیری از ابتلا به بیمار های قلبی و عروقی رایج از 
مصرف این روغن ها، برای حفظ سلامتی روغن هایی پیشنهاد می شود که دارای  اسید 

های چرب امگا ۳ و امگا 6 است و مقدار چربی های اشباع در آن اندک است.
وی در ادامه افزود: روغن هایی نظیر کره حیوانی اصل)گاوی -گوسفندی(، روغن دانه 
کنجد، روغن زیتون، روغن دانه ی انگور از دسته روغنهای خوراکی هستند که دارای 

خواص بسیار مفیدی برای بدن هستند.
وی در پایان اذعان کرد: از فواید کره های حیوانی می توان به استخوان سازی، کاهش 
غلظت خون، سم زدایی بدن و همچنین کاهش چربی زائد شکم اشاره کرد.گفتنی است؛ 
با توجه به فوایدی که روغن طبیعی دارد، افرادی که دارای بیماری های فشار خون و قند 

خون هستند در مصرف این روغن ها محتاط باشند.

یک متخصص تغذیه: 

چرا نباید وعده "سحری" را حذف کرد؟ 
 یک متخصص تغذیه با بیان اینکه افراد بویژه نوجوانان و افراد مسن باید حداقل سه وعده 
غذایی داشته باشند، اظهار کرد: خوردن افطار، شام و سحری تامین کننده این هدف است. 
دکتر صغری محمودی ، با اشاره به اینکه برخی از مواد غذایی باعث تشدید تشنگی 
می شوند که باید از مصرف زیاد آنها در وعده سحر اجتناب کرد، افزود: برای مثال توصیه 
می شود که شروع افطار با سوپ ولرم یا مقداری شیر به همراه مقدار کمی از میوه های خشک، 
نظیر خرما، کشمش و برگه آلو باشد. مصرف زولبیا و بامیه چون حاوی مقادیر زیادی قند 
ساده و چربی مضر است، به هیچ عنوان توصیه نمی شود و زمان مناسب برای صرف شام 
حدود دو ساعت بعد از وعده افطار است.وی افزود: شام باید حاوی مقادیر متناسبی مواد 
غذایی از گروه نان و غلات )برنج، نان، سیب زمینی یا ماکارونی(، گروه گوشت و حبوبات 
)گوشت قرمز، مرغ، ماهی، لوبیا، عدس، نخود و ...(، گروه لبنیات )شیر، ماست، دوغ( و گروه 
سبزیجات و همچنین با یک فاصله زمانی، گروه میوه جات باشد. در وعده سحر نیز همه 
گروه های فوق توصیه می شود. باید توجه کرد که دریافت مایعات و غذاهای حاوی آب، مانند 
شیر، سالاد، سبزی و میوه می تواند تا حدودی تشنگی، بویژه در ایام تابستان را کاهش دهد.

وی تصریح کرد: مواد غذایی مانند نمک، ادویه جات، غذاهای پرچرب، کله پاچه و سیرابی 
و مصرف بیش از اندازه گوشت و پروتئین حیوانی که موجب افزایش اوره و به دنبال آن 
دفع زیاد آب از بدن می شود نیز توصیه نمی شود. مصرف غذاهای حاوی کربوهیدرات های 
پیچیده مانند نان ها، بویژه سنگک یا بربری که قند آنها به آهستگی آزاد می شود، برای 
جلوگیری از گرسنگی در طول روز توصیه می شود.محمودی با تاکید بر اینکه برخی افراد 
چاق در ماه رمضان حذف سحری را ابزاری برای لاغری خود می دانند، اظهار کرد: حذف 
سحری به هیچ عنوان در لاغری تاثیرگذار نیست در واقع حذف سحری نه تنها باعث لاغری 
نمی شود، بلکه منجر به کاهش وزن عضله فرد شده و سیستم فیزیکی را نامناسب می کند. 
بسیاری از افراد چاق در این ایام نه تنها وزن شان کم نمی شود، بلکه دچار افزایش وزن نیز 
می شوند.وی در ادامه تاکید کرد: افرادی که نیاز به کاهش وزن دارند، نه تنها توصیه می شود 
وعده سحری را حتما داشته باشند، بلکه وعده افطار و شام را هم به صورت مجزا صرف کنند؛ 
در واقع داشتن صرف افطاری سبك نه تنها باعث کاهش اشتها، بلکه باعث افزایش متابولیسم 
بدن نیز می شود و رعایت یك برنامه غذایی مناسب که حاوی همه گروه های غذایی نظیر 
نان و غلات، گوشت و حبوبات، شیر و لبنیات، میوه و سبزی باشد و همچنین داشتن برنامه 
ورزشی منظم، مثل پیاده روی پس از افطار یا شام، در رسیدن به هدف نهایی که یک کاهش 
وزن علمی است، کمک کننده خواهد بود. اما کسانی که تحت یک رژیم کاهش وزن هستند، 
بهتر است بدانند چنانچه در این ماه عضلات آنها آسیب ببیند، بدون شک نه تنها سودی از 
کاهش وزن نبرده اند، بلکه خطر چاقی خود را در آینده افزایش داده اند.این متخصص تغذیه 
یادآور شد: یکی از علل افزایش وزن در ماه مبارک رمضان مصرف بیش از اندازه غذاهای 
شیرین مانند زولبیا، بامیه، خرما، شیرینی و نوشیدنی های شیرین، بویژه هنگام افطار و 
همچنین غذاهای پرچرب و سرخ شده در وعده سحر به همراه کاهش فعالیت بدنی و احیانا 
حذف وعده سحری است.محمودی در خصوص حذف سحری یا خوردن تنها یك وعده غذا 
در ایام رمضان، خاطرنشان کرد: از نظر علمی و دانش تغذیه این روش به هیچ عنوان توصیه 
نمی شود. بدن انسان برای تأمین نیازهای خود از منابع مختلفی از جمله ذخایر گلیکوژن، 
ذخایر چربی و حتی بافت عضلانی استفاده می کند. البته منبع ترجیحی برای تأمین انرژی 
اکثر بافت ها، کربوهیدرات ها یا به عبارتی همان ذخایر گلیکوژن موجود در بدن است.وی بیان 
کرد: چنانچه وعده سحری حذف شود، بدن فرد در این روزهای بلند تابستان به مدت تقریبا 
2۰ ساعت در فاز گرسنگی قرار می گیرد. به طور طبیعی ذخایر گلیکوژن بدن یك فرد پس 
از هشت تا 12 ساعت ناشتایی یا گرسنگی تخلیه می شود و بدن برای تأمین انرژی مورد نیاز 
علاوه بر بافت چربی، بافت عضلانی را نیز مصرف می کند.این متخصص تغذیه اضافه کرد: از 
طرف دیگر چون این افراد تنها یك وعده غذا می خورند، مطمئنا بیش از اندازه غذا می خورند و 
چون بدن انسان ظرفیت محدودی برای مصرف و دریافت غذایی دارد، به ناچار آن را ذخیره 
خواهد کرد که معمولا به شکل بافت چربی است.وی ادامه داد: بنابراین نتیجه این روش، 
کاهش تدریجی بافت عضلانی و افزایش درصد چربی بدن خواهد بود. این تغییر در ترکیب 
بدن در درازمدت موجب کاهش متابولیسم و سوخت و ساز بدن و به دنبال آن احتمال 
افزایش وزن بیشتر در ماه های بعدی خواهد بود.محمودی در پایان اذعان کرد: روزه دارانی که 
کاهش وزن دارند، بهتر است در هفته اول نوع کاهش وزن آنها مشخص شود و در صورت 
اطمینان از کاهش چربی، برنامه خود را ادامه دهند. اما کسانی که لاغرند و نگران لاغرتر 
شدن هستند، باید بدانند که رعایت یک الگوی غذایی مناسب در ماه رمضان مطمئنا مانع 
کاهش وزن آنان خواهد شد. این افراد باید آگاه باشند که معمولا ذخایر گلیکوژن کمتری 
نسبت به افراد چاق دارند و زودتر ذخایرشان تخلیه می شود؛ بنابراین حذف وعده غذایی، به 

ویژه سحری، تحمل روزه داری را برای آنها دشوار می کند.



اجتماعی ۶

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم تأکید کرد:

گردشگری مذهبی توسعه یاید
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم گفت: ظرفیت جاذبه های 
کویرگردی قم که یکی از مهم ترین فرصت های صنعت گردشگری در کشور است مورد 

بهره برداری قرار گیرد. 
عیسی رضایی به فرصت های گردشگری در استان قم اشاره کرد و گفت: تنوع ویژگی های 
طبیعی، کویرنوردی و کویرگردی استان قم باعث شده است تا گردشگران به این شهر سفر 
کرده و از ظرفیت های آن در زیست محیطی و میراث فرهنگی بهره مند شوند. مدیرکل 
میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم ادامه داد: دفاتر مسافرتی و تورهای قم گردی 
باید از این موقعیت به عنوان یکی از فرصت های گردشگری در کشور استفاده کنند. وی افزود: 
مهم ترین عامل مؤثر بر وضع اقتصادی استان، صنعت گردشگری و به ویژه توریسم مذهبی 
است وجود حرم فاطمه معصومه)س(، مسجد جمکران، تعداد زیادی از مزار امام زادگان و 
علویان، وجود مراجع معظم تقلید و حوزه های علمیه وثبت ملی بیش از ۳۵۰ اثر تاریخی 
مهم ترین جاذبه های استان به شمار می روند که سبب جذب میلیون ها زائر وگردشگر از نقاط 
مختلف ایران و سایر کشورها است. رضایی با اشاره گردشگری زیارتی در این شهر مقدس، 
گفت: امکان استفاده از ظرفیت وجود زایران شیعه کشورهای همسایه و جهان از این مکان 
مقدس به عنوان گردشگری مذهبی، ارتباط مستمر آسان با کشورهای اسلامی و ایجاد بستر 
مناسب جهت ورود گردشگر از جمله ظرفیت های گردشگری زیارتی و مذهبی است. وی 
ادامه داد: استان قم در صنعت گردشگری چالش هایی از جمله عوارض سنگین صدور پروانه 
ساخت و ساز، عدم تأمین و تأخیر در واگذاری زمین مورد نیاز برای سرمایه گذاران، فرسوده 
شدن تأسیسات و تجهیزات گردشگری بخاطر عدم سرمایه گذاری مستمر، ضعف تبلیغات 
رسانه ای در خصوص جاذبه های گردشگری استان در سطح کشور و جهان، عدم وجود نظام 
جامع آماری در خصوص شاخص های اصلی گردشگری و عدم شکل گیری بازار شبکه ای 
گردشگری دارد. مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم به نقاط ضعف 
صنعت گردشگری در قم اشاره کرد و گفت: کم توجهی به ساماندهی زائران عراقی ورودی به 
استان توسط دستگاه های استان، عدم هماهنگی دستگاه های استان در بحث قوانین حمایتی، 
عدم تبلیغات کافی دستگاه های مختلف و بخش های مختلف در اطلاع رسانی به زائران 
و نبود اطلاع رسانی مناسب در خصوص جاذبه های طبیعی و اکوتوریسم استان و موازی 
کاری دستگاه های استان در خصوص گردشگران تهدیداتی است که صنعت گردشگری 
را دنبال می کند. وی افزود: استان قم در بخش گردشگری نقاط قوتی از جمله گسترش 
شبکه جاده ای و قرارگیری در شاه راه مواصلاتی کشور و وجود پتانسیل و نیروی انسانی 
جهت استفاده در بخش گردشگری را دارد که باید با همکاری نهادهای مربوطه تقویت شود.

معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم خبر داد :

توسعه 200 هکتاری پارک جنگلی در قم
 معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم گفت: اکنون 2۵ پارک جدید با 
استفاده از اعتبارات شهرداری و دفتر رهبر انقلاب اسلامی در حال ساخت و 2۰۰ هکتار از 

پارک های جنگلی در حال توسعه است. 
سید امیر سامع چهارشنبه شب در جلسه شورای اداری استان قم که در تالار معصومیه 
برگزار شد، با بیان اینکه مدیریت پسماندها در کنترل محدودیت منابع زیست محیطی 
اهمیت بسیاری دارد، اظهار کرد: بر اساس گفته های رهبر انقلاب اسلامی گسترش 
آگاهی های مورد نیاز در حوزه توسعه فضاهای سبز شهری باید مورد توجه مسؤولان قرار 
گیرد. وی به وظایف دستگاه های اجرایی در قانون مدیریت پسماند اشاره کرد و افزود: 
اقدامات مختلفی باید در حوزه پسماند انجام شود که نخستین مرحله این اقدامات تفکیک 
زباله از مبدا است. معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم استفاده از انرژی 
مواد قابل سوختن را از دیگر اولویت های پسماند در شهر قم دانست و تصریح کرد: با تحقق 
این امر می توانیم میزان دفن پسماند را در شهر قم به صفر برسانیم. وی احیای فضای سبز، 
باغ ها،  جلوگیری از تخریب، افزایش مشارکت های مردمی و توسعه فضای سبز را از دیگر 
اولویت های شهرداری قم برشمرد و ادامه داد: نزدیک به 6 هزار هکتار فضا برای تکمیل 
کمربند سبز شهری نیاز داریم و حجم قابل توجهی از منابع آبی استان را برای حفظ فضای 
سبز موجود نیاز داریم. سامع با تاکید بر اینکه تاکنون ۸۰ هکتار توسعه فضای سبز شهری در 
قم داشته ایم، مطرح کرد: برای رسیدن به استانداردها باید سالیانه ۳۵۰ هکتار توسعه فضای 
سبز داشته باشیم؛ اکنون 2۵ پارک جدید با استفاده از اعتبارات شهرداری و دفتر رهبر 

انقلاب اسلامی در حال ساخت و 2۰۰ هکتار از پارک های جنگلی در حال توسعه است.

معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی قم: 

سرمایه گذاران تاسیسات گردشگری مراقب 
سودجویان املاک باشند

 معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم گفت: 
سرمایه گذاران تاسیسات گردشگری مراقب سودجویان املاک در خرید و فروش ها باشند. 
علی رضایی با اشاره به سوءاستفاده در حوزه کسب و کار غیرقانونی گفت: برخی از صاحبان 
و یا سودجویان املاک با اشاره به اینکه این ملک ها قابل تبدیل شدن به واحدهای اقامتی 
هستند از سرمایه گذاران سوء استفاده می کنند. وی افزود: در همین راستا ملک هایی که 
ارزش واقعی آن ها کمتر از مبالغی است که به فروش می رود با این عنوان که قابلیت تبدیل 
شدن به واحدهای اقامتی دارد به سرمایه گذاران با قیمت های بالایی به فروش می رسد. معاون 
گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم، از آمادگی این اداره کل 
در خصوص ارائه مشاوره به سرمایه گذاران گفت: سرمایه گذاران قبل از هرگونه سرمایه گذاری 
در واحدهای اقامتی می توانند با مراجعه به اداره کل میراث فرهنگی با کارشناسان این اداره 
کل مشاوره کنند. وی بیان کرد: میراث فرهنگی قم با بسته های حمایتی از سرمایه گذاران و 
تسهیل در صدور مجوزها و ارائه تسهیلات بانکی در مسیر توسعه واحدهای اقامتی مورد نیاز 
در این استان فعالیت می کند. رضایی با بیان اینکه بیش از 2۰۰ واحد اقامتی غیر مجاز در این 
استان شناسایی شده است گفت: برای این تعداد واحد اخطاریه صادر شده است تا نسبت به 
جمع آوری این واحدها اقدام کنند در غیر این صورت با همکاری نیروهای انتظامی و اماکن 
قم پلمب خواهد شد. معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
قم، بیان کرد: طی بازدید کار شناسان واحدهای اقامتی غیرمجاز بدون پروانه بهره برداری، 
استانداردهای لازم خدماتی و بهداشتی و ایمنی را رعایت نمی کنند از این رو پاسخگوی 
نیاز زائران نیست. وی از مسافران و همشهریان درخواست کرد در صورت مشاهده فعالیت 
واحدهای غیر مجاز که مجوز با نظارت میراث فرهنگی قم را ندارند با این اداره کل همکاری 
کنند.رضایی افزود: تلفن ۳76۰۳427 برای رسیدگی کارشناسان فعال است و مردم می توانند 
در صورت مشاهده واحدهای اسکان غیرمجاز مسافر و ارائه انتقاد و پیشنهاد و گزارش در 

خصوص تاسیسات گردشگری تماس حاصل کنند.

مدیرامور فرهنگی کمیته امداد قم خبرداد؛

اجرای برنامه های آموزش قرآن برای 3 هزار 
مددجوی کمیته امداد در تابستان امسال

مدیرامورفرهنگی کمیته امداد قم گفت: پیش بینی شده است تا در تابستان امسال برای 
۳ هزار مددجو آموزش های قرآنی ارائه شود.

به گزارش اداره روابط عمومی و اطلاع رسانی کمیته امداد استان قم، عباس جوشقانیان با 
اشاره به برگزاری برنامه های اوقات فراغت در تابستان امسال برای مددجویان کمیته امداد قم 
عنوان کرد: در تابستان امسال برنامه های مختلفی آموزشی و تفریحی، فرهنگی و هنری در 
قالب اوقات فراغت برای مددجویان کمیته امداد پیش بینی شده است . وی یکی از برنامه های 
پیش بینی شده در اوقات فراغت امسال را ارائه آموزش های قرآنی برای مددجویان ذکر کرد 
و گفت: پیش بینی شده است تا در تابستان امسال برای ۳ هزار مددجو آموزش های قرآنی 
ارائه شود.  جوشقانیان تصریح کرد: آموزش های قرآن شامل روخوانی، روانخوانی، تجوید، 
صوت و لحن، قرائت و .... خواهد بود.  وی بیان داشت: مددجویان تحت پوشش می توانند با 
ثبت نام در کانونهای دائم و موقت کمیته امداد از این برنامه ها بهره مند شوند.  جوشقانیان با 
بیان اینکه این آموزش ها کاملا رایگان بوده و هیچ هزینه ای از مددجویان دریافت نمی شود 
افزود: ارائه برنامه های آموزش قرآن در طول سال برای مددجویان انجام می شود، ولی در ماه 

مبارک رمضان و تابستان این برنامه به صورت ویژه پیش بینی شده است. 

معاون حمایت و سلامت خانواده کمیته امداد قم خبر داد؛

پرداخت حدود 3میلیارد ریال
 کمک جهیزیه به نوعروسان 

معاون حمایت و سلامت خانواده کمیته امداد قم  از اهداء 144جهیزیه  و کمک جهیزیه 
به ارزش  دو میلیارد و 9۸۰ میلیون ریال به نوعروسان طی دو ماهه امسال خبرداد. به 
گزارش اداره روابط عمومی و اطلاع رسانی کمیته امداد امام خمینی )ره ( استان قم،دکتر 
مهدی عسگری یکی از برنامه های کمیته امداد را اهداء جهیزیه و کمک جهیزیه برشمرد 
و اظهارداشت: به دختران تحت پوشش کمیته امداد مبلغ ۳ میلیون تومان و پسران خانواده 
های تحت پوشش کمیته امداد مبلغ یک میلیون تومان کمک هدیه ازدواج اهداء می شود. 
وی از اهداء هزار و 2۳1 فقره کمک جهیزیه ازدواج در سال  گذشته خبر داد و گفت: 
سال گذشته در قالب جهیزیه و کمک جهیزیه 26 میلیارد و ۳4۰ میلیون ریال به مددجویان 
پرداخت شد.  معاون حمایت و سلامت کمیته امداد قم همچنین افزود: در دو ماهه اول 
امسال نیز 144 جهیزیه به مبلغ حدود ۳ میلیارد ریال به مددجویان پرداخت گردید. وی 
بیان داشت: 27۵ نفر از مددجویان تحت پوشش کمیته امداد قم نیز در نوبت دریافت کمک 
جهیزیه هستند که امیدواریم بتوانیم با مساعدتهای خیرین کمک جهیزیه این تعداد را 
هم پرداخت نماییم. دکتر عسگری در پایان گفت: به نوعروسان آموزش هایی قبل از اهداء 
جهیزیه همچون آموزش بهداشت روانی، آموزش  آیین همسرداری، تربیت فرزند و مشاوره 

و....داده می شود. 

بین  مشکلات  و  درگیری ها  بیشترین  روزها  این 
همسران آنلاین، بر می گردد به ارتباط با برخی دوستان 
یا  خواسته  اجتماعی  های  شبکه  در  که  اینترنتی 
ناخواسته در لیست یکدیگر قرار می گیرند. این اجتماع 
کوچک، بستری است که انسان را به کمال واقعی و 
آرامش حقیقی می رساند. بنابراین ضرورت پرداختن 
و اصلاح و هدایت این بنای مقدس با توجه به اهمیت 
این موضوع و به جهت تاثیر این نهاد مقدس بیش از 
بیش احساس می شود. در این مقاله تلاش شده به 
معضلات زندگی آنلاین و تاثیر آن بر روی روابط بین 

همسران بپردازیم.
  اساس خانواده بر مودت و رحمت است

 ما از خانواده به عنوان کوچکترین نهاد اجتماعی 
تاثیرگذار که سلامت جامعه در گرو سلامت اوست یاد 
می کنیم. تربیت و پرورش کودک در خانواده، این نهاد 
کوچک اجتماعی آغاز می شود و تاثیر مستقیمی بر روی 
افکار کودک در بزرگسالی می گذارد. در صورت بروز 
هرگونه مشکل در تربیت کودک، که جز رنج و افسوس 
تداعی دیگری ندارد، این کودکان رشد یافته از راه اصلی 
خود دور می مانند و درصد زیادی از آنها در زندگی 
آتی شان همچون والدین خود با مشکلات متعددی 

مواجه می شوند. 
واژه کاربران اینترنتی، گروه های آنلاین و شبکه های 
اجتماعی نامی آشنا برای نسل امروز است. چه بخواهیم 
و چه نخواهیم، تکنولوژی با سرعت زیاد به سمت جلو 

در حرکت است.
 تکنولوژی و ابزارهای مدرن ارتباطی می توانند هم در 
جهت صحیح و مثبت یعنی ایجاد کانون آرامش و هم 
در جهت منفی یعنی ایجاد آسیب های اجتماعی مورد 
بهره برداری واقع شوند؛ هر چند که متاسفانه امروزه 
بیشتر شاهد هستیم که جوانان استفاده صحیحی از 
این وسیله ارتباطی نمی کنند. به عنوان مثال شبکه 
های اجتماعی نظیر وایبر، واتس آپ، فیس بوک، تانگو 
و ... که به شکل رایگان در اختیار کاربران قرار گرفته و 
جمعیت کثیری را با خود همراه کرده، باعث غفلت و 
دوری خانواده ها از یکدیگر شده است و می بینیم که 
بعضا افراد به قدری گرفتار و وابسته شده اند که از نقش 
اصلی خود که همسری، مادری و پدری است غافل 
می مانند و ساعت ها خود را با شبکه های اجتماعی 
مشغول می کنند. بعضی نیز به قدری علاقه مند به این 

شبکه های اجتماعی می شوند که در جمع خانواده و 
در کنار همسر همچنان مشغول پیغام دادن و پیغام 

گرفتن هستند.   
متخصصان و روانشناسان امر 

آنها بر این عقیده هستند که یکی از اختلاف های 
اساسی بین زوجین، در زمینه مسائل عاطفی است که 
با توجه به تغییر و تحولات جامعه و رشد فن آوری در 
صورت عدم هدایت و برنامه ریزی درست و صحیح از 
سوی خانواده، روابط بین همسران قطعا با مشکلات و 

معضلات جدی رو به رو خواهد شد. 
اعتیاد به این وسیله باعث کمرنگ شدن روابط و 
تعاملات بین اعضای خانواده می شود. یعنی در یک 
خانواده زن و شوهر در کنار یکدیگر حضور فیزیکی 
دارند ولی در وجود آنها حس باهم بودن و همبستگی 
دیده نمی شود و گاهی چنین به نظر می رسد که خانه 
های امروزی به محیط هایی پر تنش تبدیل شده است.

 این در حالی است که زن و مرد موظف به فراهم 

کردن یک محیط گرم و صمیمی برای یکدیگر و دیگر 
اعضای خانواده خود می باشند. به عبارت دیگر نقش 
همسری یکی از مهمترین نقش هایی است که در طول 
زندگی به فرد محول می شود و همسران موظف به 
رعایت احترام در قبال تعهدات و خواسته های یکدیگر 
می شوند. ادامه این روند و نادیده گرفتن روابط اشتباه 
بین زوجین که قطعا بر روابط بین دیگر اعضای خانواده 
جبران  صدمات  باعث  گذارد،  می  تاثیر  فرزندان  و 
ناپذیری می شود و به احتمال زیاد فرزندان آنها هم 
در آینده چنین مشیتی را درپیش خواهند گرفت. با 
توجه به حرکت سریع تکنولوژی لازم است تا ابعاد آن را 
بهتر بشناسیم تا از آسیب های احتمالی جلوگیری کرده 
باشیم.  تحقیقات انجام شده حاکی از آن است که هر 
چه میزان حضور افراد در شبکه های اجتماعی بیشتر 
باشد، به مرور زمان، طرز تفکر افراد متحول می شود 
و به همان نسبت شاهد جایگزینی ارزش های مدرن 
نسبت به ارزش های سنتی می شویم که نتیجه آن، 

چالش های جدی بین زوجین خواهد بود. به عبارت 
دیگر گذراندن زمان بیش از حد مجاز، در شبکه های 
اجتماعی باعث تخریب زندگی زناشویی و همچنین 
بروز افسردگی در افراد می شود.  جدای از این واقعیت 
انکار ناپذیر که، رایانه و چت روم ها فضایی است برای 
تبادل فکر و اطلاعات، در صورتی که جامعه و خانواده 
وظیفه خود را به درستی انجام ندهند، نسل امروز و 
نسل فرداهای ما نمی توانند با موفقیت از جاده پر پیچ و 
خم و خطرناک انقلاب رایانه ای و پیشرفت های بشری 
گذر کنند و بیش از بیش خانواده ها به سمت از هم 
گسیختگی و روابط سرد بین زوج ها و دیگر اعضای 
خانواده خواهند رفت. صریح و بی پروا بگویم فرصت 
های زیادی از دست رفته، باید بیشتر بیندیشیم تا 
بتوانیم بهترین راهکار را برای با موفقیت سپری کردن و 
بازیافتن هویت خویش از این مسیر پر پیچ و خطرناک 
انتخاب کنیم و فرهنگ درست و صحیح استفاده از 
تکنولوژی و پیشرفت را بیاموزیم. به یاد داشته باشید 

که علم و دانش همراه با دین روشنایی است و برعکس 
آن تاریکی و جهل است و تاریکی و جهل اصل قداست 
خانواده را تحت تاثیرات منفی خود قرار می دهد. علم 

باید نافع باشد وگرنه آفت خواهد بود.
بیشترین درگیری ها و مشکلات بین همسران 
 به ارتباط با برخی دوستان اینترنتی که در شبکه 
های اجتماعی خواسته یا ناخواسته در لیست یکدیگر 
قرار می گیرند، برمی گردد. ممکن است در این بین 
افرادی حضور داشته باشند که از نظر فرهنگی با شما 
هیچ هماهنگی نداشته باشند و همین عدم هماهنگی 

باعث بروز اختلافات در زندگی زناشویی شما شود.
 به عنوان مثال، این موضوع که شخصی در صفحه 
شخصی شما عکس و یا مطلبی قرار دهد و یا در ذیل 
مطلب شما کامنتی بگذارد که با بایدها و نبایدهای 
شما و همسرتان مغایرت داشته باشد، باعث دلخوری 
و اختلاف در خانواده می شود.  همچنین کامنت های 
خصوصی که افراد برای همدیگر می گذارند، معمولا 
همسران را آزرده می کند مخصوصا اگر فرد از جنس 
طرف  اذیت  و  دلخوری  باعث  بیشتر  باشد  مخالف 
مقابل می شود. از سوی دیگر عضویت در شبکه های 
اجتماعی به مرور بر هویت افراد تاثیر می گذارد و به 
تدریج حریم بین زن و مرد شکسته می شود. صریح و 
بی پروا بگویم پایه و منشا بسیاری از واکنش های غیر 
اصولی و غیرصحیح ما بین همسران، همین ناراحتی ها 
و دلخوری هاست.  فضای مجازی مجال بسیار خوبی 
است برای پنهان کاری. خیلی افراد با هویت و اطلاعات 
جعلی وارد می شوند و با همان هویت دلخواه با دیگران 
ارتباط برقرار می کنند و معمولا خود را یک انسان موفق 
در زندگی شخصی و اجتماعی معرفی می کنند. این 
موضوع هم، خود شخص را به جهت تضاد واقعیت با 
گفته هایش مورد آزار قرار می دهد و هم هنگامی که 
دیگر اشخاص خود را با فرد به ظاهر موفق مقایسه می 
کنند، پی به فاصله زیاد خودشان با خوشبختی می برند 
و دچار افسردگی می شوند.  اینجاست که به جرات می 
توان گفت در صورتی خانواده ها که رکن اصلی جامعه 
هستند به درستی به وظایف خود عمل نکنند، پیشرفت 
های بشری همچون شبکه های اجتماعی نه تنها به 
بهتر شدن روابط بین همسران کمک نمی کند، بلکه 
می توان از آن به عنوان یکی از علل اساسی کدر شدن 

روابط بین همسران یاد کرد.

تاثیر نامطلوب فضاي مجازي بر روابط همسران 

شنبه  بیست ونهم خرداد 1395 -  سال نوزدهم  - شماره 4028

بدون شك ابراز مهر و محبت به شیوه های مختلف صورت می گیرد و 
به تمام جنبه ها و زوایای زندگی یك فرد مربوط می شود ، وجود اعتماد 

در خانواده باعث می شود مشکلات به شدت کاهش یابد. 
مطالعات روان شناسان بارها نشان داده علت اصلی توفیق اشخاص 
در کارها آنست که از خود انتظار موفقیت داشته اند ، به قول ارسطو 

»چیزی که انتظارش را داشته باشید ،همان را پیدا خواهید کرد«. 
زندگی مشترک با ازدواج آغاز می شود و در یک ازدواج موفق، زوجین 
پس از ازدواج به آرامش می رسند که بخشی از این آرامش، مدیون 
اعتمادی است که بین آن ها برقرار می شود ، در جامعه ای که ممکن 
است هر روز مشکلی در اثر بی صداقتی برای افراد پیش آید، اعتماد به 
همسر می تواند آرامش و احساس امنیت را تقویت و شرایط روحی 

متعادل تری برای خانواده فراهم کند. 
در بسیاری موارد بیان نکردن یک مشکل به دلیل عدم اعتماد مشکل 

را حاد تر می کند، فردی که خود درگیر مشکل است، گاه به دلیل 
درگیری و نزدیکی شدید با موضوع، نمی تواند نگاه کلی تری به مسأله 
داشته باشد و قدرت تحلیل مسأله را از دست می دهد، اما فردی که 
درگیری شدید با مسأله ندارد، می تواند مسأله را تحلیل و بررسی کند. 
بیان مشکل برای فرد معتمد و دلسوز با کاهش اضطراب می تواند 
احتمال حل مساله را افزایش دهدو اعتماد در خانواده نیز باعث می شود 
به روش های مختلف، امکان حل مسائلی که پیش می آید بیشتر شود. 
در صورت وجود اعتماد بین زوجین، حتی اگر حرفی ناخوشایند یا 
رفتاری نامطلوب مشاهده شود،تعبیر بدی نخواهد داشت و حداکثر 
ممکن است منجر به ارائه ی توضیحاتی شود ، بنابراین وجود اعتماد 
باعث می شود در خانواده، مشکلات به شدت کاهش یابد و گاهی منجر 

به ارائه ی برخی توضیحات و روشنگری ها شود. 
اعتماد بین زوجین، محبت بین آن ها را زیاد و حس تنهایی را 

کاهش می دهد،در صورت عدم اعتماد بین زوجین، هر کدام در کنار 
دیگری احساس تنهایی می کنند و این احساس ،می تواند زمینه  بروز 
برخی روابط ناسالم را فراهم کند.  وجود اعتماد بین زوجین، فرزندان 
را مثبت اندیش و با انرژی می کند، همان طور که بی اعتمادی آن ها را ،با 

احساس نا امنی و منفی اندیشی مواجه می کند. 
فراهم  امنیت  و  آرامش  عادی،  شرایط  در  زوجین  بین  اعتماد 
می کند،اگر همسرتان به شما اعتماد داشته باشد باید در طول مدت 
معناداری از زمان با شما احساس راحتی و امنیت کند ، برای ایجاد جو 
امن در منزل بهتر است با همسرتان صادق و روراست باشید،این امر 

باعث می شود در مواجهه با مسائل احتمال حل مسأله افزایش یابد. 
ایجاد احساس اعتماد به نفس می تواند زمینه ی رشد و شکوفایی و 
آغاز جهش های بزرگ در زندگی را فراهم کند،زوجین باید با صداقت 
در جلب اعتماد و حفظ آن بکوشند و بدانند این اعتماد باید واقعی 

باشد، زیرا در زندگی زناشویی و مداومت ارتباطی آن ها، اعتماد های 
کاذب قطعاً برملا می شود. 

بنابراین ابراز محبت می تواند به شکل های مختلفی بروز نماید که 
مشخص ترین آن تاثیر روانی و عاطفی است، اما درصد بسیار زیادی از 

ابراز محبت می تواند به صورت جنبه های مادی باشد. 
مطالعات روان شناسان بارها نشان داده علت اصلی توفیق اشخاص در 

کارها آنست که از خود انتظار موفقیت داشته اند. 
به قول ارسطو »چیزی که انتظارش را داشته باشید ،همان را پیدا 
خواهید کرد«.  خودباوری،نیز نقش موثری در جلب اعتماد دارد،چون 
خودباوری  و  ایمان  قدرت  به  زیادی  بستگی  افراد  بر  تاثیرگذاری 
دارد،کسی که به خود اعتماد ندارد ،هرگز نمی تواند اعتماد دیگران 
را جلب کند:  اگر در جهان بایدت برتری نباید که خود پست و دون 
بشمریچوخود خویشتن پست بینی و خوار دگر از کس امید عزت مدار 
امام علی )ع( می فرماید:براستی که شخصیت انسانی،گوهر گرانبهایی 
است که هر کس آن را حفظ کند،تعالی یابد وهرکس آن را پست 

گرداند،فرو افتد. 

اعتماد ، مشکلات خانواده را به حداقل مي رساند 

فرمانده انتظامی شهرستان زاوه  عنوان کرد :

کلاهبرداری ۱0میلیارد ریالی
 با فروش املاک و اراضی 

عامل کلاهبرداری 1۰ میلیارد ریالی با فروش املاک و اراضی مرد سالخورده توسط 
پلیس شهرستان زاوه دستگیر شد. 

به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، فرمانده انتظامی شهرستان زاوه با اعلام این 
خبر گفت: با دریافت پرونده ای مبنی بر کلاهبرداری با فروش مال غیر تیمی از پلیس 

آگاهی این فرماندهی برای بررسی موضوع وارد عمل شدند.
سرهنگ"سید کاظم حسینی" افزود: در بررسی اظهارات شاکی پرونده که مردی 
سالخورده است مشخص شد که مردی میانسال با قولنامه صوری سه باغ ،یک باب منزل 
مسکونی، ۳ هزار متر زمین در منطقه منظر تربت حیدریه ، یک منزل سه طبقه در 
شهر مشهد، سه هزار متر زمین آبی و 1۰ هکتار زمین دیمه زار در روستای شهن آباد را 
به چند شهروند فروخته است.وی تصریح کرد: کارآگاهان پلیس آگاهی پس از بررسی 
اظهارات شاکی و بررسی فنی مدارک و اسناد ارائه شده از سوی متهم برای فروش ملک، 

با هماهنگی قضائی فرد کلاهبردار را دستگیر و به پلیس آگاهی منتقل کردند.
سرهنگ حسینی اظها رداشت: متهم ۵۸ ساله که چندین فقره سابقه کلاهبرداری 
در پرونده اش دارد در بازجویی های به عمل آمده در مواجهه با مستندات موجود به 
کلاهبرداری 1۰ میلیارد ریالی از شاکی پرونده با فروش املاک و اراضی این فرد در 
شهرهای تایباد، تربت جام، دولت آباد، تربت جام و تربت حیدریه اعتراف و اعلام کرد با 
تحقیقات محلی بر روی اراضی افرادی که سالخورده اند قولنامه صوری تنظیم و با سند 

سازی اراضی آنها را به فروش رسانده است.
وی با اشاره به ادامه تحقیقات از شهروندان خواست در هنگام معامله از صحت اسناد 
ارائه شده توسط فروشندگان اطمینان پیدا کرده و در تنظیم قراردادها کلیه قوانین و 
مقررات مربوطه را رعایت کنند و ضمن حفظ هوشیاری، مانع رسیدن افراد شیاد به 

نیت پلیدشان شوند. 

در منطقه نارمک 

درگیری خونین برادرها با قتل به پایان رسید
 یک مرد جوان برادر مست خود را پس از یک درگیری با ضربات چاقو به قتل رساند. 
به گزارش خبرنگار حوادث فارس، بامداد روز پنجشنبه مأموران مرکز فوریتهای پلیسی 

11۰ تهران بزرگ از وقوع یک حادثه خونین در شرق تهران با خبر شدند.
مأموران کلانتری 127 نارمک با حضور در خیابان گلبرگ دریافتند یک جوان به دلیل 

اصابت ضربات چاقو در منزل پدری اش به قتل رسیده است.
قاضی شهریاری سرپرست دادسرای امور جنایی تهران بزرگ در خصوص این حادثه 
گفت: بررسی های اولیه حکایت از آن داشت که در ساعت 4 بامداد امروز پسری مست 

وارد منزل پدری خود می شود.
وی ادامه داد: این فرد با چاقویی که همراه خود داشته اقدام به تهدید و ضرب جرح مادر 
و خواهر خود می نماید که نهایتاً درگیری به پشت بام منزل می رسد.شهریاری گفت: با 
دخالت برادربزرگتر درگیری ادامه می یابد و در نهایت برادر بزرگتر با ضربات چاقو اقدام 

به قتل برادر مست می کند.
سرپرست دادسری امور جنایی تهران گفت: متهم دستگیر شده و با قرار بازداشت 

موقت در بازداشتگاه پلیس آگاهی در بازداشت به سر می برد.

سخنگوی سازمان آتش نشانی تهران خبرداد:

نجات کارگر جوان از عمق چاه ۴0 متری 
سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری تهران گفت: با تلاش آتش 
نشانان یک کارگر افغانی که در چاهی به عمق 4۰ متر سقوط کرده و گرفتار شده بود، 

از مرگ حتمی نجات یافت. 
سیدجلال ملکی در گفت و گو با  مهر درباره جزییات این حادثه گفت: حوالی ساعت 
19 روز گذشته حادثه سقوط در چاه در محله لویزان خیابان شیان سوم به سامانه 

12۵اعلام و ماموران دو ایستگاه آتش نشانی به محل حادثه اعزام شدند.
وی گفت: در طبقه همکف یک ساختمان مسکونی تازه ساخت یک کارگر 4۵ ساله 

افغانی به هنگام خارج شدن از چاه طنابش پاره و به انتهای چاه سقوط کرد.
ملکی خاطرنشان کرد: آتش نشانان پس از ایمن سازی لازم وارد چاه شده و موفق 

شدند این کارگر را زنده اما مصدوم از درون چاه خارج کنند.
سخنگوی سازمان آتش نشانی افزود: این کارگر توسط عوامل اورژانس به مراکز درمانی 

منتقل شد و در ساعت 2۰ روز گذشته این عملیات نجات و امداد پایان یافت.

لوازم  محموله  از کشف  استان  آگاهی  پلیس  رئیس   
آشپزخانه قاچاق به ارزش 4۵۰میلیون ریال در قم خبر داد. 
سرهنگ"احمد کرمی"در گفت و گو با خبرنگار پایگاه 
خبری پلیس، اظهارداشت: مأموران اداره مبارزه با قاچاق 
با اجرای طرحی در  استان قم  ارز پلیس آگاهی  و  کالا 
یکی از محورهای مواصلاتی و با کنترل تردد خودروهای 
عبوری یک دستگاه کامیون را متوقف کردند. به گفته وی 
پس از بررسی خودرو مشخص شد حامل۸۰ قلم تجهیزات 
1۰دستگاه  سینک،  عدد  شامل۵۰  خارجی  آشپزخانه 
هود، 2۰دستگاه فرگاز است. رئیس پلیس آگاهی استان 
افزود: راننده هیچگونه مدارک گمرکی همراه نداشته لذا با 
هماهنگی مقام قضایی استان کامیون به این پلیس منتقل 

شد. 
وی اضافه کرد: در ادامه صاحب بار خود را به اداره مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز پلیس آگاهی استان معرفی و بیان داشت 
کالاها از تهران به دفتر فروش در اراک ارسال کردیم و 
چون قادر به فروش نبوده مجدداً به تهران مرجوع و مدارک 
گمرکی نیز موجود است که اسناد کمرگی از نامبرده اخذ و 
به گمرک ارسال شد و پس از استعلامات لازم ضمن عدم 
مطابقت مدارک ارائه شده از سوی صاحب کالا با کالای 
توقیفی، ارزش بار را 4۵۰ میلیون ریال اعلام کردند. رئیس 
پلیس آگاهی استان قم گفت: نهایتاً متهمان پس از تشکیل 
پرونده جهت سیر مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان 

شدند. 

زیرزمین یک خانه مسکونی در خیابان خاوران آتش گرفت و یک مرد جوان دچار سوختگی 
شد.

به گزارش  باشگاه خبرنگاران جوان ،  در پی تماس همسایگان با سامانه 12۵ و اعلام وقوع 
این حادثه در ساعت 19:۰9 عصر دیروز، بی درنگ آتش نشانان ایستگاه 99 به خیابان خاوران، 
خیابان بنی طباء اعزام شدند.امیر خمسه حسن زاده فرمانده آتش نشانان اعزامی گفت: آتش 
نشانان به رغم ترافیک شدید عصرگاهی وهمچنین تنگ بودن معبر منتهی به محل حادثه، 
به سرعت خود را به محل حادثه رسانده و عملیات خاموش کردن آتش را آغاز کردند.وی 
در مورد چگونگی بروز این آتش سوزی اظهار داشت: بنا به گفته همسایگان، مرد جوانی در 
زیرزمین یک منزل مسکونی قدیمی به مساحت 4۰ متر مربع مشغول پخت و پز بود که 

ناگهان این مکان دچار آتش سوزی شد.امیر خمسه حسن زاده اضافه کرد: به دنبال وقوع این 
حادثه، این مرد 2۳ ساله با توجه به وجود دو سیلندر 11 کیلویی گاز مایع به سرعت اقدام 
به خاموش کردن آتش کرد که تلاش وی موثر نبود و خود او نیز از ناحیه دست و صورت 
دچار سوختگی شد.این فرمانده آتش نشانی تصریح کرد: آتش نشانان با توجه به این که آتش 
در حال سرایت به طبقه بالا بود بلافاصله با بستن دستگاه تنفسی و کشیدن یک رشته لوله 
آبدهی وارد ساختمان شده و همزمان با خاموش کردن آتش، شخص مصدوم را از میان دود 
و آتش خارج کردند.وی با اشاره به بیرون آوردن هر دو سیلند گاز از زیرزمین خانه، گفت: 
نیروهای آتش نشانی مصدوم را تحویل عوامل اورژانس دادند و همچنین با تخلیه کامل دود، 

محل حادثه را کاملا ایمن کردند.

جانشین فرماندهی انتظامی استان  مرکزی از توقیف دو 
محموله کالای قاچاق به ارزش یك میلیارد و ۸۵ میلیون ریال 

در محورهای مواصلاتی استان خبر داد. 

به گزارش خبرنگار پایگاه خبری پلیس، سرهنگ یوسف 
سپهوند اظهار داشت: در راستای اجرای طرح مبارزه با کالای 
قاچاق و در پی اقدامات فنی و اطلاعاتی گسترده ماموران 
اداره مبارزه با قاچاق کالا از تردد 2 محموله کالای قاچاق در 
محورهای مواصلاتی استان مرکزی مطلع شدند. این مقام 
ارشد انتظامی استان بیان داشت:با اعلام این خبر، برنامه ریزی 
عملیاتی برای شناسایی و توقیف محموله های قاچاق آغاز و 
سرانجام در کنترل نامحسوس خودروهای عبوری، دو محموله 
قاچاق شناسایی شد. سرهنگ سپهوند با اشاره به توقیف 
محموله های مورد نظر در دو عملیات جداگانه خاطرنشان 
کرد: در اولین عملیات ماموران آگاهی شهرستان دلیجان با 
کنترل محور های این شهرستان یك دستگاه کامیون حامل 
کالای قاچاق را شناسایی و در بازرسی ازآن موفق به کشف 

9۵ دستگاه ماشین لباسشویی قاچاق به ارزش یك میلیارد 
ریال شدند. جانشین فرماندهی انتظامی استان مرکزی اظهار 
داشت: در دیگر عملیات ماموران ایست و بازرسی شهرستان 
شازند حین کنترل خودروهای عبوری، درهنگام بازرسی از یك 
دستگاه کامیون 2 دستگاه تلویزیون ، یك دستگاه یخچال و 2 
دستگاه ماشین لباس شویی قاچاق به ارزش ۸۵ میلیون ریال 
کشف کردند. وی با اشاره به این که رانندگان کامیون های 
مذکور فاقد هرگونه مدارك مثبت گمرکی مبنی بر انتقال بار 
خود بوده اند، ادامه داد: در مجموع ارزش دو محموله کالای 
قاچاق کشف شده یك میلیارد و ۸۵ میلیون ریال بوده است . 
سرهنگ سپهوند افزود: هر دو راننده در این رابطه دستگیر و 
پس از تشکیل پرونده به دستگاه قضائی معرفی و با قرار قانونی 

روانه زندان شدند.

رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان گلستان از دستگیری 2 سارق و اعتراف آنان 
به ۳6 فقره انواع سرقت خبر داد. 

سرهنگ مجتبی مروتی در گفت وگو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس در خصوص جزئیات 
این خبر گفت: ماموران اداره مبارزه با سرقت پلیس آگاهی طی یك عملیات موفق به شناسایی 

و دستگیری دو سارق حرفه ای خودرو و محتویات داخل خودرو شدند.
وی گفت: متهمان که پس از سرقت دو دستگاه سواری پراید و اوراق کردن وسایل و 
قطعات آن، خودرو را به فروش رسانده بودند، شناسایی و طی یك عملیات دستگیر شدند.این 

مقام انتظامی همچنین گفت: در تحقیقات تخصصی به عمل آمده متهمان اعتراف کردند با 
زیرکی خاصی درب خودرو را باز و با هدایت آن به بیرون از شهر، وسایل و قطعات آن را به 

سرقت می بردند.
سرهنگ مروتی افزود: متهمان در ادامه تحقیقات تخصصی به عمل آمده به ۳6 فقره انواع 
سرقت دیگر نیز اعتراف کردند.رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی گلستان در پایان با اشاره 
به تشکیل پرونده و ارجاع آن به مراجع قضائی خاطرنشان کرد: در بازدید از مخفیگاه متهمان 

تعداد زیادی وسایل نقلیه سرقتی کشف شد.

  معمای سرقت یک میلیون و 6۳۰ هزار دلار از ماشین 
حمل پول صرافی در خیابان منوچهری با گذشت یک ماه 
از زمان سرقت با دستگیری هر ده نفر سارق مسلح و کشف 
اموال سرقتی حل شد.  به گزارش  مهر 2۳ اردیبهشت اهالی 
خیابان منوچهری در تماس خود با پلیس 11۰ خبر از دزدیده 
شدن ماشین حمل پول صرافی به همراه راننده شدند. پس از 
حضور ماموران در محل مشخص شد ده مرد مسلح با حمله 
به ماشین حمل پول صرافی که حامل یک میلیون 6۳۰ هزار 

دلار به ارزش 6 میلیارد تومان بوده است از محل متواری شده 
اند. با بررسی دوربین های مدار بسته نصب در محل مشخص 
شد ادعای مرد صراف واقعی بوده و رد پای سارقان در بازدید 
از دوربین های دیگر نصب محل کشف شد. این سارقین که 
پیش از آن نیز سرقت دیگری در همان محدوده با شیوه خفت 
گیری داشته اند با زیرکی ماموران اداره یکم شناسایی شدند 
و با دستور بازپرس پرونده دستگیری هر ده نفر در دستور کار 
ماموران قرار گرفت. با گذشت یک ماه از زمان وقوع سرقت 6 

میلیارد تومانی سر انجام کاراگاهان اداره یکم پلیس آگاهی با 
شناسایی مخفیگاه هر ده متهم حاضر در صحنه سرقت همه 
متهمان را در یک عملیات منسجم شناسایی و دستگیر کردند.

با انتقال متهمان دستگیر شده به اداره آگاهی تحقیقات از 
متهمان دستگیر شده آغاز شد. بر اساس این گزارش همه 
اموال سرقتی بدون کم و کاست از محل مخفیگاه متهمان 
کشف و ضبط شده در حال حاضر با دستور بازپرس تحقیقات 

از متهمان همچنان ادامه دارد.  

مرد جوان در آتش سوزی خیابان خاوارن سوخت

کشف دو محموله میلیاردي کالاي قاچاق در استان مرکزي 

اعتراف 2 سارق به 3۶ فقره سرقت در گلستان 

انهدام باند سارقان مسلح

کشف ۶میلیاردتومانی اموال مسروقه 

رئیس پلیس آگاهي استان  قم خبرداد:

کشف محموله ۴۵0میلیوني لوازم آشپزخانه قاچاق در قم
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سهم بانوان ازکمیسیون های تخصصی مجلس دهم چند نفر است؟

احتمال صفر ریاست زنان
در حالی که هنوز اعلام رسمی اعضای کمیسیون های حقوقی و قضایی، کشاورزی آب 
و منابع طبیعی و کمیسیون شوراها انجام نشده خبرها حاکی از آن است که تکلیف اعضای 

این کمیسیون ها در جلسه روسای شعب با علی لاریجانی روشن شده است.
به گزارش خبرآنلاین؛ روز پنجشنبه اعتراض ها و تذکرهای شفاهی »زهرا سعیدی« 
نماینده مبارکه در مجلس نتیجه داد و بالاخره او به کمیسیون اقتصادی راه یافت. این زن 
جوان خانه ملت که برای عضویت در کمیسیون صنایع نام نویسی کرده بود از اینکه به 
عضویت کمیسیون صنایع انتخاب نشده بود معترض بود. البته دیگر زنان مجلس نیز چنین 

اعتراض هایی داشتند. 
با این حال در هفته گذشته 2 تن از زنان از جمله »زهرا سعیدی« نسبت به انتخاب 
نمایندگان برای کمیسیون ها به ویژه کمیسیون صنایع و معادن و نحوه انتخاب اعضا در 

صحن علنی خطاب به رییس جلسه تذکر شفاهی دادند.
وقتی صدای زنان مجلس درآمد

وقتی ترکیب نخستین کمیسیون تخصصی مجلس اعلام شد نام یک زن نیز در ترکیب 
آن دیده می شد اما برخلاف انتظاری که از تجربه و تخصص زنان مجلس دهم می رفت 
آن زن هیچ ارتباطی با کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی نداشت و این در حالی 
بود که »طیبه سیاوشی شاه عنایتی« در میان 17 زن حاضر در مجلس دهم تحصیلکرده 
روابط بین الملل بود و با وزارت امور خارجه نیز کار کرده بود. البته این تنها اعتراض وارد به 
ترکیب کمیسیون امنیت ملی نبود اما آنچه مشخص بود اینکه نقش روسای شعب بیش از 

قبل در اعمال سلیقه هویدا می شد.
با این حال موضوع ترکیب کمیسیون ها وقتی بیشتر مورد اعتراض زنان واقع شد که 

اعضای »کمیسیون صنایع و معادن« اعلام شد.
بررسی سوابق و تحصیلات و همین طور تخصص زنان راه یافته به مجلس دهم نشان 
می داد خانم ها »سهیلا جلودارزاده«، »زهرا سعیدی«، »حمیده زرآبادی«، »خدیجه ربیعی 
فرادنبه« تحصیلات و تجاربی دارند که می توان انتظار حضور آنها در کمیسیون صنایع و 
معادن داشت؛ اما با وجود آنکه »سهیلا جلودارزاده« برای ورود به کمیسیون صنایع و معادن 
ثبت نام کرده بود نام او در این فهرست دیده نشد. این در حالی بود که جلودارزاده علاوه بر 
سابقه نمایندگی، تخصص مرتبط با کمیسیون صنایع و معادن داشت و پیشتر نیز در وزارت 

صنعت معادن و تجارت مشاور وزیر بود.
بلافاصله پس از اعلام اسامی این کمیسیون، »زهرا سعیدی« نسبت به نحوه انتخاب 
اعضای کمیسیون تذکر شفاهی داد. نماینده مردم مبارکه در مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه برای تعیین اعضا تخصص، تجربه و سابقه عضویت در کمیسیون ها، باید مدنظر قرار 
گیرد، گفته بود: درحال حضور افراد برای عضویت کمیسیون ها، تحت چه شاخص هایی 
تعیین شده است؟ آیا می شود رئیس شعبه ای براساس سوگندی که یاد کرده آن ۳ شاخصه 
اصلی که در آیین نامه ذکر شده در نظر نگیرد؟ حال چه اتفاقی افتاده که یک دکترای 
مهندسی نفت از حضور در کمیسیون انرژی جامانده است؟ چگونه است که بنده با دو 
مدرک کارشناس ارشد صنایع با تخصص و تجربه و منطقه صنعتی از کمیسیون صنایع 
جا مانده ام؟ در حالی که هر کسی باید براساس تخصص و تجربه خود در کمیسیون ها 

فعالیت کند.
بعد از این اظهارنظر »حمیده زرآبادی« نیز تذکری شفاهی در صحن مطرح کرد. نماینده 
مردم قزوین و آبیک در تذکر خود گفته است: اعضای کمیسیون های تخصصی علی رغم 
عنوان آن، به صورت سلیقه ای انتخاب شده اند، متن آیین نامه برای رفع این مشکلات 

باید اصلاح شود.
4 کمیسیون بدون عضو از زنان

براساس فهرست های اعلام شده، در 4 کمیسیون عمران، اصل 9۰، برنامه بودجه و 
محاسبات و بهداشت و درمان هیچ زنی حضور ندارد. شاید در کمیسیون بهداشت و درمان 
بیش از هر کمیسیون دیگری لازم بود که زنان مجلس نقش آفرینی کنند. لازم نیست مرور 
کنیم که مشکلات سلامت زنان تا چه اندازه اعداد و ارقام قابل توجهی را پیش می کشد. 
تنها کافیست به زقم ابتلای زنان به بیماری ام.اس در مقایسه با مردان نگاه کنیم. این وضع 
از آن رو اهمیت دارد که وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی نیز در این سه سال هیچ 

زنی در سطح مدیران عالی به خدمت نگرفته است.
با این حال وقتی فهرست کمیسیون اجتماعی اعلام شد مشخص شد 4 زن در ترکیب 
این کمیسیون جای گرفته اند ولی باز هم انتظار این بود که کمیسیون اجتماعی تعداد 
بیشتری از زنان را در خود پذیرا شود. با این حال اینک فقط در کمیسیون اجتماعی زنان 
تعداد بیشتری دارند. ولی در مجموع در همه کمیسیون ها یک اقلیت محسوب می شوند. 
در کمیسیون اقتصادی ۳ زن حضور دارند، در کمیسیون انرژی یک زن، در کمیسیون 
صنایع و معادن یک زن، در کمیسیون آموزش و تحقیقات نیز 2 زن حاضر هستند. در 

کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی و فرهنگی نیز هر کدام یک زن حضور دارد.
در همین حال علاوه بر »سیده فاطمه ذوالقدر« که عضویت او در کمیسیون فرهنگی 
اعلام شد، »پروانه سلحشوری« و »طیبه سیاوشی شاه عنایتی« نیز به کمیسیون فرهنگی 

مجلس رفتند. 
همچنین »پروانه مافی« نیز به عضویت کمیسیون شوراها و امور داخلی درآمده است. 

این در حالی است که فراکسیون های متعددی در مجلس شکل گرفته است. فراکسیون 
جوانان با ۳2 عضو که همگی زیر 4۰ سال سن دارند، فراکسیونهای ورزش با 1۳، مرزنشینان 
با 16 و کار و کارگر نیز در پارلمان دهم تشکیل شده و این فراکسیونها در مرحله نام نویسی 

است و تاکنون اساسنامه و نقشه فراکسیونها هنوز کاملًا مشخص نشده است.
احتمال ریاست زنان بر کمیسیون ها به حداقل رسید

در حالی که انتظار می رفت با اکثریت یافتن زنان در کمیسیون اجتماعی آنها بتوانند 
رایزنی برای گرفتن ریاست این کمیسیون را ارزیابی کنند عملا اینک با توجه به ترکیب 
کمیسیون ها و اقلیب بودن زنان نمی توان امیدی به ریاست کمیسیون ها توسط زنان 
داشت. از سوی دیگر باید منتظر ماند و دید نتیجه اعتراض ها و تعیین نتیجه آنها به 
چه سمتی خواهد رفت. در پی اعتراض بیش از ۵۰ نفر از نمایندگان به هیات رئیسه 
درباره عملکرد رؤسای شعب در خصوص ترکیب اعضای کمیسیون های تخصصی مجلس، 
جلسات هیات رئیسه با حضور علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی و اعضای برای 

رسیدگی به این اعتراضات دیروز و امروز برگزار شده است.
این در حالی است که برخی از نمایندگان معترض پس از این جلسات اعلام کرده 
بودند که قصد دارند شکایت و اعتراض خود را از طریق کمیسیون اصل 9۰ پیگیری کنند 
و عده ای نیز عنوان کردند که به دلیل عضویت شان در کمیسیون هایی که مطابق با تخصص 

آنها نیست در هیچ کمیسیونی عضویت پیدا نخواهند کرد.

دریــچه

مشاور رئیس جمهوری و رئیس سازمان اسناد و کتابخانه ملی 
جمهوری اسلامی ایران با بیان اینکه برخی دنبال شکاف بین دولت 
و نظام هستند، گفت: دولت و نظام یکی هستند و تفکیک و تلاش 
برای شکاف بین آنها انحراف است و تخریب دولت در حقیقت تخریب 

نظام می باشد.
سید رضا صالحی امیری چهارشنبه شب در جلسه شورای اداری 
استان قم در تالار معصومیه فرمانداری قم خاطرنشان کرد: مردم به 
سبد زندگی و مطالبات خود نگاه می کنند کاری ندارند که مجلس، 
دولت و یا قوه قضائیه اهداف آنها را تامین کرده باشد، بنابراین ما نباید 

تفکیکی بین دولت و نظام داشته باشیم.

*دولت وارد حاشیه نمی شود
مشاور رئیس جمهور و رئیس سازمان اسناد و کتابخانه ملی 
جمهوری اسلامی ایران گفت: یکی از اهداف دولت روحانی، مساله 
ثبات و آرامش است برخی به دنبال به حاشیه بردن دولت هستند 

ولی دولت وارد حاشیه نمی شود.
صالحی امیری با اشاره به اینکه در دولت یازدهم ثبات اصل 
اساسی است، افزود: در مناقشه و اختلاف مشکل مردم حل نمی شد 
عده ای ممکن است از راه مناقشه به نوایی برسند ولی برای مردم نان 
نمی شوند. وی با اشاره به وضعیت ثبات و آرامش کشور در سال های 
گذشته گفت: در دولت قبل رئیس دولت در مجلس شورای اسلامی 
در انظار عمومی علیه رئیس قوه دیگر افشاگری کرد و انگ زنی، 
تخریب و اتهام نقل مجلس شده بود، اینها همه نتیجه سویی برای 
کشور داشت. صالحی امیری بیان داشت: شاید برخی افراد سوء نیت 
نداشته باشند ولی به کشور لطمه وارد می شود، مردم دچار اغتشاش 

ذهنی خواهند شد. 
وی گفت: ما برای تداوم برنامه های دولت به وحدت نیاز داریم و 
همه با هر سلیقه ای باید در یک مسیر حرکت کنند، کشور صاحب و 
رهبر دارد و دولت مسیری را طی می کند که در چشم انداز توسعه، 
نقطه هدف آن را رهبر معظم انقلاب مشخص کرده و کسی نمی 
تواند این نقطه را گم کند. صالحی امیری افزود: رهبر معظم انقلاب 
یک نگهبان هوشمند در همه عرصه ها برای نظام است، ایشان با 
صراحت و صداقت مسائل را بیان می کنند و فرمایشات ایشان نیز 
برای دولت فصل الخطاب است، اعتقاد ما به رهبری و مقدسات عمیق 
است ولی این دولت از مقدسات برای حیات خود سوء استفاده نمی 
کند. وی ادامه داد: همه ما صف وزرای دولت را در روزهای پنجشنبه 
آخر هفته در قم برای دیدار با علما و مراجع تقلید را می بینیم ولی 
هیچ کدام از این افراد از شهرت علما و مرجعیت برای پیشبرد اهداف 
خود سوء استقاده نمی کند، این انحرافی بود که ما در گذشته به آن 

معترض بودیم.

*رئیس جمهوری متعلق به هیچ حزب و جناحی نیست
صالحی امیری بیان داشت: ما به همدلی، همنوایی، سازگاری و 
عدم مرزبندی های کاذب اعتقاد راسخ داریم، رئیس جمهور متعلق 
به هیج حزب و جناحی نیست و این نکته مهمی است. وی ادامه داد: 
در عرصه سیاست خارجی دولت به تعامل اعتقاد دارد، در سیاست 
خارجی یک روش تهاجمی و تقابلی است که ما آن را تجربه کردیم، 
سیاست دیگر، تعاملی است که با این روش، منابع تامین قدرت ما 
نسبت به گذشته تغییر ماهوی پیدا کرده است. صالحی امیری بیان 
داشت: امروز قدرت نرم حرف اصلی را می زند و این به معنای نفی 
قدرت سخت نیست، در گذشته منابع قدرت تانک و توپ بود ولی 
امروز قدرت نرم تعیین کننده است و رسانه ها از کانون قدرت نرم 
هستند. وی دیپلماسی را از ابزارهای قدرت نرم دانست و گفت: اگر از 
طریق مذاکره و تعامل منافع ملی را تامین کنیم چه نیازی به تقابل 
وجود دارد؟ در گذشته یک دولت فکر می کرد از طریق تقابل به 
هدف خود می رسد ولی در حقیقت نه تنها نرسیده است بلکه کشور 
را در شرایط سختی قرار داد. وی ادامه داد: بیش از تحریم، مساله 
تهدید برای کشور مشکل ساز شده بود، درعرصه بین الملل وضعیت 
خوبی نداشتیم جوانان ما را در دانشگاه ها ثبت نام نمی کردند، تجار 
ما را نمی پذیرفتند، ولی دولت یازدهم در چارچوب خطوطی که 
رهبر معظم انقلاب تعیین کرده بود دنبال پاره کردن این زنجیر بود.

*دولت زنجیر تحریم ها را پاره کرد
وی بیان داشت: پاره کردن زنجیر تحریم و تهدید، هدف اصلی بود 
و چیزی که امروز اتفاق افتاده، پاره کردن این زنجیره است به گونه ای 
که صهیونیست ها راضی نیستند و بین آمریکا و اسرائیل در این زمینه 
اختلاف و شکاف ایجاد شده و درهسته ای این اتفاق افتاده است. وی 
ادامه داد: در گذشته افکار عمومی جهان نسبت به ما ذهنیت خاصی 
پیدا کرده بودند، گفت: در سفری که به چین داشتم سوالات عجیبی 
از ایران می پرسیدند و حتی سوال می کردند آیا زنان در ایران آزاد 
هستند به خیابان بیایند، امروز این ذهنیت افکار عمومی جهان نسبت 
به کشور ما تغییر پیدا کرده و کشورهای غربی نیز خلع سلاح شدند 

و بهانه از آنها گرفته شد.
وی گفت: ما اگر در مسیر گذشته حرکت می کردیم به کدام 

هدف می رسیدیم؟ برای خروج از این وضعیت باید تغییر مسیر می 
دادیم، هدف اصلی تغییر پیدا نکرده بلکه مسیر تغییر کرد، برخی 
اصرار دارند که بگویند مقامات عالی نظام در جریان نیستند، در حالی 
که رهبر معظم انقلاب جزئیات مسائل را می دانند و از پشت تریبون 

دستوراتی را در مورد جزئیات به آقای صالحی دادند.

*دولت یازدهم از رهبر انقلاب هزینه نمی کند
وی ادامه داد: این درست نیست که دولت همیشه از مشورت 
های رهبری برای رسیدن به اهداف خود خرج کند، ما باید سپر 
رهبری شویم نه رهبر انقلاب را سپر خود قرار دهیم، اگر حسن و کار 
خوبی صورت می گیرد برای ملت و رهبری است اگر اشکالی است 
برای دولت می باشد و ما به این مساله اعتقاد داریم. وی گفت: رهبر 
معظم انقلاب بارها صحت، سلامت و امین بودن تیم مذاکره کننده 
هسته ای را تایید کردند، این دولت معتقد است که نگاه ناکجاآباد را 
به سمت توسعه تغییر داده و تعامل را با حفظ خطوط قرمز جایگزین 
تقابل کرده است. وی ادامه داد: مسیر حرکت اقتصادی دولت صحیح، 
ولی کند است چون نیاز به سرمایه گذاری بیشتر داریم، در سال 
9۰ درآمدما از نفت 114 میلیارد دلار بود و امروز به شدت کاهش 
یافته و اداره کشور با این وضعیت کار مشکلی است ولی دولت با 
همه سختی ها، از مسائل عبور کرد. صالحی امیری گفت: برخی 
اعضای کابینه ماند اسحاق جهانگیری می گفتند بعد از انقلاب و 
جنگ چنین شرایط سختی را ندیده بودیم، درهمین وضعیت برخی 
به بازنشستگان نیروهای مسلح پیامک داده بودند که حقوق به شما 
نمی دهند بیاید تجمع کنید. وی ادامه داد: آیا این درست است که 
مردم را تحریک به تجمع کنیم؟ اصلی که از اساس دروغ بود، حقوق 
بازنشستگان بعد از چند روز پرداخت شد. وی گفت: جهت گیری 
دولت در عرصه سیاسی، اقتصادی، داخلی و خارجی صحیح است، 
ما به جای فریب مردم و کارهای روزمره جهت جلب رضایت لحظه 
ای مردم، دنبال کارهای بلند مدت هستیم، ما می توانستیم با 7۰۰ 
میلیارد دلار زیرساخت های کشور را بهتر اداره و حتی بخشی را پس 

انداز و در صندوق ذخیره ارزی داشته باشیم.
صالحی امیری خاطرنشان کرد: سیاست دولت این است که با 
این وضعیت موجود کشور را در مسیر توسعه قرار دهد، نباید کارهای 
بنیادی را فراموش کنیم، کارهای کوتاه مدت به ضرر ملت است و 
هرگز صلاح نیست، دولت ها می آیند و می روند ولی ملت برای 
همیشه می ماند و نباید کارهای بلندمدت را فدای لبخندهای زودگذر 

و کارهای کوتاه مدت کنیم.
این فعال سیاسی گفت: دولت قبل تنها در عرصه ورزش سه هزار 
و 66۰ مورد کلنگ زده و 6۰ هزار میلیارد ریال در این زمینه بدهی 

به جای گذاشته است.

*چالش های عمده دولت
وی گفت: دولت یازدهم امروز با دو چالش عمده مواجه است 
یکی پاسخ به چالش های گذشته و دیگری نیازهای روز است. باید 
با تلاش سنگین بتوانیم این مشکلات را رفع کنیم، ما کشور را در 
شرایط بسیار سخت تحویل گرفتیم و اگر دقایقی از این وضعیت برای 
مردم تبیین شود باعث تکدر جدی آنها خواهد شد. وی اظهار داشت: 
دولت با مردم صادق و شفاف است و مردم نیز قانع می باشند، راه 
نجات ما برای توسعه نیز جلب اعتماد و مشارکت مردم است و سرمایه 

اجتماعی موتور متحرکه برای رسیدن به هدف است.
وی گفت: مردم در لحظه های خاص، تصمیم خاص می گیرند، 
مردم ما گاهی حرف و سخن نمی گویند ولی در مقطع ای نظر خود 
را تحمیل می کنند. انتخابات سال 92 و هفتم اسفند و اردیبشهت 

ماه پیام رای مردم به ما است.

* باتهمت، افترا و انگ زدن ها راه به جایی نمی بریم
وی با اشاره به اینکه بی اخلاقی مشکل اصلی کشور است، گفت: 
ما در سال جدید برای رسیدن به توسعه و پیشرفت قبل از هر اقدامی 

نیازمند رسیدن به قله های اخلاق و فضیلت هستیم.
وی گفت: مشکل اول کشور، مساله اخلاق است و اگر بستر اخلاق 
در جامعه درست شود سایر مسائل نیز برطرف و سامان پیدا می کند. 
وی ادامه داد: اگر امروز ما در عرصه اقتصاد با معضل گران فروشی و 
فساد، در حوزه اجتماعی با مساله بیماری هایی مانند ایدز، فحشا و 
اعتیاد و در سیاسیت با انگ، تهمت و تخریب مواجه هستیم ریشه 

همه در بی اخلاقی است.
صالحی امیری تصریح کرد: ما قبل از هر اقدامی باید به سرمایه 
بزرگ اخلاق برسیم و با فضیلت و اخلاق جامعه را اداره کنیم 
وباتهمت، افترا و انگ زدن ها راه به جایی نمی بریم. مشاور رئیس 
جمهوری یادآورشد: حتی مقدمه تحقق اقتصاد مقاومتی را فضلیت 
و اخلاق می دانم. صالحی امیری با اشاره به ظرفیت های نظام برای 
تحمل سلیقه های مختلف سیاسی گفت: نظام جمهوری اسلامی 
تاکنونهمه گفتمان ها را با تنوع سلیقه ها در درون خود حفظ و جذب 
کرده است، به دلیل همین ظرفیت بالای نظام، در هر دوره گفتمان 

خاصی برای پاسخ به نیازهای جامعه شکل گرفته است.

*گردش قدرت علت ماندگاری نظام
مشاور رئیس جمهوری مهمترین رکن بقای نظام جمهوری 
اسلامی را گردش قدرت دانست و گفت: گاهی برخی در عرصه های 
رقابت سیاسی به مردم به نوعی القاء می کردند که ما کاندیدای خاص 
هستیم ولی رهبر انقلاب فرمود هر کس از فیلتر شورای نگهبان عبور 
کند، مورد تایید نظام است. وی ادامه داد: در نظام جمهوری اسلامی 
هیچ کس نمی تواند بگوید من هستم و دیگران نباشند، این گردش 
قدرت به صورت مداوم به نظام سیاسی ایران حیات و بقا داده و خواهد 
داد. صالحی امیری گفت: در سال 92 ظرفیت نظام برای همه سلیقه 
ها و ظرفیت ها بسیار بالا بود، برخی تلاش می کنند عرصه و دایره 
نظام را تنگ و دیگران را غیرخودی و خود را خودی جلوه دهند ولی 
در اندیشه امام و رهبری همه اندیشه ها در چارچوب نظام می توانند 
حضور داشته باشند. مشاور رئیس جمهور و رئیس سازمان اسناد و 
کتابخانه ملی جمهوری اسلامی ایران خاطرنشان کرد: در مجلس 
دهم نیز همه نهله های فکری امکان ظهور و بروز دارند و چیزی که 
در انتخابات اتفاق افتاده، اراده مردم بود و کسی نتوانست در آن خللی 
وارد کند. صالحی امیری اظهار داشت: در سال 92 باور واقعی همه 
ما این بود که رهبر معظم انقلاب اجازه هیچ دخل و تصرفی را در 
آرای مردم نخواهد داد و اراده رهبر معظم انقلاب در سال 92 با لبیک 

ملت ایران پیروز شد.
وی خاطرنشان کرد: به دلیل اینکه اراده نظام جمهوری اسلامی 
برگزاری انتخابات سالم، شنیدن اراده، رای و رعایت حقوق مردم 

است، همیشه از دل دولت ها، یک دولت مخالف بیرون می آید.

*پیام صندوق های رای
وی اظهار داشت: ما هر انتخابات یک رای داریم و یک صدای رای، 
به عنوان نمونه مردم در هفتم اسفند ماه با حضور خود در صحنه 
انتخابات رای داده و کاندیدای مورد نظر خود را انتخاب کردند، ولی 
یک صدای رایی هم دارند که مطالبه مردم است و مطالبات مردم 
هیمشه در دل صندوق ها نهفته است. صالحی امیری گفت: باید در 
کنار شمارش آرا به مطالبات مردم که از درون صندوق ها شنیده می 

شود پاسخ مثبت داده شود.
وی ادامه داد: اگر آرای مردم نتواند در معیشت، اقتصاد و حل 
آسیب های اجتماعی تاثیرگذار باشد جامعه دلسرد خواهد شد، هیچ 
کس شانی جز خدمت به مردم ندارد و دولت به این اصل وفادار است.

وی بیان داشت: دولت یازدهم در شرایط بسیار سختی کشور را 
تحویل گرفت، اختلاف سلیقه ها همیشه فرع و وحدت، همدلی و 
اشتراک ما برای رسیدن به اهداف عالی نظام باید اصل باشد، ما با 
وجود اختلاف های فکری ولی در اصل نظام، امام، رهبری و فقاهت 
هیچ اختلافی نداریم. وی گفت: اصل مهم سعه صدر، تحمل مخالف 
و مدارا است و دولت این اصل را به صورت جدی در سرلوحه کار 
خود قرار داده و باور دارد کسانی دیگری هم در این نظام هستند و 
حق دارند. وی ادامه داد: ما باید اصل تنوع را به رسمیت بشناسیم 
وگرنه این نظام با این اهداف عالی، به مقصد نمی رسد ما نباید خود 
را سواره و دیگران را پیاده بپنداریم و شهروند درجه دوم نیز در کشور 
نداریم. صالحی امیری گفت: هر دولتی با یک شعار و ادعا سر کار می 
آید یکی شعار سازندگی، یکی اصلاحات سیاسی، دیگری عدالت و 
...، ولی مرجع قضاوت که تا چه اندازه موفق بودند، مردم هستند. وی 
در بخش دیگری از سخنان خود گفت: یکی از سیاست های دولت 
یازدهم، تغییر نگاه به توسعه کشور بود، قبل از این مسیر توسعه 
کشور به ناکجاآباد بود و اگر در آن مسیر گذشته سیر می کردیم به 
مقصود نمی رسیدیم. صالحی امیری بیان داشت: در سال 92 اماری 
مطابق دریافت گزارش و آمارهای نهادهای مرجع مانند بانک مرکزی، 
مسیر کشور در ریل اصلی قرار نداشت ولی دولت با تلاش های شبانه 
روزی، کشور را در مسیر و ریل اصلی خود قرار داد و اگر شرایط 
گذشته را ادامه می دادیم معلوم نبود امروز کجا باشیم. وی یادآورشد: 
آیا کشوری که از رشد مثبت 1۰ به منهای شش رسیده و رشد آن 
منفی شد می تواند ادعای توسعه داشته باشد؟ وضعیت تورم و اشتغال 

ما در گذشته به کجا رسیده بود؟

*مرز بین نقد و تخریب
وی با اشاره به اینکه نقد با تخریب متفاوت است، گفت: هیچ کس 
نسبت به نقد مشکلی ندارد ولی تخریب چیز دیگری است، نقد با 
هدف خیرخواهانه و از روی دلسوزی است ولی تخریب با هدف انتقام 
جویانه است. وی گفت: نقد دنبال آگاهی بخشی ولی تخریب دنبال 
تحریک افکار عمومی است، برخی رسانه ها بی انصافی می کنند، نقد 
همراه با درک موقعیت های موجود، همراه با اخلاق، همه جانبه گرا 
و تامین کننده منافع ملی همراه با رعایت قواعد بازی است. صالحی 
امیری خاطرنشان کرد: تخریب با رویکرد یکجانبه گرایی، ضد اخلاقی 
و دنبال تامین منافع شخصی است، ما می گوییم هر دولتی نقد نشود 
فاسد می شود ولی تخریب مانند موریانه است که نظام را با چالش 
مواجه می کند، بنابراین باید در چارچوب مطالبات مردم حرکت کرد.

*حاشیه سازی ائتلاف وقت است
وی گفت: خیلی ها دنبال بردن دولت به حاشیه هستند و این 
چیزی جز ائتلاف وقت نیست، بازی باید جوانمردانه و با حفظ اصول 
اخلاقی باشد و ما نباید وارد فضا و مرزهای غیراخلاقی شویم وگرنه در 
گفتار و عمل دچار تعارض خواهیم شد. وی ادامه داد: همه باید دنبال 
آرامش و ایجاد یک فضای آرام در کشور باشیم در محیط انگ زنی، 
انتقام و تخریب، توسعه شکل نمی گیرد و استراتژی اول دولت در 
سال 9۵ توجه به اقتصاد مقاومتی آن هم در عمل است نه در شعار.

وی گفت: بخشی از اقداماتی که در گذشته صورت گرفت توهین 
به ارکان نظام بود.

*ضرورت تولید گفتمان اقتصاد مقاومتی
وی گفت: گفتمان اقتصاد مقاومتی را باید تولید و آن را به گفتمان 
اجتماعی تبدیل کنیم، آیا اکنون در میان مردم نیاز به اقتصاد مقاومتی 
ایجاد شده؟ اگر این امر تبیین شود مردم استقبال خواهند کرد، باید 
اقتصاد مقاومتی به گفتمان ملی تبدیل شود و آن را از سطح ملی به 
سطح اجتماعی بکشانیم. وی ادامه داد: در مورد اقتصاد مقاومتی باید 
اجماع سازی و برای مردم شکافته شود و همه یکصدا، فریاد اقتصاد 
مقاومتی سر بدهند. صالحی امیری بیان داشت: آیا اینکه عده ای 
اقتصاد مقاومتی را به حربه ای علیه دولت تبدیل کنند این صدای 
واحد است؟ روحانیت و حوزه ها باید گفتمان اقتصاد مقاومتی را در 

سراسر کشور ترویج دهند،
وی ادامه داد: ساختار سازی در اقتصاد مقاومتی نیز بسیار مهم 
است و مراجع تقلید امین مردم هستد و بیان یک مرجع یک جامعه 
را دستخوش تغییر خواهد کرد و تاثیرگذاری آنها بسیار بیشتر است و 

باید از این ظرفیت استفاده شود.
به گزارش ایرنا، وی گفت: برخی شبهه می کنند که محراب، 
سخنرانی و مسجد کارکرد خود را از دست داده ولی اینگونه نیست 
و باید از ظرفیت آنها در اقتصاد مقاومتی استفاده کرد. وی ادامه داد: 
اقتصاد مقاومتی به معنای ریاضت کشیدن و اینکه در خانه سبزی 
بکاریم و یا مرغ پرورش دهیم نیست، اقتصاد مقاومتی برون زا، درون 

گرا و دارای شاخص های مهم است.

صالحی امیری در جلسه شورای اداری استان قم:

تلاش برای ایجاد شکاف بین دولت و نظام انحرافی است

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی
خواهان: مجید رعیت شاحمزه فرزند مرتضی آدرس: قم، خ 19 دی، ک 7۵، 4 راه 
اول، پ 7۵. خوانده: رحیم بیاتی. خواسته: تقاضای استرداد پلاک یک دستگاه خودرو وانت 
پیکان به شماره انتظامی ایران 16 - ۳2۵ س 24 مقوم به مبلغ ۳/1۰۰/۰۰۰ ریال. در تاریخ 
1۳9۵/2/1۸ خواهان مجید رعیت شاحمزه دادخواستی به طرفیت خوانده رحیم بیاتی به 
شرح خواسته تقاضای استرداد پلاک یک دستگاه خودرو وانت پیکان به شماره انتظامی 
ایران 16 - ۳2۵ س 24 مقو به مبلغ ۳/1۰۰/۰۰۰ ریال به شعبه ۳1 تقدیم که به شماره 
9۵۰99۸2۵2۳1۰۰2۳۰ ثبت و برای روز 1۳9۵/۵/27 ساعت 9 صبح وقت رسیدگی 
تعیین گردیده است. و با توجه به مجهول المکان بودن خوانده حسب درخواست خواهان 
و موافقت دادگاه مستندا به ماده 7۳ قانون آئین دادرسی مدنی مراتب یک نوبت در یکی از 
جراید کثیرالانتشار آگهی می گردد خوانده مذکور می تواند از تاریخ نشر آگهی جهت اعلام 
آدرس و دریافت نسخه ثانی دادخواست و ضمائم به دفتر دادگاه مراجعه و یا در وقت مقرر 
فوق جهت رسیدگی در این شعبه حضور بهم رساند بدیهی است در صورت عدم حضور 

دادگاه غیابا رسیدگی و اتخاذ تصمیم خواهد نمود. 
دفتر شعبه 31 شورای حل اختلاف شهرستان قم - پوربافرانی

 
تندرو بودن اما ویژگی اکثر کسانی است که پیگیر پروژه 
تک دوره ای شدن دولت حسن روحانی هستند. گمانه ای 
که اولین بار در سال 9۳ حمیدرضا ترقی از اعضای مرکزی 
حزب موتلفه اسلامی مطرح کرد و کلیدی شد برای فتح 
باب پروژه تک دوره ای شدن روحانی و حملات جدید بر 

ضد دولت.
یک سال بعد هفته نامه یالثارات ارگان رسانه ای منتقد 
دولت، دوباره به این موضوع ورود کرد تا پروژه یک دوره 
ای شدن ریاست جمهوری روحانی جدی تر از قبل توسط 

منتقدان دولت پیگیری شود.
پروژه ای که تندروها کلید زده بودند، راه جدیدی را پیش 
روی حامیان محمود احمدی نژاد گذاشت، گرچه آنها تلاش 
دارند سفرها و تحرکات این ماه های اخیر رییس دولت سابق 
را امری در راستای تبیین خط امام معرفی کنند اما کیست 
که نداند احمدی نژادی های حاضر در سیاست به جد به 
دنبال بازگرداندن آن مرد رفته به پاستور هستند و »یک 
دوره« ای شدن دولت روحانی همان چیزی است که آنها را 

در تحقق این آمال و آرزوها کمک خواهد کرد.
حامیان احمدی نژاد  به جای رسانه های رسمی کشور، 
این روزها فضای مجازی را برای کار رسانه ای انتخاب کرده 
اند و به صورت هماهنگ سعی دارند تا با تکرار کلید واژه تک 
دوره ای بودن دولت روحانی این موضوع را تمام شده جلوه 
دهند و فضای سیاسی شبکه های اجتماعی را اینگونه در 

دست خود بگیرند. 
به گزارش خبر آنلاین، امری که از سوی تندروهای 
از  دسته  این  آنکه  چه  است،  شده  اجابت  هم  اصولگرا 
اصولگرایان در روزهایی که تریبون کمی برای اظهارنظر 
دارند، شبکه های اجتماعی از اینستاگرام تا تلگرام را فرصت 

مغتنمی برای تاختن به دولت روحانی می دانند.
حامیان رئیس دولت نهم و دهم که انتخابات سال 92 را 
از دست داده اند و اصولگرایان تندرو که اسفند 94 دستشان 
را از مجلس کوتاه کرده است، در تلاشند که با پیگیری پروژه 
تک دوره ای شدن روحانی از این کلاه نمدی برای خود 

ببافند.
البته این پروژه مخالفان، در دو جریان اصولگرا و اصلاح 
طلب شناخته شده است تا جایی که از علی لاریجانی رئیس 
مجلس شورای اسلامی و  باهنر دبیرکل جبهه پیروان تا 
محمدرضا عارف و حسین مرعشی از چهره های اصلاح طلب 
از مخالفان جدی این پروژه هستند و هر یک آن را تلاش 
منتقدان دلواپس دولت می دانند نه یک تحلیل سیاسی 

واقعی.
در جدول زیر تلاش شده است به اهم اظهارات چهره های 
سیاسی اصولگرا و اصلاح طلب در رابطه با »تك دوره ای شدن 

دولت روحانی« اشاره شود:

آیا حامیان احمدی نژاد از این نمد، کلاهی برای خود خواهند بافت؟!

خواب تندروها برای »تک  دوره  ای« شدن روحانی

آخرین مهلت ارائه 
الکترونیکی اظهارنامه 

مالیاتی از طریق سامانه 
 www.TAX.gov.ir

حداکثر تا پایان خردادماه 
سال جاری است. 
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پاره اى از آتش است
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شهردار قم گفت: احداث فضای سبز 
در اطراف سایت های جمع آوری زباله برای 
آژانس حمل  ایجاد  و  غبارها  و  گرد  دفع 
پسماندهای عمرانی برای جلوگیری از تخلیه 
نخاله ها به صورت متفرقه باید در شهر قم 

انجام شود.
دکتر سقائیان نژاد شب گذشته در جلسه 
شورای اداری استان قم در تالار معصومیه 
با بیان اینکه این استان دارای شرایط آب 
و هوایی خشك است، اظهار کرد: مباحث 
زیست محیطی برای قم اهمیت بسیاری 
زیرساخت ها  به  اگر  علت  همین  به  دارد 
توجه نداشته باشیم در این شهر با مشکلات 

بسیاری مواجه می شویم.
روزانه 7۰۰ تن  اینکه  به  اشاره  با  وی 
پسماند عمومی در قم دفن می شود، اضافه 
کرد: این میزان زباله آب، خاك و محیط را 
آلوده می  کند به همین علت کاهش، تفکیك 
کنترل  زباله ها،  دفن  از  پرهیز  و  مبدا  از 
عمومی  نقل  و  حمل  افزایش  ریزگردها، 

عنوان  به  شهروندی  فرهنگ  ترویج  و 
بهبود  برای  شهری  مدیریت  اولویت های 
وضعیت زیست محیطی شهر قم مورد توجه 

قرار گرفته است.
شهردار قم از آموزش 4۰ هزار نفر در 
راستای تحقق هدف تفکیك زباله از مبدا 
یاد و خاطرنشان کرد: قم دارای هشت نوع 
پسماند بوده که از میان آنها  هفت هزار و 
۵۰۰ تن پسماند ساختمانی و 7۰ تن پسماند 

فضای سبز است.
وی با تاکید بر اینکه تاکنون یك درصد 
از سهم بازیافت شهری افزایش یافته است، 
دستاوردهای  به  رسیدن  کرد:  تصریح 
گسترده تر در این حوزه نیازمند مشارکت 
بیشتر شهروندان است؛  اکنون روش های 
سنتی دفن زباله قدیمی شده به همین علت 
تصمیم گرفته تا با مشارکت بخش خصوصی 
و هزینه ای بالغ بر 12۰ میلیارد تومان که یك 
سوم آن را شهرداری بر عهده دارد تا پایان 
سال 9۵ عملیات دفن زباله در شهر قم را به 

پایان می رسانیم. سقائیان نژاد بی خطرسازی 
زباله های عمومی را از اولویت های شهرداری 
از  تن  کرد: 6  خاطرنشان  و  برشمرد  قم 
پسماندهای عفونی توسط شهرداری و دو تن 
دیگر توسط پیمانکاران از مطب ها جمع آوری 
می شود اما اکنون 4۰۰ پزشك که ۵۰ درصد 
مطب های سطح شهر را تشکیل می دهند 
در تفکیك زباله های عفونی مشارکت ندارند و 
این امر تهدیدهایی را به دنبال خواهد داشت 
که امیدواریم با تدبیر مسؤولان برطرف شود. 
وی با بیان اینکه فضاهای سبز در اطراف 
سایت های جمع آوری زباله برای دفن گرد 
و غبارها ایجاد می شود، عنوان کرد: آژانس 
حمل پسماندهای عمرانی برای جلوگیری از 
تخلیه نخاله ها به صورت متفرقه باید در شهر 

قم ایجاد شود.
افزایش  اینکه   به  اشاره  با  سقائیان نژاد 
خاك،  تثبیت  ریزگردها،  جذب  رطوبت، 
پوشاندن  و  فرسایش  از  جلوگیری 
ناهنجاری های طبیعی از آثار مثبت کاشت 

کنونی  سرانه  کرد:  مطرح  درخت هاست، 
شهر قم 16 متر مربع است که باید بر اساس 

استانداردها به ۳۰ متر مربع برسد.
شهردار قم از وجود هزار و ۸6۵ هکتار 
فضاهای سبز شهری و غیر شهری در قم 
یاد کرد و گفت: تکمیل کمربند سبز شهری 
با پنج هزار هکتار فضای سبز از برنامه های 
امیدواریم  که  است  بلند مدت شهرداری 
مسؤولان استانی در این زمینه مشارکت های 

لازم را داشته باشند.
وی یادآور شد: هزینه احداث یك هکتار 
میلیون  و 4۰۰  میلیارد  یك  پارك شهری 
تومان و هزینه نگهداری این فضا در طول 

سال 6۵۰ میلیون ریال است.
سقائیان نژاد تحقق مدیریت واحد شهری 
استانی  مسؤولان  مشارکت  به  وابسته  را 
دانست و ادامه داد: امیدواریم در سال اقتصاد 
اقدامات  بتوانیم  عمل  و  اقدام  مقاومتی، 
مطلوبی در راستای رسیدن به معیارهای 

شهر استاندارد گام های مطلوبی برداریم.

رئیس مرکز بهداشت استان قم گفت: از 
اول ماه مبارک رمضان تاکنون هزار و 191 
کیلو انواع مواد غذایی غیر قابل مصرف در قم 

از سطح عرضه و مصرف خارج شد.
مرتضی آقاحسنی در خصوص اجرای 
طرح نظارت های بهداشتی معاونت بهداشت 
ماه مبارک  دانشگاه علوم پزشکی قم در 
رمضان گفت: معاونت بهداشت در ایام ماه 
مبارک رمضان نیز همانند دیگر ایام سال 

اقدام به نظارت و بازرسی از مراکز تهیه و 
توزیع غذا کرده و نظارت های بهداشتی خود 

را تشدید کرده است.
وی گفت: خارج کردن بیش از یک تن 
مواد غذایی غیرقابل مصرف از سطح عرضه و 
مصرف از ابتدای ماه مبارک رمضان تاکنون 
در  که  بوده  نظارتی  اقدامات  این  از  یکی 
راستای گسترش سلامت و بهداشت استان 
قدم برداشته است. رئیس مرکز بهداشت 

قم گفت: از اول ماه مبارک رمضان تاکنون 
هزار و 191 کیلو انواع مواد غذایی غیر قابل 
خارج  مصرف  و  عرضه  سطح  از  مصرف 
شد که از این مقدار، ۳۸۵ کیلوگرم از آن 

اختصاص به زولبیا و بامیه داشت.
آقاحسنی ادامه داد: با تشدید نظارت های 
بهداشتی بر مراکز تهیه و عرضه مواد غذایی 
حساس 14۰۰ بازرسی انجام شده است که 
2۳۳ مورد از آن در قنادی ها و مراکز پخت و 

فروش آش و حلیم بوده که در همین راستا 
77 مورد نمونه برداری به منظور آزمایش 

انجام شده است.
بهداشت  بازرسان  اکیپ  وی گفت: 6 
محیط معاونت بهداشت تا پاسی از شب در 
سطح شهر حضور داشته و اقدام به نظارت 
بر اغذیه فروشی ها، مراکز تهیه و توزیع مواد 
غذایی، اماکن عمومی و بین راهی و برخورد 

قاطع با متخلفان می کنند.

شهردار قم:

آژانس حمل پسماندهای عمرانی در قم ایجاد شود

از ابتدای ماه رمضان؛

یک تن مواد غذایی غیرقابل مصرف در قم از سطح عرضه خارج شد

نامحــرمانه
تصمیم جدید دولت برای کالاهای ممنوعه وارداتی

دولت به تازگی تصمیم جدیدی در خصوص ترخیص کالاهای ممنوعه وارداتی که پیش از ممنوع 
شدن ثبت سفارش شده باشند، صادر کرده است. براساس اعلام وزارت صنعت، معدن و تجارت، ممنوعیت 
کالا  با توجه به درخواست دستگاه های متولی و غالبا در راستای حمایت از تولید داخلی اعمال می شود 
اما همواره تلاش می شود که حقوق افرادی که پیش از اعلام ممنوعیت واردات این کالاها، اقدام به ثبت 
سفارش کرده اند، حفظ شود. از آنجا که ثبت سفارش قبل از ممنوعیت واردات کالا طبق ماده 11 آیین نامه 
اجرایی قانون مقررات صادرات و واردات با رعایت شرایط مندرج در آن، جزو حقوق مکتسب متقاضی 
محسوب می شود، بر اساس ابلاغ سازمان توسعه تجارت مقرر شده مکانیزم بررسی و تایید ثبت سفارش 
فقط از طریق مراجعه متقاضیان به دفتر مقررات صادرات و واردات صورت گیرد. بر همین اساس از این پس 
متقاضیان واردات این نوع کالاها باید پس از مراجعه به دفتر مقررات صادرات و واردات، با ارایه درخواست 
کتبی و تکمیل فرم کارتکس در این خصوص اقدام کنند. سازمان توسعه تجارت از سازمان صنعت، معدن 
و تجارت استان ها خواسته با امعان نظر، از تمدید و تایید درخواست های واصله برای ثبت سفارش کالاهای 
ممنوعه بدون رویت کارتکس تایید شده توسط دفتره مربوطه در سازمان، جددا خودداری کنند.این خبر 

را مهر منتشر کرده است.

جزئیات تازه از حادثه شهران
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری تهران جزئیات حادثه شهران را تشریح کرد. مهندس 
سیدجعفر تشکری هاشمی در خصوص حادثه انفجار صبح دیروز در منطقه شهران، گفت: در ساعت 
4:۳7 دقیقه بامداد، لوله گاز 1۸ اینچی منفجر می شود. وی با بیان اینکه مترو در 2۵ متری سطح زمین 
در حال ساخت است، گفت: این اتفاق به احتمال زیاد به علت فشار جانبی و جرقه های ناشی از کابل 
برق رخ داده است. معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری تهران با بیان اینکه نشتی گاز به لایه زیر 
خاک راه یافته و جرقه ناشی از قطع شدن سیم های زیر لوله باعث رخداد این انفجار شده است، گفت: 
آتش در دو دامنه متصاعد می شود؛ به گونه ای که آتش علاوه بر اینکه به تونل در دست ساخت مترو 
نفوذ می کند، آسفالت را شکافته و به سطح زمین می رسد و یک ساختمان اداری خالی از سکنه دچار 
حریق شده و به پنج ساختمان مسکونی و ادارای خسارات جزئی می شود. وی افزود: نهایتا در ساعت 
شش صبح جریان گاز قطع می شود و آتش سوزی مهار شده و عوامل آتشن شانی که مشغول تخلیه 
ساکنان بودند به امر اتباع حریق مشغول می شوند. تشکری هاشمی در مورد فوت دو کارگر گفت: از 
دو کارگر داخل تونل هیچ اطلاعی در دست نیست و امکان فوت آنها وجود دارد اما هرگونه اظهارنظر 

در این خصوص قطعی نیست. این خبر را ایسنا منتشر کرده است.

بازداشت بازیگر ترک به اتهام فروش کالای ممنوعه به ایران
یک بازیگر سابق ترکیه به اتهام فروش کالای ممنوعه ای که می تواند در تولید موشک به کار رود به 
ایران، در نیویورک بازداشت شد.اردال کویومجو 44 ساله و رئیس شرکت گلوبال متالورجی روز پانزدهم 
ژوئه به اتهام نقض قانون بین المللی که تجارت با ایران را محدود می کند، گناهکار شناخته شد.در 
کیفرخواست گفته می شود که کویومجو بیش از 4۵۰ کیلوگرم پودر فلزات کبالت-نیکل را که در ساخت 
موشک و فضاپیما و همچنین در تاسیسات اتمی استفاده می شود برای صادر به ایران جمع آوری کرده 
است.او با شریک خود پودر فلزات فوق را قبل از ارسال به ایران به ترکیه فرستاد.کیفرخواست خواستار 
2۰ سال زندان برای کویومجو و همچنین پرداخت یک میلیون دلار جریمه نقدی شده است. اما انتظار 
می رود که در نهایت پنج سال زندان در انتظار کویومجو باشد. حکم نهایی او در ماه اکتبر صادر خواهد 
شد.وزارت دادگستری آمریکا می گوید کویومجو پودر فلزا نیکل را از یک شرکت آمریکایی در اوهایو خرید 
و بدون دریافت مجوز دفتر کنترل سرمایه های خارجی وزارت خزارنه داری، از طریق یک شرکت در 

ترکیه به ایران فروخت.

خاوری در کانادا هم درگیر پرونده قضایی شد
محمودرضا خاوری که چند سال قبل به کانادا فرار کرد، با شریک مالی خود به اختلاف خورده و حالا 
از وی در دادگاهی در اونتاریو شکایت شده است.  پایگاه بلومبرگ روز جمعه از درگیری قضایی »محمود 
رضا خاوری« در کانادا خبر داده و نوشته است که وی و پسرش با شریک اقتصادی شان به اختلاف برخورد 
کرده اند. خاوری مدیر عامل پیشین بانک ملی ایران است که در سال 1۳9۰ در پی اتهام دست داشتن در 

فساد مالی، به کانادا فرار کرد. این خبر را فارس منتشر کرده است. 

مرگ روزانه ۶۱ ایرانی در حوادث رانندگی
رئیس کل دادگستری استان البرز گفت رئیس کل دادگستری استان البرز گفت: روزانه 61 شهروند 
ایرانی در کشور بر اثر تصادفات رانندگی جان خود را از دست می دهند. فاضلیان گفت: در ۳2 سال گذشته 
تعداد ۸۵۰ هزار نفر به دلیل حوادث رانندگی جان خود را از دست دادند، همچنین در این مدت بیش 
از نه میلیون نفر مصدوم و 4۳6 هزار نفر روانه زندان شدند. وی اظهار کرد: در 1۰ سال گذشته شاهد 
فوت 2۳۵ هزار شهروند در تصادفات جاده ای بودیم که این آمار در 14 سال اخیر به بیش از ۳1۵ هزار 
شهروند می رسد که مبلغی بالغ بر ۳2 میلیارد تومان خسارت بر اقتصاد کشور وارد کرده است. فاضلیان 
افزود: سه عامل مهم انسانی، جاده و وسیله نقلیه سبب بروز حوادث و تصادفات جاده ای می شود. این 

خبر را ایرنا منتشر کرده است. 

آمار انصراف  ایرانی ها از حج تمتع و عمره
رئیس سازمان حج و زیارت با اشاره به اینکه تمام 17 هزار نفری که قسط اول حج 9۵ را پرداخته بودند، 
بعد از اعلام ما پول خود را از بانک پس گرفته اند، گفت: از 1.۵ میلیون نفری که برای حج تمتع ثبت نام 
کرده اند، هیچ کس انصراف نداده اما از 6.۵ میلیون نفری که برای عمره ثبت نام کرده اند تاکنون 7 هزار نفر 
انصراف داده اند. رئیس سازمان حج و زیارت با اشاره به اینکه تمام 17 هزار نفری که قسط اول حج 9۵ را 
پرداخته بودند، بعد از اعلام ما پول خود را از بانک پس گرفته اند، گفت: تاکنون یک نفر هم از حج انصراف 

قطعی نداده است. خبرگزاری دانشجو این خبر را منتشر کرد.

درآمد پزشک عمومی در بیمارستان دولتی
معاون درمان وزیر بهداشت گفت: دریافتی پزشک عمومی در مراکز درمانی ترمیم شد که تفاوت آن 
با پزشکان متخصص به 2.۵ رسیده است. متوسط درآمد پزشکی عمومی در بخش دولتی ۵میلیون و 
4۰۰ و در بهداشت 7 تا ۸ میلیون تومان شده است. آقاجانی افزود: نسبت کل دریافتی پزشک متخصص 
به عمومی 2.۵ به 1 است. نسبت متخصص به پرستار 4.4۵ و پزشک عمومی به پرستار 1.7۵ است. وی 
گفت:  22۰۰ پزشک متخصص و فوق تخصص داریم که در طرح تحول سلامت به ۵74۰ نفر رسید که از 
این 2 هزار نفر فقط ۵ درصد تمام وقت بودند که اکنون به 1۰۰ درصد رسیده و بیشتر در بخش خصوصی 

در مناطق محروم مشغول بودند. خبرگزاری فارس این خبر را منتشر کرد.

کمانچه »کیهان کلهر« جرم دارد؟
به دنبال اتفاقاتی که ظرف یک ماه گذشته در اجرای کنسرت های موسیقی افتاد و مقامات قضایی را 
به اظهارنظر و اعلام موضع واداشت ، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: در نیشابور کنسرت آقای کلهر 
که با یک نوازنده اجرا می کند، لغو شد و دادستان آن شهر اعلام کرد که به منظور پیشگیری از وقوع جرم 
ما اجازه نمی دهیم. یعنی کمانچه جرم دارد؟ این برخورد با شهرام ناظری هم صورت گرفت. این کجایش 
اشکال دارد؟ علی جنتی، در پاسخ به اظهارات حجت الاسلام غلامحسین محسنی اژه ای مبنی بر اینکه 
لغو کنسرت دلایل امنیتی دارد و فقط 9 کنسرت از ۳۰۰ کنسرت لغو شده و گاهی اجتماع برخی افراد 
تبدیل به جرم می شود، گفت : تنها در سال جاری 9 کنسرت لغو شده و تعداد کنسرت های لغو شده 
در مجموع بیشتر از این رقم است . در ضمن لغو این کنسرت ها هیچ دلیل امنیتی ندارد. روزنامه ایران 

این خبر را منتشر کرد.

اصولگرایان بین روحانی و احمدی نژاد کدام را انتخاب می کنند؟
ناصر ایمانی معتقد است که اصولگرایان بار دیگر از احمدی نژاد در انتخابات ریاست جمهوری حمایت 
نخواهند کرد. این تحلیلگر اصولگرا در گفت و گویی درباره حمایت احتمالی جامعه روحانیت مبارز از 
روحانی در انتخابات سال آینده گفت: دولت تا به امروز همچنین عملکرد درخشانی را از خود به جا نگذاشته 
که ما بخواهیم بازی را به این سمت بکشانیم. ایمانی درمورد چرایی عدم حمایت اصولگرایان از احمدی نژاد 
گفت: اصولگرایان اعتقاد دارند که نرفتن به طرف آقای روحانی و رفتن به طرف آقای احمدی نژاد یعنی از 
چاله به چاه افتادن. اگر اصولگرایان بخواهند بین آقای روحانی و آقای احمدی نژاد یکی را انتخاب کنند، 

شاید گزینه شان آقای روحانی باشد. انتخاب این خبر را منتشر کرده است.

فضا برای تغییرات درکابینه فراهم است
حجت الاسلام موسوی لاری گفت:دولت باید دست به اصلاحاتی در کابینه خود بزند. شبهه ای ندارم 
که آقای روحانی نتوانسته در انتخاب کابینه آن طور که دلش می خواسته است رفتار کند. چرا که جو 
حاکم بر مجلس این اجازه را به وی نمی داد. طبعا الان که ترکیب مجلس تغییر کرده باید تغییراتی را به 
خصوص در تیم اقتصادی خود ایجاد کند. هماهنگی لازم در تیم اقتصادی دولت دیده نمی شود. ازخوانی 
و بازسازی راه طی شده دولت در سه سال گذشته ضروری است. شناخت آقای روحانی از وزرایش هم 
بیشتر شده و بصیرت بهتری پیدا کرده است. شاید سه سال پیش به نظر ایشان فلان وزیر برای مسوولیت 
فعلی خوب بوده ولی الان به این نتیجه رسیده باشد که وی در جای دیگر موثرتر می تواند باشد.این مطلب 

در روزنامه اعتماد منتشر شده است.

مرغ بازار را غافلگیر کرد
رئیس اتحادیه پرنده و ماهی از افزایش قیمت مرغ به 74۰۰ تومان در بازار خبر داد و گفت: مردم از 
مرغ های منجمد موجود در بازار به دلیل کیفیت پایین آنها استقبال نمی کنند.  مهدی یوسف خانی از 
افزایش قیمت مرغ در بازار خبر داد و اظهارداشت: نرخ این کالا با ۸۰۰ تومان افزایش نسبت به دو روز 
قبل به 74۰۰ تومان رسیده است. وی با بیان اینکه قیمت مرغ از این میزان بالاتر نخواهد رفت، گفت: 
وضعیت قیمت ها تا روز شنبه به همین شکل خواهد بود و از روز یکشنبه به بعد نیز با کاهش نرخ ها مواجه 
خواهیم بود. رئیس اتحادیه پرنده و ماهی درباره توزیع مرغ منجمد در بازار افزود: اگر هم چنین مرغی در 
بازار توزیع شود، متعلق به شرکت پشتیبانی امور دام است که چون تاریخ انقضای آنها کم است و معمولا 
یک ماه بیشتر فرصت ندارند، مورد استقبال قرار نمی گیرند، چراکه کیفیت پایینی دارند. این خبر را مهر 

منتشر کرده است. 

بیانیه شدیداللحن علیفر در مورد شوخی »دولاب«
علیرضا علیفر موضعی عجیب و غریب در مورد شوخی ای که با او شده گرفت. گزارشگر پر سروصدای 
این روزهای تلویزیون که به صورت معمول از خود جنبه بسیار زیادی نشان می داد و البته گفته بود که 
شوخی انجام شده ناراحت اش نکرده حالا یک بیانیه تندی در مورد شوخی ها با خودش داشته است. 
علیفر در این بیانیه البته بالحنی که انتظار نمی رفت امیردولاب را نشانه رفته و گفته که این کارها به خاطر 
حسادت آن پسر جوان بوده است. او در بیانیه تندش اشتباه در مورد استفاده از منبع غیرقابل اعتماد را 

نادیده گرفته و بیانیه را صادر کرده.انتخاب این خبر را منتشر کرده است.

همسر کروبی از بیمارستان مرخص شد 
فاطمه کروبی، همسر مهدی کروبی از بیمارستان مرخص شد.فاطمه کروبی که از چند روز پیش به 
دلیل کسالت در بیمارستان بستری شده بود، صبح روز – پنجشنبه – مرخص شد.خانم کروبی که از 
ابتدای هفته گذشته در بیمارستان کسری بستری بود، دچار مشکل ریوی بود.این مطلب در انصاف نیوز 

منتشر شده است.

اخبــار
معاون شهردار قم خبرداد:

نصب سیستم های هوشمند 
کنترل سرعت خودرو در بلوار غدیر

معاون شهردار قم گفت: سرعت متوسط خودروهای عبوری در محور غدیر 
به ۵4.2 کیلومتر بر ساعت رسیده که نسبت به ماه گذشته حدود 1۰ کیلومتر 

بر ساعت کاهش سرعت شاهد بودیم.
دکتر علیرضا قاری قرآن با اشاره به برنامه های مرکز مدیریت هوشمند 
شهرداری قم اظهار کرد: کنترل و نظارت شبانه روزی به وسیله سامانه های 
هوشمند شهرداری قم در بلوار غدیر سبب کاهش سرعت متوسط خودروها 
در اردیبهشت ماه سالجاری در این محور شد. وی خاطرنشان کرد: این موضوع 
می تواند به میزان قابل توجهی از حجم تصادفات را کاهش دهد و در نتیجه 

خسارات و صدمات جانی کمتری را در این محور شاهد باشیم.
معاون شهردار قم با بیان اینکه حدود ۳.۵ میلیون خودرو در ماه گذشته 
در محور غدیر تردد کرده اند، گفت: از این میزان 4۳ درصد در مقابل بوستان 

علوی و ۵7 درصد در مقابل تقاطع صفاشهر ثبت شده است.
وی به ثبت سرعت متوسط در این مسیر طی ماه گذشته اشاره کرد و 
افزود: سرعت متوسط خودروهای عبوری به ۵4.2 کیلومتر بر ساعت رسیده 
که نسبت به ماه گذشته حدود 1۰ کیلومتر بر ساعت کاهش سرعت داشته ایم 

که به همین میزان نیز از تصادفات کاسته شده است.
قاری قرآن ضمن ابراز خرسندی از رعایت سرعت توسط شهروندان و 
احترام به قوانین راهنمایی و رانندگی گفت: طی اردیبهشت ماه گذشته 
بالاترین سرعت ثبت شده در این محور مربوط به یك دستگاه خودرو با 124 
کیلومتر بر ساعت بوده که طی هماهنگی با پلیس راهور نسبت به برخورد 

قانونی با مالك خودرو اقدامات لازم صورت گرفت. 

قائم مقام شهردار قم در حوزه سرمایه گذاری:

ساخت هتل های 5 ستاره در قم 
امری ضروری است

قائم مقام شهردار قم در حوزه سرمایه گذاری با بیان اینکه بلوار پیامبر اعظم 
باید نماد حضور گردشگران خارجی در قم باشد، گفت: ساخت هتل های ۵ 

ستاره در قم یک امری ضروری است.
محمدرضا معرفت با بیان اینکه طی هشت ماه گذشته 7 گروه خارجی 
خواستار اجرای پروژه در بلوار پیامبر اعظم )ص( در قالب فاینانس بوده اند، 
گفت: شهرداری با این درخواست ها به دلیل اینکه به دنبال جلب مشارکت و 

سرمایه گذاری مستقیم هستیم مخالفت کرده است.
وی با بیان اینکه فاینانس نیاز به وثایق سنگین دارد که از عهده شهرداری 
برنمی آید، اظهار کرد: در شرایط کنونی انعقاد قراردادهای فاینانس که بیشتر 
ورود به اجرا و ساخت پروژه است و عملًا سرمایه گذاری صورت نمی گیرد به 

هیچ عنوان مقرون به صرفه نیست.
قائم مقام شهردار در حوزه سرمایه گذاری با تأکید براینکه آینده بلوار پیامبر 
اعظم )ص( روشن است، گفت: یکی از مسائل اصلی در این طرح، بدنه مسیر 
اصلی است که دارای پیوست فرهنگی است. معرفت وجود موزه های فرهنگی، 
فرهنگسراها، مراکز فرهنگی هنری را از جمله مزیت های کم نظیر این پروژه 
ارزیابی کرد و گفت: در حال حاضر برای حدود 2۰ بلوک طرح توسعه پیامبر 

اعظم )ص( سرمایه گذاران خوبی جذب کرده ایم.
قائم مقام شهردار قم در حوزه سرمایه گذاری شهرداری قم با بیان اینکه 
طرح توسعه بلوار پیامبر اعظم )ص( نیازمند نظام اجرایی مشخصی است، 
گفت: لازم است از ظرفیت های گردشگری و فرهنگی بلوار برای رشد و تعالی 
اقتصاد قم استفاده کنیم.معرفت با تأکید بر اینکه رغبت و زمینه فراوانی برای 
سرمایه گذاری در قم وجود دارد، تصریح کرد: هتل سازی، پروژه های تفریحی 
گردشگری و... از جمله ظرفیت های سرمایه گذاری قم است که می تواند 

کمبودهای شهر در این زمینه را برطرف کند.
وی با تأکید بر اینکه شهرداری تسهیلات و امکانات بسیار خوبی را برای 
سرمایه گذاری در شهر قم در نظر گرفته است، اظهار کرد: هدف شهرداری 

رفع محدودیت های شهری با استفاده از ظرفیت های بخش خصوصی است.
قائم مقام شهردار در حوزه سرمایه گذاری با بیان اینکه قم به شدت نیازمند 
هتل های بین المللی مناسب با گردشگران خارجی است، اظهار کرد: بلوار پیامبر 
اعظم )ص( باید نماد حضور گردشگران خارجی باشد. لذا ساخت و به کارگیری 

استراحتگاه ها و هتل های ۵ ستاره در قم یک امری ضروری است.

مدیرعامل سازمان تاکسیرانی قم خبر داد:

فعالیت 2400 تاکسی گردشی در قم
به  اشاره  با  قم  تاکسیرانی  بر  نظارت  و  مدیریت  سازمان  مدیرعامل   
برنامه ریزی برای کاهش تاکسی های گردشی در قم گفت: 24۰۰ دستگاه از 

۵7۰۰ دستگاه تاکسی فعال در شهر گردشی هستند.
مرتضی عزتی با اشاره به افزایش رضایتمندی ها از سازمان تاکسیرانی در 
سال جاری، اظهار داشت: با توجه به فعالیت ۵7۰۰ دستگاه تاکسی در سطح 
شهر شکایات و نارضایتی هایی در این زمینه وجود دارد که با اطلاع رسانی های 
صورت گرفته مردم می توانند از طریق ارسال پیامک و یا تلفن های سازمان 
مسائل و مشکلات خود را پیگیری کنند. مدیر عامل سازمان مدیریت و 
نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم افزود: رسیدگی به تخلفات رانندگان تاکسی 
نیازمند همکاری و پیگیری های همشهریان است. وی با اشاره به نارضایتی های 
اعلام شده از تاکسی های گردشی در برخی مسیرها تصریح کرد: تاکسی های 
گردشی نیز برچسب نرخ را روی شیشه جلوی تاکسی نصب  کرده اند که برای 
دریافت کرایه موظف به استفاده از تاکسیمتر هستند و یا باید حداقل کرایه که 
7۰۰ تومان مشخص شده است دریافت کنند. عزتی ادامه داد: سیاست فعلی 
تاکسیرانی، شورای شهر و شهرداری ساماندهی تاکسی های گردشی و خطی 
شدن آن ها است و در حال حاضر هیچ گونه مجوزی برای تاکسی های گردشی 
صادر نمی شود. به گفته مدیر عامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی 
شهرداری قم، رانندگانی که خواهان فعالیت در تاکسی بی سیم یا تاکسی خطی 

باشند بر اساس اولویت های تعیین شده می توانند فعالیت خود را آغاز کنند.
وی با اشاره به اینکه 24۰۰ تاکسی گردشی در سطح شهر وجود دارد 
خاطرنشان کرد: در حال حاضر 9۵ خط تاکسی مشخص شده که 77 خط 

آن فعال است.

مدیرکل نظارت بر امور عمرانی و ساختمانی شهرداری قم خبرداد:

بهره برداری ازتقاطع سه سطحه 
شهیدان محمودنژاد تا پایان سال

مدیرکل نظارت بر امور عمرانی و ساختمانی شهرداری قم از افتتاح پروژه 
تقاطع سه سطحه شهیدان محمودنژاد - بلوار جمهوری تا پایان سال خبر داد.

عباس حلوائی زاده با اشاره به وضعیت پروژه های عمرانی شهر قم اظهار 
کرد: خوشبختانه پروژه هایی که به صورت نیمه کاره در شهر وجود داشته 
و پروژه هایی که به تازگی آغاز شده است از سرعت و روند اجرایی مطلوبی 
برخوردار هستند. حلوائی زاده به وضعیت پروژه تقاطع سه سطحه شهیدان 
محمودنژاد - بلوار جمهوری به عنوان یکی از پروژه های جدید عمرانی شهر 
اشاره کرد و افزود: این پروژه به مبلغ ۳1۰ میلیارد ریال توسط سازمان توسعه و 
عمران شهرداری قم اجرایی شده که ظرف یك ماهی که از آغاز عملیات اجرایی 

آن می گذرد 1۰ درصد پیشرفت فیزیکی داشته است.
وی با اشاره به عزم مدیران شهری برای تکمیل پروژه های نیمه کاره تا 
پایان سال تصریح کرد: پروژه تقاطع سه سطحه شهیدان محمودنژاد- بلوار 
جمهوری نیز با سرعت بالایی انجام می شود که زمانبندی 12 ماهه دارد اما 

سعی داریم 1۰ ماهه آن را به بهره برداری برسانیم.

مدیر کل حسابرسی داخلی و امور مجامع شهرداری قم:

استفاده از ایستگاه های دوچرخه 
پایین تر از حد انتظار است

مدیر کل حسابرسی داخلی و امور مجامع شهرداری قم گفت: میزان 
بهره برداری شهروندان از ایستگاه های دوچرخه که از کیفیت مطلوبی برخوردار 

است، بسیار پایین تر از سطح انتظارات مدیریت شهری است.
محسن صادقی امینی با اشاره به برگزاری جلسه ای با موضوع بررسی و 
آسیب شناسی پروژه دوچرخه شهری اظهار کرد: این جلسه در راستای ارزیابی 
و آسیب شناسی پروژه دوچرخه شهری که بیش از سه سال در شهر قم 
راه اندازی شده و امکانات مناسبی در شهرداری قم برای آن تهیه شده برگزار 
شده است. وی خاطرنشان کرد: این اداره در نظر دارد جلسه ای با حضور 
ادارات کل و سازمان های ذی ربط تشکیل دهد تا با هدف افزایش ضریب نفود 
پروژه های دوچرخه شهری، برطرف کردن ایرادات موجود بحث، تبادل نظر و 

جمع بندی انجام شود.

 مدیر کل دفتر مدیریت عملکرد وزارت راه و شهرسازی 
از وجود 1۰ سامانه الکترونیکی پاسخگویی به مردم خبر 
داد و گفت: سامانه »شهراه« با ۵69 وظیفه وزارتی ایجاد 

شده است.
به گزارش اداره کل راه و شهرسازی استان قم، علی 
بخش رستمی در جلسه شورای حمل و نقل استان قم در 
سخنانی اظهار داشت: بازرسی و نظارت بر شبکه حمل و 
نقل جاده ای، موجب افزایش چشمگیر درآمدهای استانی 
می شود. وی در ادامه به نقش مهم ادارات کل استانی و 
شرایط دشوار وظایف آن ها اشاره کرد و گفت: عملکرد 
ضعیف نداریم اما ضعف در انعکاس عملکرد و آیینه داری 
اقدامات وجود دارد. مدیرکل دفتر مدیریت عملکرد وزارت 
راه و شهرسازی با استناد به مطالبی از دکتر آخوندی مقام 
عالی وزارت گفت: حفظ حقوق شهروندی و پاسخگویی به 
مردم وفق روایات، قوانین اساسی و قوانین موضوعه است 

که اقدام به انجام آن تبعات مبارکی را رقم خواهد زد.
وی از وجود 1۰ سامانه الکترونیکی پاسخگویی به مردم 
در سطح وزارتخانه خبر داد و گفت: مقام عالی وزارت از 
سامانه  شهروندی،  حقوق  حفظ  راستای  در  سال 92 
شهراه را با ۵69 وظیفه وزارتی راه اندازی کردند که سطح 
دسترسی آن به صورت آنلاین از کارشناسی تا وزیر است.

وی از عوامل اصلی در کشورهای برتر در ایجاد سلامت 
نظام اداری را حفظ حقوق شهروندی دانست و عنوان کرد: 
سامانه ارتباط الکترونیکی مردم و نظام اداری و پرهیز از 

ارتباط مستقیم آیتمی مهم در این راستا است.
ضرورت برگزاری دوره های آموزشی کارکنان

حسن صبوری، مدیرکل راه و شهرسازی استان قم نیز 
در این جلسه گفت: با آنکه بیشترین حجم فعالیت های 

عمرانی در استان ها به ادارات کل راه و شهرسازی تعلق 
دارد اما تخصیص اعتبارات عمرانی و هزینه ای متناسب 
با فعالیت آن ها نیست. وی در ادامه به وضعیت نامناسب 
درآمدی کارکنان راه و شهرسازی اشاره کرد و گفت: باید 
ساز و کاری مناسب برای ارتقاء سطح درآمد و بهبود وضع 
معیشتی کارکنان فعال ترین دستگاه اداری استان اندیشیده 
و عملیاتی شود. صبوری در خصوص ارائه گزارش عملکرد 
ادارات کل راه و شهرسازی نیز اظهار داشت: مصداقی 
نمودن دستورالعمل ها جهت عملیاتی شدن فرمت های 
ارسالی با تغییر ساختارها امکان پذیر است که این مهم 
در حوزه اختیارات استانی نیست. مدیرکل راه و شهرسازی 
استان قم از دیگر آیتم های مهم در ارائه گزارش عملکرد 
را ایجاد و به روز رسانی سامانه های الکترونیکی دانست و 
تصریح کرد: با کاهش اعتبارات در این بخش مواجه هستیم 
که امیدواریم ساز و کاری مناسب از طریق وزارت متبوع 
اندیشیده شود. وی به ضرورت برگزاری دوره های آموزشی 
کارکنان اشاره کرد و گفت: باید دوره های آموزش منطقه ای 
و ملی برای ارتقاء سطح دانش فنی همکاران پیش از پیش 

مورد توجه قرار گیرد.
قم مرکز ثقل ناوگان ریلی کشور است

در  سخنانی  طی  نیز  قم  استان  آهن  راه  مدیرکل 
این جلسه اظهار داشت: از سال 91 تاکنون با احداث 
ایستگاه های راه آهن و نصب خطوط ریلی و دیگر اقدامات 
عمرانی بالغ بر 246 میلیارد تومان پروژه به اجرا درآمده 
است. فرشاد زادخور، گذرگاه ریلی استان قم را مرکز ثقل 
ناوگان ریلی کشور دانست و گفت: روزانه معادل ۸۰۰ 
تریلی بار و 16۰۰ دستگاه اتوبوس حمل کالا و جابجایی 

مسافر توسط ناوگان ریلی قم صورت می پذیرد.

کاهش تلفات جاده ای قم طی سال 94
مدیرکل حمل و نقل و پایانه های قم نیز گفت: 19 
دوربین نظارتی و ۳۰ دوربین کنترل سرعت و 7۰ دستگاه 

تردد شمار در محورهای جاده ای استان فعال است.
ابوالفضل جمالی به کاهش تلفات جاده ای استان قم 
طی سال 94 اشاره کرد و گفت: مهم ترین وظیفه اداره 
کل حمل و نقل و پایانه ها تأمین ایمنی جاده ای استان 
است که خوشبختانه این مهم با نصب انواع دوربین ها و 
تردد شمارهای ترافیکی و دیگر اقدامات ایمن سازی در 

حال انجام است. 
پرداخت وام 30 میلیون تومانی 

واحدهای مسکن مهر باقی مانده در قم
مدیرعامل امور شعب بانک مسکن استان قم نیز در 
این جلسه گفت: در سال جاری شاهد سیاست انبساطی 
تسهیلات وام مسکن از ۵۰ تا 9۰ میلیون تومان در قم 
خواهیم بود. محمدرسول خاکساری به تکمیل تعهدات 
بانک مسکن در اعطای تسهیلات وام مسکن مهر استان 
قم اشاره کرد و گفت: انشاءالله تا پایان سال 9۵ وام ۳۰ 
میلیون تومانی واحدهای مسکن مهر باقی مانده در قم 

پرداخت خواهد شد.
اجرای طرح سامانه هشدار سیل در قم 

برای نخستین بار در کشور
یحیی زارع مدیرکل هواشناسی استان قم نیز ضمن 
ارائه گزارشی در خصوص وضعیت ایستگاه های هواشناسی 
استان به اجرای طرح سامانه هشدار سیل در قم اشاره کرد 
و گفت: طرح اجرای این سامانه مهم در قم برای نخستین 
بار است که در کشور عملیاتی می شود و جهت اجرای آن 

۳۰ میلیارد ریال تاکنون دریافت نموده ایم.

مدیرکل دفتر مدیریت عملکرد وزارت راه و شهرسازی خبر داد:

بازرسی و نظارت بر شبکه حمل و نقل جاده ای

استاندار قم گفت: این استان از نظر درآمدی 
در رتبه بیستم، ولی از نظر بودجه در ردیف 
آخر کشور قرار دارد و اگر نگوییم در این زمینه 
به ما ظلم شده است اما این شرایط مناسب 

قم نیست.
شب  چهارشنبه  صادقی  مهدی  سید 
تالار  در  قم  استان  اداری  در جلسه شورای 
معصومیه فرمانداری قم افزود: ما باید در جهت 
گسترش جغرافیای استان تلاش کنیم و قم 
قرار  توجه  ویژه، مورد  استان  به عنوان یک 
گیرد. وی گفت: روند اجرایی و اداری این کار 
)گسترش جغرافیای استان( طی شده و امید 
است بتوانیم یک راه مناسبی را برای ارتقای 
سطح ساختاری استان پیش ببریم. وی ادامه 
داد: یا باید قم از نظر جغرافیایی توسعه پیدا کند 

و یا اینکه به عنوان یک شهر ویژه و خاص در تنظیم بودجه 
دیده شود. استاندار قم همچنین گفت: باید تلاش کنیم با 
رفع موانعی که سد راه وجود دارد اقتصاد مقاومتی را در سطح 
جامعه ترویج دهیم و مردم نیز در این امر مهم مشارکت 
داشته باشند. صادقی خاطرنشان کرد: همه مسئولان باید 
با همدلی وهمراهی برای رفع مشکلات مردم تلاش کنند 
و این جمع همدل دراستان می تواند تاثیر و نتیجه خوبی 
به همراه داشته باشد. وی گفت: اولویتی که در استان قم به 
خصوص در مورد مسائل اجتماعی، اشتغال و اقتصاد تعریف 
شده در زمینه گردشگری و خدمات است و در این زمینه نیاز 
به زیرساخت های مهمی داریم. وی اضافه کرد: روش و نظام 
اجرایی استان قم، تعاملی، تعادلی و استفاده از همه ظرفیت 
های مدیریتی است و به صورت شایسته از ظرفیت افراد 
استفاده می شود. وی ادامه داد: در مجموعه مدیران استان در 
همه زمینه ها، وفاق و همدلی خوبی وجود دارد و این مساله 
ما را در جهت حرکت در مسیر اهداف مشخص شده، کمک 
خواهد کرد. استاندار قم خاطرنشان کرد: نمادهای بسیار 
خوبی از هماهنگی، همدلی و هم افزایی مسئولان استان را 
در زمان های خاص مانند برگزاری انتخابات، ستاد تسهیلات 

نورزوی و نیمه شعبان شاهد هستیم.

تعطیلی پنجشنبه های قم بررسی شود

 نماینده مردم قم در مجلس نیز در این جلسه با بیان 
اینکه طرح تعطیلی پنجشنبه های استان در گذشته مطرح 
بوده از استاندار خواست تا این موضوع را پیگیری کند. احمد 
امیرآبادی فراهانی اظهار داشت: قم جایگاه ویژه ای در کشور 
دارد و میلیون ها نفر در طول سال در مناسبت های مختلف 
در این شهر حضور پیدا می کنند. وی افزود: مسئولان کشور 
باید نگاه ویژه ای به استان قم داشته باشند. عضو هیئت رئیسه 
مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه ارتقاء جایگاه و ساختار 
سازمانی ادارات استان باید در دستور کار قرار گیرد، افزود: 
ادارات استان مشکلات زیادی دارند و امروز برخی از ادارات 
در استان قم از جایگاهی به مراتب پایین تر از جایگاه ادارات 
شهرستان های دیگر دارند. وی با بیان اینکه ارتقاء جایگاه 
ناحیه انتظامی استان قم در روزهای گذشته مورد پیگیری 
قرار گرفته است، افزود: امیدواریم در ماه های آینده مشکلات 
ناحیه انتظامی استان که مأموریت های مهم و مختلفی را 
در طول سال بر عهده دارد حل شود و از جایگاه بهتری 
برخوردار باشد. امیرآبادی فراهانی ادامه داد: جایگاه اداره 
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم نیز از ادارات شهرستان ها 
دیگر پایین تر است که این امر ظلمی به قم است چرا که 

بسیاری از اقدامات فرهنگی و کتاب های دینی 
در قم تولید می شود. وی در ادامه عنوان کرد: 
بحث تعطیلی پنجشنبه های استان در گذشته 
مطرح بوده است که از استاندار قم درخواست 
می شود بررسی های کارشناسانه جامع در این 
زمینه داشته باشند و منافع و آسیب هایی که 
در این زمینه وجود دارد برای تصمیم گیری 
نهایی مورد مطالعه قرار گیرد. وی ادامه داد: 
امروز کشور مشکلات زیادی را از نظر مالی و 
اقتصادی دارد و هنوز گشایش های خوبی رخ 
نداده است که به همین دلیل همه باید به 

دولت کمک کنیم.
نبود کتابخانه مرکزی در قم 

یک کاستی است
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم 
نیز در این جلسه با اشاره به اینکه نبود کتابخانه مرکزی در 
قم یک کاستی است، گفت: متاسفانه در طرح توسعه قم 
کتابخانه مرکزی تعریف نشده و این مساله به دلیل کمبود 

منابع به کتابخانه استاندارد تنزل پیدا کرده است.
رئیس  از  دانشی  عباس  والمسلمین  الاسلام  حجت 
سازمان اسناد و کتابخانه ملی که در این جلسه حضور داشت 
خواست که نسبت به اختصاص کتابخانه مرکزی به شهر 

مقدس قم اقدام های لازم را انجام دهد.
وی ادامه داد: بیش از 12 درصد از سهم انتشارات کشور 
در قم رقم می خورد و مزیت این شهر نه در حوزه اقتصادی 
و سیاسی بلکه در عرصه فرهنگی است. وی با اشاره به اینکه 
برخی نهادهای استان قم به ویژه اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی قم ساختار سازمانی مناسبی ندارند، گفت: از مشاور 
رئیس جمهوری انتظار داریم این مشکل را در قم رفع کند. 
دانشی خاطرنشان کرد: مجلس دهم اولویت کاری خود را 
حوزه فرهنگ قرار داده و امید است در یک سال باقیمانده 
از عمر دولت تدبیر و امید، تغییر و ارتقای ساختار اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی قم مورد توجه قرار گیرد. وی گفت: 
قم در جغرافیای کشور مزیت فرهنگی دارد نه سیاسی و 

اقتصادی، باید این امر مورد توجه قرار گیرد.

 معاون امور عمرانی استانداری قم از ارزیابی فعالیت دستگاه های اداری و اجرایی قم در 
بحث مناسب سازی خبر داد.

محسن بهشتی در جلسه کمیته مناسب سازی اماکن، فضاهای عمومی و معابر استان 
قم طی سخنانی گفت: همه ما دغدغه مشکلات جانبازان، معلولین و سالمندان عزیز را داریم 

و این عزیزان قشر عظیمی از جامعه ما را تشکیل می دهند.
وی افزود: رسیدگی به مشکلات و درخواست های بیش از 1۰ درصد از جامعه که در 
برخی از توانایی ها محدودیت دارند نیاز به همت و اراده همه دستگاه های اداری مرتبط 

است.
معاون استاندار قم با اشاره به کمبود اعتبارات در سال های اخیر در کشور بیان داشت: 
برخی از مشکلات مبحث مناسب سازی با نظارت و پیگری های مستمر قابل انجام و رفع 

است و نیاز به تأمین اعتبار و منابع مالی ندارد.
وی اطلاع رسانی اماکن و فضاهای مناسب سازی شده به جامعه هدف را یکی از 
ضروریات برشمرد و گفت: کتاب جامع اطلاع رسانی و راهنمای اماکن و فضاهای مناسب 

سازی شده باید تهیه و در اختیار این عزیزان قرار گیرد.
بهشتی در بخش دیگری از سخنان خود با تأکید بر رعایت ضوابط مناسب سازی در 
طراحی ساختمان ها و اماکن عمومی و بزرگ اظهار داشت: به لحاظ فنی امکان اصلاح 
مجدد پس از اتمام مراحل ساخت در برخی از ساختمان ها وجود ندارد لذا لازم است در 
زمان طراحی این گونه اماکن، ضوابط مناسب سازی رعایت شود تا از اتلاف هزینه و اصلاح 

مجدد که بسیار هزینه بردار است جلوگیری شود.
وی از شهرداری ها و سازمان نظام مهندسی خواست در هنگام صدور پروانه و در دستور 
تهیه نقشه و طراحی پروژه ها ضوابط مناسب سازی را رعایت کنند و گفت: ما نیز در 
کمیسیون ماده ۵ این مبحث را به عنوان یک ضابطه مصوب و به نظام مهندسی و شهرداری 

ابلاغ می کنیم.
معاون امور عمرانی استانداری قم در پایان سخنان خود از ارزیابی فعالیت دستگاه های 
اداری و اجرایی در بحث مناسب سازی در سال 94 خبر داد و گفت: پس از ارزیابی فعالیت 

دستگاه ها در این مبحث، از فعالان در شورای اداری استان تقدیر می شود.

استاندارقم در جلسه شورای اداری:

 قم از نظر بودجه در ردیف آخر کشور است

معاون امور عمرانی استانداری قم:

فعالیت دستگاهای اجرایی قم در مناسب سازی ارزیابی می شود


